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op www.lagarde.nl/klantcontact

Verbeter in 5 stappen

Overal en altijd effectief communiceren met uw klanten. 

Ga er maar aan staan als uw medewerkers zich afwisselend op 

kantoor, thuis, in een hotel, op het vliegveld en in het buitenland 

bevinden. En uw klanten via telefoon, chat, WhatsApp en 

e-mail 100 vragen stellen over één en hetzelfde probleem. 

Met de juiste aanpak verbetert u uw klantcontact vanuit 

elke positie en via ieder kanaal. Doelgericht en meetbaar. 

Start vandaag nog en verhoog uw klanttevredenheid.

Verbeter persoonlijk 
klantcontact vanuit 
elke positie
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 VOORWOORD

MOBILITEIT
2019 wordt het jaar van de mobiliteit, althans dat is mijn 
verwachting. Dit jaar zal voor een groot aantal projecten 
in de FoodValley regio een besluit worden genomen dat 
forse impact zal hebben op de bereikbaarheid van de regio. 
Sommige besluiten hangen al lang in de lucht; het wordt 
tijd dat er knopen worden doorgehakt. Ik denk bijvoorbeeld 
aan de bereikbaarheid van Wageningen. Er is inmiddels 
heel veel gepraat en onderzocht. Het is nu aan bestuurders 
lef te tonen en te kiezen.

Ook aan de noordkant van de regio zal een besluit moeten worden 
genomen om de knoop A1-A30 aan te pakken. Daar staan heel vaak 
files, vooral richting Amersfoort. Een oplossing kost veel geld, dus 
duurt het ook lang voordat er eindelijk iets aan wordt gedaan.
In 2021 gaat knooppunt Hoevelaken op de schop; dan wordt de 
situatie op de A1 nog slechter. Die problemen kunnen mogelijk voor 
een deel worden opgevangen met de realisatie van een (tijdelijk) 
station Barneveld-Noord: een station dat de gemeente al heel lang op 
haar verlanglijstje heeft staan. Ook hierover moet dit jaar een besluit 
vallen.
De brug bij Rhenen, waar al jarenlang over gedebatteerd is, zal einde-
lijk worden verbreed. Hier zijn de provincies Utrecht en Gelderland 
het onlangs over eens geworden. Hopelijk geeft het aan beide kanten 
van de Rijn de gewenste ontlasting van het lokale en regionale ver-
keer. Bij de buren, in Veenendaal, moet een besluit worden genomen 
over verbreding van de oostelijke rondweg, die bij de oplevering in 
2008 al te smal bleek te zijn. Was de weg toen gelijk verbreed, had dat 
nu heel veel geld, tijd en moeite gespaard.
 
SNELLE BESLUITEN
Mijn hoop is dat in 2019 tempo gemaakt kan worden. Snelle besluiten 
en voortgang bij de uitvoering van projecten. In mijn ogen zijn we 
vaak te zorgvuldig. De belangen van kleine groepen lijken zwaarder 
te worden gewogen dan de belangen van ondernemers die dagelijks 
last hebben van files. Politici zouden meer aandacht moeten hebben 
voor diegenen die dagelijks afhankelijk zijn van goede infrastructuur. 
Die ondervinden elke dag de hinder van slechte doorstroming. Tijd is 
geld. Files kosten geld.
Hopelijk dringt dat ook door tot onze politici en bestuurders, in de re-
gio, in Den Haag en Brussel. Mijn hoop is gevestigd op ondernemers 
die op belangrijke plekken zitten. In dit nummer komt Jacco Vonhof 
aan het woord, die in 2018 voorzitter werd van MKB Nederland. Een 
ondernemer pur sang. Als ondernemer uit Zwolle weet hij goed wat 
er in Oost-Nederland speelt.  

CONCRETE MAATREGELEN
Een andere man die de komende tijd op kan komen voor onder-
nemersbelangen, is Gijs Eikelenboom. Hij is voorzitter van de 
Barneveldse Industriele Kring en bovendien voorzitter van een werk-
groep die de nieuwe agenda van de regio FoodValley gaat opstellen. 
Ook hem hebben wij geïnterviewd.
Zij kunnen de stem van de ondernemer vertolken en vertalen 
naar concrete maatregelen waar ondernemers mee geholpen zijn. 
Mobiliteit staat hoog op de lijstjes van bedrijven. Ik verwacht dan ook 
dat wij deze mannen veel over dit onderwerp zullen horen.
 
Jessica Scheffer
Hoofdredacteur Vallei Business 
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In slagorde staan de gele robotarmen van Cellro in 
de fabriekshal in Veenendaal opgesteld. Als ze gereed 
zijn, gaan ze naar klanten die over de wereld zitten. 
Van China tot Duitsland tot de Verenigde Staten; in 
deze en nog meer landen werken grote en kleine 
ondernemers met de automatiseringsoplossing voor 
verspanende bedrijven van Cellro. “Ongeveer vijf pro-
cent van de omzet behaalt Cellro in Nederland en de 
rest komt uit het buitenland”, vertelt Elise de Koning 
trots. Ze is marketing coördinator en sales manager 
bij het bedrijf uit Veenendaal.

INNOVATIE
Cellro werd in 2004 opgericht door de innovatieve on-
dernemer Bram de Koning. Hij had op dat moment al 
een ander bedrijf dat matrijzen maakte en spuitgiet-
werk deed. “Er was behoefte aan automatisering voor 
de producthandeling, maar wat De Koning zocht was 
er nog niet en daarom begon hij Cellro.” Vanaf het 
begin is het doel van Bram de Koning geweest om een 

internationaal merk te bouwen vanuit de visie: mo-
dulaire automatisering in combinatie met intelligente 
software. “In de beginjaren was het pionierswerk pur 
sang. We richten ons op de bovenkant van de markt 
waarbij we enorm veel functionaliteiten aanboden 
voor machines bij grote bedrijven. Eigenlijk was het 
een grote legodoos.” 
Het besef drong tot De Koning door dat Cellro 
meer dan zeventig procent van de markt liet liggen. 
“Toeleveranciers van de industrie en mkb-bedrijven 
hadden geen toereikend budget voor de oplossing die 
Cellro op dat moment bood, terwijl ze er wel degelijk 
behoefte aan hadden”, legt Elise de Koning uit. Het 
bedrijf uit Veenendaal ontwikkelde daarop een voor 
de markt laagdrempeliger product: Xcelerate. “Met 
deze robotarm heb je alle brains op een vierkante 
meter in je fabriekshal staan”, wijst Elise de Koning 
naar de robotarmen in de fabriekshal. Deze robotarm 
is volgens haar geschikt voor bedrijven die kleine se-
ries produceren. “Ze kunnen er mee draaien, frezen, 
slijpen en meten.”

WERELDWIJDE 
AUTOMATISERINGS-
OPLOSSINGEN VOOR 
VERSPANENDE BEDRIJVEN 

CELLRO

Het innovatieve bedrijf Cellro maakt 
robotarmen die de hele wereld overgaan. 
Vanuit twee fabriekshallen in Veenendaal 
werken ze met zeventig man aan de hardware 
en software. Om de groei aan te kunnen is het 
bedrijf hard op zoek naar nieuwe collega’s.  
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TEVREDEN KLANT
Een van de eerste klanten van Cellro die Xcelerate 
aanschafte, was het familiebedrijf Imminkhuizen 
Metaaltechniek uit Barneveld. De ondernemer 
specialiseert zich sinds 2008 in de productie van 
onderdelen voor machinebouwers voor onder 
meer de sectoren food, scheepvaart en transport. 
Omdat zijn klanten veel efficiëntie en flexibi-
liteit verwachten, raakte Imminkhuizen op de 
tweejaarlijkse demoweek die Cellro organiseert, 
geïnteresseerd in Xcelerate. Na de aanschaf moest 
Imminkhuizen een drempel over om de robotarm 
te leren kennen, te gebruiken en te integreren in 
het productieproces. “Ze begonnen eerst overdag 
met het draaien van productie maar toen ze dat 
in de smiezen hadden lieten ze de machine in 
de avonduren en het weekend draaien.” Voor 
Imminkhuizen zijn het twee vliegen in één klap. 
Enerzijds produceren ze op een hoger tempo en 
in grotere aantallen zonder een extra machine aan 
te hoeven schaffen. Anderzijds maken ze de focus 
van het aanwezige vakpersoneel vrij van simpel 
en herhalend werk. Imminkhuizen stelt dat hij 
met de Xcelerate op kan tegen de lagelonenlan-
den.  
Ook de klanten van Imminkhuizen zijn tevre-
den. Inmiddels is de ondernemer uit Barneveld 
daarom verhuisd naar een grotere fabriekshal. “Ze 
hebben de smaak van automatisering te pakken 
want nu hebben ze een grotere oplossing bij ons 
besteld: Elevate gekoppeld aan een GF Mikron 
Mill P 500u, een hoogwaardige 5-assige freesbank 
voor onbemande productie”, legt Elise de Koning 
uit. Met deze machine kunnen ze nauwkeuriger 
werken, en ook complexe onderdelen gemakkelij-
ker produceren. “Dit product wordt nu voor hen 
gebouwd en volgend jaar geleverd. Wij zijn daar 
echt supertrots op”, glundert Elise de Koning.

GOEDLOPEND PRODUCT
Elise de Koning vertelt dat op dit moment 
Xcelerate een van de ‘hardlopers’ is van Cellro. 
“Het product slaat aan in de markt van kleine 
bedrijven tot mkb tot de grote verspanende be-
drijven. Ondernemers zetten Xcelerate succesvol 
in en prijzen het product om zijn flexibiliteit en 
toekomstbestendigheid. Het is een product wat 
een hoge mate van standaardisatie kent en wat de 
productie en schaalbaarheid van dit product zeer 
flexibel maakt.” Een blik in de fabriekshal spreekt 
boekdelen. Rijen met Xcelerates die achter elkaar 
samen gebouwd worden. De klant van Cellro 
heeft een aantal keuzes die vooraf gemaakt wor-
den afhankelijk van hun productieproces. Cellro 
levert het product met de juiste configuratie. 
“We bouwen niet from scratch maar op basis van 
bestaande kennis. De klant heeft veel vrijheid om 
Xcelerate pas te maken op zijn eigen productie-
proces door de gebruiksvriendelijke besturing 
van het product. Maatwerk is geen probleem want 
dat voegen toe we aan de bestaande software en 
hardware zodat er met een relatief kleine investe-
ring voortgebouwd kan worden op het bestaande 

systeem. Ook kunnen in de toekomst extra functio-
naliteiten worden toegevoegd zodat de ondernemer 
met Xcelerate klaar is voor de toekomst”, aldus Elise 
de Koning. 

TROTS 
Cellro is trots dat haar wortels liggen in Veenendaal 
en de Gelderse Vallei. Maar de meeste omzet komt 
uit het buitenland. De slimme oplossingen zoals 
Xcelerate, Elevate, Modularate en Skid gaan de hele 
wereld over. Klanten komen bij hen via het 
dealernetwerk, maar ook via mond-tot-
mondreclame en het internet. Het in Zwitserland 
gevestigde productiebedrijf Posytec uit Bigelen, 
nabij Bern, maakt mechanische onderdelen voor 
diverse industrieën. “Wij kwamen bij hen in beeld 
toen een wederverkoper over ons vertelde. 
Medewerkers van Posytec deden research op 
internet en zagen filmpjes van onze tevreden 
klanten. Ze werken nu met ons product Modulerate. 
Alles wat ze nu produceren gebeurt met een robot 
die uit onze fabriekshal in Veenendaal komt.”
Inmiddels werken er zeventig mensen bij Cellro in 
Veenendaal, waarvan dertig softwaredevelopers. 
“In twee hallen maken we alles zelf. Hardware en 
software. De verkoop in Nederland doen we zelf en 

Ongeveer vijf procent van 
de omzet behaalt Cellro in 
Nederland en de rest komt 
uit het buitenland”, aldus 
Elise de Koning.

‘ONDERNEMERS ZETTEN 
XCELERATE SUCCESVOL IN 
EN PRIJZEN HET PRODUCT 

OM ZIJN FLEXIBILITEIT 
EN TOEKOMST-

BESTENDIGHEID’
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de rest gebeurt via dealers die we een opleiding aanbie-
den hier in Veenendaal.” In de toekomst wil Cellro zich 
onder andere richten op de verkoop van producten aan 
de Scandinavische landen, Rusland en Polen. Daar zit 
volgens De Koning ook een echte maakindustrie. 

CHINA 
Het is de overtuiging van Elise de Koning dat elke ver-
spaner in Nederland en daarbuiten moet automatiseren. 
“Als je over vijf jaar nog wil bestaan moet je wel mee. 
Anders blijf je niet concurrerend genoeg.” Elise de 
Koning bemerkt wel dat er veel koudwatervrees is omdat 
kleinere ondernemers de infrastructuur van hun bedrijf 
moeten aanpassen: “Als alles opnieuw georganiseerd is 
en ze kijken op hun gemak hoe de robot zijn werk doet, 
beseffen ze dat ze extra tijd hebben. Een georganiseerde 
structuur is belangrijk voor automatisering, maar zeker 
geen voorwaarde. Een product als Xcelerate implemen-
teer je eenvoudig in je productie als ondernemer en het 
helpt om tot een betere georganiseerde bedrijfsvoering 
te komen.” In Duitsland, een grote en belangrijke markt 
voor Cellro, is er minder koudwatervrees en daar speelt 
ook de hoogte van de kosten van een investering minder 
mee volgens de Koning. “Als een Duitse ondernemer 
overtuigd is van de kwaliteit van de investering en aan al 
zijn wensen en eisen is voldaan dan gaat hij met ons in 
zee.” Ook in China doet Elise de Koning inmiddels zaken 
via gerenommeerde universiteiten. “We zijn voorzichtig 
met het zakendoen daar en onze onderscheidende tech-
nologie is gepatenteerd.”

FAMILIEBEDRIJF 
Bram de Koning is de oprichter van Cellro en inmiddels 
werkt naast zijn dochter Elise de Koning ook haar jonge-
re broer in het bedrijf. Maar te koop lopen met het label 
familiebedrijf doet de familie echter niet. “Mijn vader is 
een held in iets bedenken. Hij is ook betrokken bij het 
uitbouwen van het bedrijf en als er weer verder geïnno-
veerd moet worden is hij de degene die dat in goede ba-
nen leidt. Vroeger had ik een geweldig vakantiebaantje. 
Je rolt er vanzelf in en inmiddels werk ik hier zes jaar. 
Het is mooi dat we dit als familie kunnen doen en veel 
van onze klanten zijn ook familiebedrijven en die vinden 
dat mooi.”
Cellro heeft een open bedrijfscultuur volgens Elise de 
Koning. “Iedereen heeft een hoge mate van verantwoor-
delijkheid en zelfstandigheid. De gemiddelde leeftijd is 
ongeveer 35 en het leuke is dat veel van onze stagiairs 
bij ons blijven werken als ze afgestudeerd zijn. We zijn 
continue bezig met innoveren en werken met laatste 
technologieën geeft een bepaalde sfeer. Alles wat we 
hier doen is state of the art”, vertelt Elise de Koning. Om 
die groei aan te kunnen zijn er wel nieuwe collega’s 
nodig. Van monteurs tot ingenieurs tot projectleiders en 
afstudeerders, alles is nodig. De mannen in werkkleding 
die tussen de robotarmen in de hal staan kunnen het 
simpelweg niet alleen aan”, wijst Elise de Koning op haar 
collega’s.

www.cellro.nl

NOMINATIE BUSINESS 
EVENT VEENENENDAAL
Al deze successen zijn niet onopgemerkt gebleven 
in Veenendaal. Zo was Cellro genomineerd 
voor een ondernemersprijs van het Business 
Event Veenendaal. “Dit ging via een voordracht 
commissie en de nominatie was in de categorie 
grootzakelijk. Ik heb een pitch gehouden tijdens 
de prijsuitreiking in de Basiliek en er was die 
avond muziek en film. Heel gaaf en erg nuttig om 
allemaal ondernemers uit de regio te spreken. 
In deze regio woont veel van ons personeel en 
veel van onze klanten uit Nederland zitten in 
de regio Midden-Nederland.” Dat er veel mooie 
maakbedrijven zitten in de Vallei regio is Elise de 
Koning wel duidelijk. “Het was een mooi podium 
en dat we niet gewonnen hebben is jammer maar 
neem ik op de koop toe.”
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 INNIUS COLUMN

DE KUNST VAN  
DE EENVOUD
Dat is makkelijker gezegd dan gedaan. Dit ondervond ik onlangs toen ik 
aanwezig was op een technologiebeurs in het zuiden van Duitsland. Ik was 
onder de indruk van de technologische hoogstandjes die werden getoond en 
was verheugd te zien dat het thema Industrie 4.0 uit de start blokken begint 
te komen. 

Voor degenen die dat niet zoveel zegt, Industrie 4.0 beschrijft de volgende Industriële 
Revolutie. We hebben er ondertussen al drie achter ons. In het kort komt het erop neer, 
dat we met de data die machines genereren waarmee we nu mooie dingen kunnen doen. 
Onder andere het productieproces aanzienlijk efficiënter maken en producten van hogere 
kwaliteit produceren met minder impact op het milieu. Voor de lezers van dit blad die in de 
industrie werkzaam zijn, zeker een thema om hoog op de agenda te zetten.

BUZZ-WOORD FEESTJE
Terug naar mijn bezoek aan de beurs. Wat mij het meest verbaasde anno 2018, was hoe 
complex zaken worden benoemd en worden uitgelegd, het lijkt mij voor te komen dat 
hoe complexer we iets benoemen hoe beter het wel zal zijn. Ik stond te luisteren naar een 
presentatie van een softwareoplossing, zag het ene scherm na het andere en hoorde de 
uitleg die erbij gegeven werd. Ik was werkelijk stomverbaasd. Zelf ben ik nu zo’n beetje 25 
jaar in het IT-vakgebied werkzaam, maar op sommige momenten kon ik de beste man niet 
meer volgen. Het werd een buzz-woord feestje. Ik keek een beetje om mij heen en vroeg 
me werkelijk af wie van zijn luisteraars echt snapte wat hij presenteerde, en begreep wat hij 
met deze software allemaal zou kunnen bereiken.

DE TAAL VAN DE KLANT
Hoe het anders kan, gebeurde een week later. Ik kocht een staafmixer. Het ding zal vast 
vol zitten met de modernste elektronica en de laatste technologische hoogstandjes op het 
gebied van hakselen en mixen, gezien de naam van de fabrikant. Maar de verkoper repte 
hier met geen woord over, nee het gaat erom dat het een efficiënt apparaat is, makkelijk 
schoon te maken, weinig energie verbruikt, goed is op te bergen en een mooi design heeft. 
Hij sprak in de taal van zijn klant en niet in technologische terminologie. 
En… als je de stekker erin stopt doet hij het gewoon.

OPLOSSING
Dat is precies wat we willen bereiken bij het ontwikkelen van ons Industrie 4.0 software-
product, Innius. Innius zit vol met verbazingwekkende technologische hoogstandjes, maar 
tijdens het gebruik wordt je hier niet mee geconfronteerd. Wat de gebruiker van Innius 
ervaart is de eenvoud van het product en de herkenning dat het antwoorden en oplossing 
geeft voor zijn business. Innius geeft een oplossing voor het verspillingsvraagstuk in de 
voedselindustrie en een oplossing om de impact op het milieu te verkleinen. Innius geeft 
handvatten om hoge kwaliteit te realiseren bij het produceren van voedsel en een oplos-
sing om efficiënter veiliger voedsel te produceren en te verpakken.
En... je verbindt heel eenvoudig je productielijn aan Innius en de verbeteringen gaan 
beginnen.

De technologie schrijdt voort en de volgende releases van Innius zullen nog mooier en 
eenvoudiger worden, dat kan ik u verzekeren.

Ik wens u goede zaken toe in 2019 en veel eenvoud.

John Rijksen, managing director Innius
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INNAX WINNAAR  
MVO-PRIJS 
VEENENDAAL 2019

EREPENNING VOOR 
RENÉ VAN HOLSTEIJN 

TECH4FOOD TOUR

Het was traditiegetrouw weer gezellig druk tijdens 
de nieuwjaarsbijeenkomst van de Bedrijvenkring 
Ondernemend Veenendaal (BOV). Ruim 140 leden en 
relaties wensten elkaar het allerbeste toe voor 2019 en 
voorzitter Wim Werkman wenste in zijn speech dat het 
uitstekende jaar 2018 jaloers zou worden op 2019. 
Burgemeester Piet Zoon maakte namens de jury 
bekend dat de MVO-prijs Veenendaal 2019 is gewon-
nen door INNAX. Enkele citaten uit het juryrapport: 
‘Natuurlijk wordt de grootste bijdrage aan duurzaam-
heid gerealiseerd met het advies dat Innax aan haar 
klanten geeft, maar ook in de eigen bedrijfsvoering 
wordt veel aandacht geschonken aan MVO. Innax werkt 
aan het menselijk kapitaal: de ontwikkeling en opleiding 
van medewerkers, samenwerking en het aanbieden 
van werkplekken voor mensen met een achterstand op 
de arbeidsmarkt. Verschillende medewerkers hebben 
de titel ‘verduurzamer’ op hun visitekaartje staan: zij 
zijn continu op zoek naar verbetermogelijkheden. Waar 
Innax mee opvalt is de duurzame energie waarmee 
ze haar visie realiseert: onuitputtelijk, enthousiast en 
innovatief. De eerder genoemde ‘verduurzamers’ zetten 
de kennis en competenties ook in voor de stimulering 
van duurzaamheid op lokaal en regionaal niveau 
zoals het Energieconvenant, de commissie Duurzaam 
Ondernemen en Cirkelstad. Innovatief is de financiering 
van slimme meters door middel van crowdfunding. 
Innax is mede-initiatiefnemer van Huurdakrevolutie: 
een stichting zonder winstoogmerk die zich inzet voor 
een doorbraak van zonnestroom op huurwoningen. 
En Innax heeft niet alleen aandacht voor het menselijk 
kapitaal binnen de eigen organisatie: ook de komende 
generatie wordt energiebewust gemaakt door een 
bijdrage aan het onderdeel ‘duurzaamheid’ van het 
lesprogramma van basisschool Max. Innax is duidelijk 
aanwezig in Veenendaal en de regio als het gaat om 
duurzaamheid en is één van de inspirerende voortrek-
kers naar een energieneutraal Veenendaal,’ aldus de 
jury. Jörgen Waagenaar nam blij verrast de prijs in 
ontvangst en constateerde dat 2019 hiermee nu al een 
beter jaar is dan 2018.

Knooppunt Techniek organiseerde 18 
december een Tech4Food Tour voor 
docenten MBO en VO en medewerkers 
vanuit het bedrijfsleven. Deze keer werd 
een bezoek gebracht aan EMRI.
EMRI is een toonaangevend voorbeeld 
van de maakindustrie in Ede: sinds 1935 
repareert, reviseert en onderhoudt dit 
bedrijf allerlei soorten en merken gene-
ratoren en elektromotoren. Gedurende 
deze tijd is EMRI actief om op allerlei 
manieren te innoveren. Tijdens het laat-
ste business-event Ede heeft dit bedrijf 
de hoofdprijs gewonnen in de categorie 
Grootzakelijk. Tijdens het bezoek zal 
werd onder andere belicht op welke 
manier opleidingen en EMRI (nog meer) 
kunnen samenwerken.

René van Holsteijn heeft onlangs de Erepenning 
van Veenendaal ontvangen. Hij kreeg de gemeen-
telijke onderscheiding tijdens zijn afscheid als 
algemeen directeur van IW4 uit handen van 
wethouder Marco Verloop. 
René van Holsteijn ontving de onderscheiding 
voor zijn toegewijde inzet voor de Veenendaalse 
samenleving. Naast zijn werk als algemeen 
directeur van IW4, bekleedt hij veel nevenfuncties 
in en voor de Veenendaalse samenleving. In de 
periode 2010-2013 was hij bestuursvoorzitter 
van Kwink Kinderopvang, voorzitter van de 
Werkgroep Koninginnedag en bestuurslid 
Stichting Veenendaal aan het Werk. 
Voorlopig blijft Van Holsteijn nog actief in 
vele andere functies. Zo is hij op dit moment 
bestuurslid van de Bedrijvenkring Ondernemend 
Veenendaal, voorzitter Platform Ondernemend 
Veenendaal, bestuurslid Stichting Ondernemend 
Veenendaal, voorzitter Stichting Kind Kansrijk, 
bestuurslid Architectuur Centrum Veenendaal, 
voorzitter Commissie Duurzaam Ondernemen, 
voorzitter Werkgroep Taskforce Ondernemend 
Veenendaal en bekleedt hij nog diverse functies 
bij Stichting Samen voor Veenendaal en binnen 
het bestuur MVO-prijs Veenendaal. Wethouder 
Marco Verloop:  “Het hart van René ligt bij onder-
nemend Veenendaal. Hij heeft zich jarenlang vol 
overgave ingezet voor het Veenendaalse bedrijfs-
leven. Daarbij betrok hij graag zoveel mogelijk 
mensen uit alle lagen van de samenleving. Ook 
hen waarvoor werken niet vanzelfsprekend is. 
Hij verbindt, zoekt naar mogelijkheden en streeft 
op een uitstekende en diplomatieke manier naar 
oplossingen. Zijn inzet om mensen kansen te 
bieden is bijzonder te noemen.”
Het college van burgemeester en wethouders 
heeft een gemeentelijke onderscheiding ingesteld 
voor personen of instanties die zich op een 
bijzondere manier verdienstelijk hebben gemaakt 
voor de Veenendaalse samenleving. Met deze 
onderscheiding geeft het college een bijzondere 
blijk van waardering aan René van Holsteijn.
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KICK-OFF LIVING LAB 
REGIO FOODVALLEY 
CIRCULAIR & SLOTEVENT 
RABO CIRCULAR ECONOMY 
CHALLENGE

TECH4FOOD TOUR
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FOV: MAAK KENNIS MET DE BARNEVELDSE INDUSTRIËLE KRING

10

Dit nieuws wordt u aangeboden door de Federatie Ondernemingskringen 
Valleiregio (FOV). Dit is de samenwerking van acht bedrijvenkringen: 
Barneveldse Industriële Kring (BIK), Wagenings Ondernemers Contact (WOC), 
Bedrijvenkring Veenendaal (BKV), Edes Bedrijfs Contact (EBC), Bedrijvenkring 
Hoevelaken Nijkerk (BHN), Bedrijvenkring Scherpenzeel Woudenberg (BSW), 
Bedrijvenkring Rhenen en Ondernemersvereniging Renswoude. 

Maak kennis met de acht bedrijvenkringen van de FoodValley regio! Iedere 
editie spreken we één van de voorzitters van de bedrijvenkringen. In deze 
editie vertelt Gijs Eikelenboom, voorzitter van de Barneveldse Industriële 
Kring (BIK), over het belang van de vereniging.

Blijf op de hoogte via 
onze nieuwsbrief
Blijf op de hoogte via 

www.fovweb.nl, daar heeft 

u ook de mogelijkheid om 

u aan te melden voor de 

FOV-nieuwsbrief die ieder 

kwartaal verschijnt.

BARNEVELDSE INDUSTRIËLE KRING
De BIK is sinds 1969 de ondernemersvereniging voor alle onder-
nemingen in de gemeente Barneveld. De vereniging zet zich in 
voor het permanent optimaliseren en faciliteren van een goed on-
dernemersklimaat. Het bestuur bestaat uit een aantal Barneveldse 
ondernemers die de leden hebben gekozen.

De vijf pijlers
Het beleidsplan van de BIK bevat de visie, missie en doelstellin-
gen voor de komende vijf jaar. Om de belangen van ondernemers 
in Barneveld zo goed mogelijk te behartigen, werkt de BIK met 
vijf thema’s:
•  Barneveld werkt en onderneemt: het verbeteren van het onder-

nemersklimaat.
•  Barneveld werkt samen: regionale samenwerking voor de lokale 

economie.

•  Barneveld werkt aan de weg: een goede bereikbaarheid en in-
frastructuur.

•  Barneveld werkt en leert: een match tussen vraag en aanbod op 
de arbeidsmarkt.

•  Barneveld werkt: Barneveld als aantrekkelijke vestigingsplaats 
voor bedrijven buiten de regio.

Per pijler is de focus en het belang verschillend. Gijs Eikelen-
boom: “De BIK werkt bijvoorbeeld samen met de gemeente 
en de provincie om richting Den Haag belangen te behartigen. 
Daarnaast organiseert de vereniging voorlichtingen voor onder-
nemers.” Dit allemaal om het ondernemersklimaat in Barneveld 
nog succesvoller te maken. Voor de komende jaren staan de par-
ticipatiewetgeving, industrieterreinen en promotie van Barneveld 
centraal.

Inspiratie en versterking door voorlichting
Bij de vereniging ontmoeten leden uit zowel grotere industriële 
bedrijven als uit het mkb elkaar. Het hoofddoel van deze bijeen-
komsten is het versterken of aansporen van nieuwe contacten. “De 
belangen van deze ondernemers verschillen van elkaar. Dat zorgt 
voor nieuwe inzichten. Bij de BIK inspireren de ondernemers 
elkaar voornamelijk met ideeën en voorlichting. Het geven van 
deze voorlichting is dan ook heel belangrijk.”

Invloed van de FoodValley regio
BIK is onderdeel van de FoodValley regio, die zich richt op de 
3 O’s: overheid, onderwijs en ondernemers. De BIK werkt mee 
aan deze regionale samenwerking om positief bij te dragen aan de 

economie. Gijs vertelt: “Binnen de FoodValley regio bestaat er een 
uitvoeringsprogramma van 27 actiepunten. Barneveld heeft samen 
met de gemeente besloten zich in te zetten voor in ieder geval zes 
van deze punten. Dit om de kwaliteit ervan te waarborgen.”

De toekomst van de BIK
Hoe ziet de toekomst van de BIK er nu uit? Gijs Eikelenboom 
verwacht interessante innovaties: “Er wordt een klap gegeven op 
het knooppunt A1/A30, de railterminal en innovatie & MKB. Dit 
zijn de drie toppunten binnen de FoodValley regio”.

Ondernemer in Barneveld? Meld u aan voor de BIK
Wilt u zich aansluiten bij de vereniging om als ondernemers nog 
sterker te staan? Dan heet Gijs u graag welkom! Meer weten over 
het lidmaatschap bij de BIK? U vindt meer informatie op: www.
bikbarneveld.nl/lid-worden.

Contact FOV

www.fovweb.nl

Martin Ruiter, voorzitter

voorzitter@fovweb.nl

Terugblik bijeenkomst Bedrijvenkring Veenendaal
Op 17 oktober ontving Bedrijvenkring Veenendaal de organisatie 

Individuele Plaatsing en Steun (IPS). Wat houdt IPS in? IPS werkt 

vanuit GGz Centraal voor mensen met een grote afstand tot de 

arbeidsmarkt die op zoek zijn naar een baan. Een groot deel 

van deze mensen kampt met psychiatrische problemen en vindt 

zonder een baan moeilijk een plek in de samenleving. IPS-

trajectbegeleiders ondersteunen hen bij het vinden en behouden 

van passend werk. Zo krijgen ze niet alleen een vast inkomen, 

maar ook meer sociaal contact. Een praktijkvoorbeeld van de 

werkzaamheden van IPS is Toon, hij is na bijna tien jaar weer aan het 

werk! U leest het hele verslag van de dag op: www.bkveenendaal.nl/

nieuws/individuele-plaatsing-en-steun
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Geïnteresseerden met een circulaire ambitie zijn 
welkom tijdens de kick-off van het Living Lab 
Regio Foodvalley Circulair en tevens Slotevent van 
de Rabo Circular Economy Challenge. Dit circulaire 
event vindt plaats op woensdag 13 februari a.s. bij 
het Technova College in Ede.
In 2018 organiseerden de Rabobanken Gelderse 
Vallei en Vallei en Rijn een CE Challenge voor 
bedrijven met circulaire ambities. Rabobank 
ontwikkelde de Challenge om per regio en bedrijf 
de circulaire kansen in beeld te brengen en 
ondernemers te helpen bij de ontwikkeling naar 
circulair ondernemerschap. In de regio FoodValley 
namen zeventien bedrijven en twee gemeenten 
deel. Tijdens dit event wordt deze inspirerende 
Challenge afgesloten en presenteren de deelne-
mers hun bevindingen!

Locatie
Technova College, Bovenbuurtweg 7, Ede. Er is 
volop parkeergelegenheid.
 
Voor meer informatie en het volledige programma: 
www.regiofoodvalleycirculair.nl

ONDERNEMERS 
VEENENDAAL 
MOGEN KLEUR 
LED-VERLICHTING 
KIEZEN
Onlangs is gestart met het vervangen 
van de lampen van de straatverlichting in 
Veenendaal-West. Binnen twee jaar gaat 
de verlichting op alle bedrijventerreinen 
en in de openbare ruimte over op led. 
Ondernemers van het bedrijventerrein 
in Veenendaal-West kunnen in een pilot 
hun  voorkeur aangeven hoe ‘warm’ zij 
het led-licht willen. De Bedrijvenkring 
Ondernemend Veenendaal heeft hiervoor 
een enquête uitgeschreven. Na de proefpe-
riode wordt een keuze gemaakt en kan de 
uitrol dit jaar worden opgepakt.

MAGAZINE 
GROEI #2 

Bezoekers aan de 
Nieuwjaarsbijeenkomst van 
BOV konden na afloop gratis het 
nieuwe magazine Groei #2 mee-
nemen. In het magazine staat de 
voortgang van ongeveer tien pro-
jecten die de afgelopen periode 
het meest kleur hebben gegeven 
aan de regionale samenwerking.
Voor degenen die het gemist 
hebben: Een gratis exemplaar kan 
aangevraagd worden door te mai-
len naar: info@regiofoodvalley.nl
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VALLEY STARS
De oplossing waar CMC makelaars mee kwam, 
was het kopen van een kantoorpand. Mollema: 
“Het is een jaren ’80 pand waar 18 jaar geleden een 
gevel voor geplaatst is. Het was veel te groot en had 
een flinke upgrade nodig.” De vierkante meters die 
ze zelf (nog) niet nodig hebben, gebruiken ze nu 
om startups met kennisoverdracht en betaalbare 
kantoorruimte te helpen onder de naam Valley 
Stars. 

PER MAAND OPZEGGEN
Eén van de twee startups in Valley Stars is Peacock, 
dat al snel groeide van twee naar vijf mensen. 
Mollema: ‘Ze kunnen per maand opzeggen en 
die flexibiliteit hebben startups nodig. Als zij 
over twee jaar hier uit hun jasje groeien, dan is 
het zaak dit bedrijf in Veenendaal te behouden.” 

Dat er behoefte is aan flexibele kantoorruimte, ziet 
ook Gerrit Valkenburg. Naast ICT-ondernemer 
is hij onder meer vicevoorzitter van de 
Bedrijvenkring Ondernemend Veenendaal (BOV): 
“Bedrijfsverzamelgebouw Vonk360 zat binnen een 
jaar vol. Het heeft goede faciliteiten en hoog-
waardige kantoorruimte, die flexibel inzetbaar is. 
Makelaars, ontwikkelaars en eigenaars moeten 
méér bieden dan alleen langjarige huurcontracten. 
Huisvestingsmogelijkheden moeten als het ware 
mee-ademen met de bewegingen in de markt.” 

VEEL SNELLE GROEIERS
Mollema sluit niet uit dat Hillstar zelf over een 
paar jaar de bovenverdieping nodig zal heb-
ben. Het bedrijf heeft, net als het eveneens in 
Veenendaal gevestigde HSO, een FD Gazelle 
Award gewonnen. Hillstar behoorde tevens 

landelijk tot de snelle groeiers. Mollema: “We zijn 
in zes jaar tijd gegroeid van 2 naar het huidige 
aantal van 42 medewerkers. En we zijn lang niet 
het enige bedrijf dat zo in de lift zit. Daaraan merk 
je dat het echt bruist hier.”

IDEALE OMGEVING VOOR ONDERNEMERS
Wat maakt Veenendaal zo aantrekkelijk? Mollema: 
“Je hebt hier een ondernemende overheid, wat 
je lang niet van alle gemeenten kunt zeggen. En 
er is de actieve BOV, één van de grootste onder-
nemersverenigingen van Nederland. De bedrij-
venterreinen beschikken over prima faciliteiten 
zoals beveiliging en glasvezel. Veenendaal is geen 
Amsterdam, maar hier heb je alles wat je als bedrijf 
nodig kunt hebben en dan ook nog eens van goede 
kwaliteit.”

PERFECTE LIGGING
Mollema ziet duurzaamheid en mobiliteit als de 
twee belangrijkste thema’s voor ondernemers en 
hij vindt daarbij in de gemeente en de BOV goede 
partners: “Zij zijn zeer actief op deze thema’s. 
Daarnaast is de ligging van Veenendaal perfect: je 
zit zo op de A1, A12, A15 en A50.” De Veenendaalse 
wethouders Stroobosscher en Verloop zijn in 
FoodValley-verband portefeuillehouders van 
respectievelijk mobiliteit en duurzaamheid. 

Toen het bedrijf Hillstar, in 2012 door twee man opgericht, groeide naar 25 
medewerkers, was er een ander kantoorpand nodig. Directeur Klaas Mollema: 
“We zochten een groter, zelfstandig huurpand. Omdat we in eerste instantie hier 
niets konden vinden, hebben we serieus in Ede rondgekeken. Dankzij de creatieve 
makelaar CMC konden we toch in Veenendaal blijven, wat sowieso onze voorkeur 
had. Want het mooie van Veenendaal is, dat je hier echt alles hebt wat je je aan 
faciliteiten en omringend bedrijfsleven kunt wensen.”

FLEXIBELE HUISVESTING 
VOOR STARTUPS, 
GROEIERS EN KRIMPERS

HILLSTAR KIEST BEWUST VOOR ANDER PAND IN VEENENDAAL

1.
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Valkenburg: “Je moet steeds meer met de regio-
partners om tafel om de bedrijvigheid gezamenlijk 
goed vorm te geven. De gemeente doet dat via 
Regio Foodvalley en de BOV zit in de Federatie 
Ondernemerskringen Valleiregio (FOV).”

TOEKOMSTBESTENDIG
Veenendaal wil in 2035 energieneutraal zijn en 
heeft samen met de BOV hiervoor een conve-
nant ondertekend. Valkenburg: “Inmiddels gaat 
een energiemanager langs bedrijven om ze te 
helpen bij hun plannen om te verduurzamen. Er 
komen 70.000 zonnepanelen op bedrijfsdaken 
en ledverlichting op de bedrijventerreinen. Om 
de bewustwording te vergroten hebben we net 

VITALE 
BEDRIJVENTERREINEN

De BOV behartigt de belangen van de 
ondernemers in brede zin. De vijf bedrijven-

terreinen zijn goed georganiseerd en alle 
BOV-leden kunnen profiteren van diverse 

collectieve inkoopvoordelen. Voor specifieke 
onderwerpen zijn commissies in het leven 

geroepen. Eén daarvan is de commissie 
Vitale Bedrijventerreinen, waar vastgoedei-

genaar Frank van Woerden, BOV-bestuurslid 
Gerard Heuvelman en Beleidsadviseur 

Economische Zaken gemeente Veenendaal 
Gerda van de Pol in zitten. Zij zetten een 

paar jaar geleden grote vraagtekens bij de 
leegstandscijfers kantoren die de hogere 
overheid hanteerde. Door samen met de 
makelaars de werkelijke vierkante meters 
leegstand te inventariseren, bleek dat het 

probleem veel kleiner was dan aangenomen 
werd. Gerard Heuvelman: “Het laatste half 
jaar daalde het percentage leegstand van 

15,2 naar 13% en we zijn in onderhandeling 
over een paar grote panden. Er hoeft er maar 
eentje gevuld te worden en we zakken naar 
de 10%, terwijl je sowieso 6 à 7% leegstand 

als normale bewegingsruimte nodig hebt. 
Het zijn veelal de wat verouderde panden 
die nu nog leegstaan. We stimuleren als 

commissie dan ook vastgoedeigenaren en 
projectontwikkelaars om deze op een crea-
tieve manier aantrekkelijk te maken. Vooral 
om te voorkomen dat bestaande bedrijven 
vertrekken, maar natuurlijk ook om nieuwe 

bedrijven binnen te halen.”

1. Klaas Mollema (l) en Gerrit Valkenburg (r).
2. Het pand van Hillstar kreeg een upgrade.

3. Peacock.

2.

3.
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 HILLSTAR BEDRIJFSHUISVESTING

weer het Duurzaam Ondernemen Event (DOE) 
georganiseerd, waar 300 ondernemers aan de 
slag gingen met het thema Circulair onderne-
men.” Mollema voegt toe dat je als bedrijf alleen 
toekomstbestendig bent, als je serieus werk maakt 
van duurzaam c.q. circulair ondernemen. “Ik 
heb het niet over idealisme, maar over nieuwe 
zakelijke businessmodellen. Je kunt geen product 
meer maken, zonder vooraf na te denken over het 
hergebruik van de grondstoffen. Tegelijk liggen 
hier ook kansen voor bijvoorbeeld de zakelijke 
dienstverlening. Een bedrijf wil immers ook zicht-
baar maken welke inspanningen men levert op het 
gebied van duurzaamheid. Dat vraagt om gerichte 
communicatie, maar ook bijvoorbeeld om CO

2
 

rapportages. Nieuwe businessmodellen brengen 
nieuwe kansen.”

COMFORTABEL
Veenendaal is weliswaar het ICT-centrum van de 
FoodValley, maar heeft ook veel bedrijvigheid in 
bijvoorbeeld de food, feed, zakelijke dienstver-
lening en de maakindustrie. “Juist die diversiteit 
maakt Veenendaal zo aantrekkelijk, want zo heb je 
als ondernemer ook een compleet producten- en 
dienstenaanbod om je heen. Daar komt bij dat 
Veenendaal voor mijn werknemers veel te bieden 
heeft: een aantrekkelijk centrum en in de directe 
nabijheid van Utrechtse Heuvelrug, de Betuwe en 
de Veluwe. En de arbeidsmoraal is hier goed. Zo 
van: samen aanpakken en de schouders eronder. 
Dan bereik je ook veel. We roepen het niet zo van 
de daken, maar in Veenendaal is het erg comforta-
bel wonen en werken”, aldus Klaas Mollema. 

www.hillstar.nl
www.boveenendaal.nl



Belangrijke vraagstukken houden de wereld bezig, want ver-
schijnselen als klimaatverandering, zeespiegelstijging en ver-
stedelijking beïnvloeden ons toekomstperspectief en vergen 
drastische veranderingen in ons denken en doen. Hier liggen 
belangrijke kansen, maar ook opdrachten voor de economisch 
sterke Regio Foodvalley, die met Wageningen University & 
Research en een sterke bedrijfstak op het gebied van agrifood 
een innovatief kenniscluster vertegenwoordigt. Reden voor 
de gemeenten Barneveld, Ede, Nijkerk, Renswoude, Rhenen, 
Scherpenzeel, Veenendaal en Wageningen om de handen 
ineen te slaan met het bedrijfsleven en het onderwijs en 
een integrale aanpak te ontwikkelen, te verankeren in de 
Strategische Agenda Regio Foodvalley 2020-2025. Een spe-
ciaal hiervoor in het leven geroepen commissie houdt zich 
hiermee bezig. Deze bestaat uit voorzitter Gijs Eikelenboom 
(Denkavit, Barneveldse Industriële Kring), vicevoorzitter 
Mariska de Kleijne (Rabobank Vallei en Rijn), René Verhulst 
(Regio Foodvalley), Piet Zoon (Regio Foodvalley), Mirjam van 
’t Veld (Ziekenhuis Gelderse Vallei), Gerke van Zalk (Federatie 

Ondernemerskringen Valleiregio), Bastiaan Pellikaan (Aeres 
Groep) en René van Holsteijn (Bedrijvenkring Ondernemend 
Veenendaal). 

GELIJKWAARDIGE SAMENWERKING
“De Strategische Agenda Regio Foodvalley moet nog uitge-
werkt worden,” vertelt Gijs Eikelenboom. “Allereerst hebben 
we een Startnotitie opgesteld, die we bij alle betrokken 
partijen in de omgeving onder de aandacht willen brengen, 
in de hoop en verwachting dat zij erop zullen reageren. Dat 
wil zeggen, vragen op tafel leggen en inzichten met ons delen. 
Op basis van die input formuleren we in de loop van 2019 
de Strategische Agenda.” De commissievoorzitter weet dat 
het begrip Regio Foodvalley nog niet overal leeft. “Niet alle 
ondernemers kunnen zich er een helder beeld bij vormen. 
Het wordt echter een stuk concreter als we met elkaar een 
duidelijke focus bepalen en als we hen actief in de ontwik-
keling van de regio betrekken. Precies daarom beschouwen 
we een gelijkwaardige samenwerking binnen de triple helix 

De innovatieve Regio Foodvalley loopt wereldwijd voorop in de verduurzaming van de 
voedselketen, biedt economische stabiliteit en draagt zorg voor het menselijk welzijn. 
Die ambitie vraag om een gezamenlijke inzet van ondernemers, onderwijs en overheid. 
Binnen een gelijkwaardige verhouding brengen de ‘drie o’s’ vier doelstellingen samen in 
de Strategische Agenda Regio Foodvalley voor de periode 2020-2025. 

DRIE O’S WERKEN 
AAN STERKE REGIO

STRATEGISCHE AGENDA REGIO FOODVALLEY 2020-2025
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1, V.l.n.r. René van Holsteijn, 
Mariska de Kleijne, Piet Zoon, 
Gerke van Zalk, René Verhulst, 
Bastiaan Pellikaan, Gijs 
Eikelenboom, Mirjam van ’t Veld.

- bedrijfsleven, kennisinstellingen en overheid - als een 
speerpunt in het traject van de Strategische Agenda Regio 
Foodvalley. We nemen gezamenlijk de verantwoorde-
lijkheid en bepalen met elkaar de doelen, de route en de 
financiering met elkaar.”

VISIE: VIER PIJLERS
Volgens de Startnotitie bevat de visie voor 2025 vier 
pijlers. Dan vormt Regio Foodvalley:
- Voor mens en dier een gezonde en vitale leefomgeving     
   om trots op te zijn. 
- Een proeftuin voor innovatie in duurzame en gezonde  
   voeding; dé plek om kennis te verzamelen, te delen en  
   toe te passen. 
- Een koploper op de weg naar duurzame en betaalbare 
   energie en in het maximaal hergebruiken van grond-
   stoffen en materialen. 
- Een innovatief samenwerkingsplatform van een diver-
   siteit aan krachtige economische clusters, zoals food, 
   health, tech en ICT. 
Eikelenboom geeft aan dat dit nauw samenhangt met 
de missie van Regio Foodvalley. “We streven naar een 
toekomstbestendige economie waarin circulair werken 
centraal staat. Dit betekent een oneindige kringloop 
van grondstoffen, materialen, kennis en het benutten 
van menselijke capaciteit, dat een sociaal-economisch 
model voor iedereen - ook mensen met een afstand tot 
de arbeidsmarkt -en milieuwinst oplevert. Daarnaast 
zetten we in op gezondheid en vitaliteit van mens en dier. 
Dat begint bij onze bodem en leefomgeving en werkt 
door in ons voedsel en onze leefstijl. Ook draait het in 
de missie om verbinding: binnen de triple helix, tussen 
de provincies Gelderland en Utrecht, tussen stedelijk 
en buitengebied, tussen de krachtige economie en het 
kennisintensieve topcluster AgriFood.”

PRAKTISCHE TOEPASSING
De praktische toepassing van het bovenstaande zal straks 
omschreven worden in de Strategische Agenda Regio 
Foodvalley, maar de Startnotitie geeft alvast een schot 
voor de boeg met drie strategische kernpunten, die de 
commissievoorzitter kort belicht. “Eerder noemde ik al 
de gelijkwaardige samenwerking tussen de partners in 
de triple helix, dus ondernemers, onderwijs en over-
heid. Een doelgericht karakter staat daarbij voorop. Het 
tweede kernpunt betreft bewuste aandacht voor sectoren 
waarop de regio economisch gezien rust of die landelijk 
een onderscheidend vermogen (kunnen) bieden, zoals 
ICT Valley. Als derde zoeken we naar verbinding met het 
topcluster AgriFood, dat qua kennis boven andere regio’s 
uitstijgt. Het bedrijfsleven en Wageningen University 
& Research moeten elkaar over en weer betrekken bij 
onderzoek en innovatie, wat meteen een rijke leeromge-
ving en proeftuin voor studenten oplevert. Dat gebeurt al 
op redelijke schaal, maar er liggen nog volop onbenutte 
kansen.” 

TASTBAARDER
Nog wat tastbaarder wordt een en ander wanneer 
Eikelenboom de thema’s beschrijft waarmee Regio 
Foodvalley in de nabije toekomst het verschil wil maken. 
“Bij ‘Transitie agrarische sector/vitaal platteland’ moeten 
vooruitstrevende maatregelen, zoals het versnellen van 
innovaties voor de veehouderij en alternatieve voed-
selproductie een gezonde leefomgeving voor mens en 
dier genereren. ‘Gezonde voeding, van prille start tot 

oude dag’ wil mensen ertoe bewegen om gezonder en 
duurzamer te gaan eten. Dat gebeurt straks via on-
derwijs, bewustwordings- en preventieprogramma’s. 
‘Energietransitie’ richting zich op verduurzaming hiervan 
in woon- en werklocaties. ‘Human capital’ gaat uit van 
een optimaal functionerende arbeidsmarkt voor elk 
talent en elke levensfase. We investeren in de bekend-
heid en aantrekkingskracht van de regio, besteden veel 
aandacht aan een leven lang leren, maken het bedrijfs-
leven toegankelijker voor mensen met een afstand tot 
de arbeidsmarkt en kijken vooruit door data slim te 
benutten. ‘Versterking innovatie/ecosysteem, digitalise-
ring en circulaire economie’ betekent het aanwenden van 
nieuwe technologieën en maatschappelijke ontwikkelin-
gen, maar ook kennisuitwisseling en clustervorming.”

ROL VOOR IEDERE PARTIJ
De genoemde thema’s kennen volgens Eikelenboom 
enkele essentiële randvoorwaarden, te weten het creëren 
van een aantrekkelijke leefomgeving (ook voor expats, 
studenten en kenniswerkers) en het in balans brengen 
hiervan met de economische activiteiten, door de bereik-
baarheid te verbeteren en de regio digitaal nog beter te 
ontsluiten. “Alles bij elkaar heeft de Strategische Agenda 
Regio Foodvalley vele facetten, wat een rol voor eigenlijk 
iedere partij binnen de triple helix met zich meebrengt: 
ondernemers, onderwijsinstellingen en overheid. 
Daarom hopen we veel input uit alle hoeken te genere-
ren naar aanleiding van onze Startnotitie. Samen en in 
een verhouding van gelijkwaardigheid bepalen we de 
toekomst van onze innovatieve en economisch krachtige 
regio, waarin het voor mens en dier zo prettig toeven is.”
www.regiofoodvalley.nl

2, Gijs Eikelenboom.

‘ALLES BIJ 
ELKAAR HEEFT 
DE STRATEGISCHE 
AGENDA REGIO 
FOODVALLEY 
VELE FACETTEN, 
WAT EEN ROL 
VOOR EIGENLIJK 
IEDERE PARTIJ 
BINNEN DE TRIPLE 
HELIX MET ZICH 
MEEBRENGT’
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Jacco Vonhof bouwde zijn schoonmaakbedrijf Novon 
in 25 jaar uit van eenmanszaak uit tot een onderne-
ming met bijna 2.000 medewerkers. Hij is al langer 
bestuurlijk actief en was onder meer regiovoorzitter 
van VNO-NCW Midden. In september 2018 trad Vonhof 
aan als voorzitter van MKB-Nederland. Wat drijft hem? 
“Nieuwsgierigheid, dat vooral. Het grensgebied tussen 
ondernemers en overheid intrigeert me. Op mijn nieu-
we plek zit ik in het hart van deze dynamiek.”

GROTE EN KLEINE BOMEN
MKB-Nederland en VNO-NCW zitten gebroederlijk in 
de Haagse Malietoren en trekken vaak samen op. De 
afgelopen jaren kreeg Vonhofs vereniging echter regel-
matig het verwijt dat zij zich liet ondersneeuwen door 
VNO-NCW. Het eigen gezicht van MKB-Nederland 
was te weinig zichtbaar. “Vooropgesteld; we hebben 
elkaar nodig. Vergelijk het met een bos. Grote en kleine 
bomen, bodembedekkers; samen zorgen ze voor de 
noodzakelijke diversiteit. Die is ook van belang voor 
een gezonde economische structuur. Er is dus geen 
sprake van een natuurlijke tegenstelling tussen grootbe-
drijf en mkb. Bij het overgrote deel van de onderwerpen 
zijn we het voluit eens.” Dit neemt niet weg dat belan-
gen kunnen botsen. “Bijvoorbeeld bij de uitwerking 
van wetgeving. Nieuwe regels zijn voor grote bedrijven 
met een professionele HR-afdeling veel makkelijker te 
absorberen dan voor kleine ondernemers. Een MKB-
toets brengt de werkbaarheid en uitvoerbaarheid van 
nieuwe regelgeving in kaart. Is de impact voor het mkb 
onevenredig groot dan deugt wat ons betreft een wet 
simpelweg niet.”

FACE TO FACE MET MARK RUTTE
Amper een dag na zijn aantreden stond Vonhof volop 
in de schijnwerpers. Aanleiding was de discussie rond 
afschaffing van de dividendbelasting. “Als je een script 
zou maken voor de introductie van een voorzitter dan 
zou dat er zo uitzien,” lacht hij. De belangen waren 
groot. “Bedenk goed; sinds de crisis zijn de lasten 
voor ondernemers blijven stijgen. Maatregelen uit het 
verleden werken nog altijd door. Afschaffing van de 
dividendbelasting zou financiële ruimte voor lasten-
verlichting voor andere bedrijven en ondernemers 
wegnemen.” Daarom was Vonhof zeer kritisch over 
deze maatregel. In tegenstelling tot Hans de Boer die 
namens VNO-NCW premier Rutte juist steunde bij zijn 
voornemen. Vonhof kreeg in de media volop gelegen-
heid het standpunt van MKB-Nederland uit te dragen. 
“En tijdens het jaarcongres op 9 oktober kon ik in een 
face-to-facegesprek met Mark Rutte onze alternatieven 
nogmaals benadrukken.” 
De uitkomst is bekend; de afschaffing van de dividend-
belasting ging niet door. De hierdoor vrijvallende mid-
delen komen inderdaad ten goede aan ondernemers en 
het vestigingsklimaat. “Niet al onze wensen zijn gerea-
liseerd. Zo heb ik nog steeds moeite met de verhoging 
van de Box 2-heffing, de dividendtax voor DGA’s. Maar 
al met al zijn we zeker niet ontevreden.”

NIET VERDER OP SLOT
Nu de hectiek rond de dividendbelasting voorbij is, 
werkt Vonhof aan zijn ‘gewone’ prioriteitenlijst. Met stip 
bovenaan: de arbeidsmarkt. “Het is de basisinfrastruc-
tuur voor ondernemerschap; levensvoorwaardelijk om 

De timing van zijn aantreden als voorzitter van MKB-Nederland was opmerkelijk. Jacco Vonhof kwam 
midden in de publicitaire storm terecht rond afschaffing van de dividendbelasting. Hij doorstond deze 
vuurdoop met verve en richt zich nu op zijn prioriteiten: arbeidsmarkt, de regionale organisatie van de 
vereniging en het profiel van MKB-Nederland bij de buitenwacht. “We claimen de positie die hoort bij 
de cruciale rol van het midden- en kleinbedrijf in onze economie.”

“ LAAT DE WAAN VAN DE 
DAG LOS EN SCHAAK 
OP HET JUISTE BORD”

DE VUURDOOP VAN JACCO VONHOF, VOORZITTER MKB-NEDERLAND
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‘POLITICI VERDIENEN 
WAARDERING’ 

Het is Vonhof een doorn in het oog dat weinig 
ondernemers politiek actief zijn. “Parlement en 
lokale politiek moeten een afspiegeling vormen 
van de maatschappij. Op dit moment is het 
bedrijfsleven sterk ondervertegenwoordigd.” De 
MKB-voorzitter begrijpt de terughoudendheid 
van ondernemers wel. “Bij het minste of 
geringste is een politicus kop van jut en wordt 
volop door de mangel gehaald. Sociale media 
spelen daarbij een kwalijke rol. Ik kan me goed 
voorstellen dat ondernemers hiervoor terug-
schrikken. Ze hebben immers veel te verliezen.” 
In algemene zin is meer waardering voor 
politici op zijn plaats, stelt Vonhof. “Zij nemen 
verantwoordelijkheid en spannen zich in voor 
de samenleving, voor het algemeen belang. 
Los ervan of je het inhoudelijk met iemand eens 
bent, politici verdienen respect.”

JACCO VONHOF: ‘IK HEB HET 
HART OP DE TONG EN BEN 
NIET BANG OM TE ZEGGEN 
WAAR HET OP STAAT’

17

  JACCO VONHOF INTERVIEW
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IN DE TIJD DAT DE MAFFIA IN NEW YORK DE 
STRATEN ONVEILIG MAAKTE, DEED MAURICIO 
WAAR ITALIANEN TROTS OP ZIJN. HIJ MAAKTE 
DE LEKKERSTE ESPRESSO VAN DE STAD. VOOR 
HEM GEEN GLAMOUR VAN CASINO´S, ROKERIGE 
JAZZCLUBS OF GROTE LUXE AUTO´S. MAURICIO 
BRANDDE DE BESTE KOFFIEBONEN VOLGENS 
EERLIJKEERLIJK EN AUTHENTIEK VENETIAANS RECEPT. 
IN ZIJN BAR IN NEW YORK  BERREIDDE HIJ VOOR 
ZIJN CLIENTÈLE GEURIGE ESPRESSO´S EN 

ROMIGE CAPPUCCINO´S. 

PROEF ZELF DE PASSIE WAAR ITALIANEN ALOM 
WORDEN GEROEMD EN GEVREESD IN CAFFÈ DI 

MAURICIO. 

N E W  Y O R K  1 9 2 8

DE KOFFIESOORTEN VAN CAFFÈ DI MAURICIO WORDEN OF VOLLEDIG OF VOOR 90% GEMAAKT VAN ARABICA BONEN. WIJ SELECTEREN HIERVOOR DE 
BESTE HANDGEPLUKTE RODE KOFFIEBONEN EN CREËREN ZO DE HEERLIJKE KOFFIEMELANGES WAAR WIJ BEKEND OM STAAN. OMDAT DE 
KOFFIEOOGST PER JAAR, PER LAND EN VAAK ZELFS PER GEBIED WISSELT, KOPEN WIJ ONZE BONEN IN UIT DIVERSE LANDEN. ZO ZORGEN WIJ TELKENS 
WEER VOOR EEN GEWELDIGE SMAAKBELEVING DIE HET VERSCHIL MAAKT OP IEDER KANTOOR! HIERONDER KUN JE KIEZEN UIT EEN HELDER EN 
OVERZICHTELIJK AANBOD VAN VIER HEERLIJKE SOORTEN KOFFIEBONEN MELANGE. ALLEEN IN ITALIË DRONK JE EERDER ZULKE LEKKERE KOFFIE.

STERKTEGiorgio

STERKTEAlfonso

STERKTEFabrizio

STERKTEDonatella

CAFFE DI MAURICIO
PROEF ZELF DE ITALIAANSE PASSIE!

NEW YORK 1928.  IN DE TIJD DAT DE MAFFIA IN NEW YORK DE STRATEN 
ONVEILIG MAAKTE, DEED MAURICIO WAAR ITALIANEN TROTS OP ZIJN. 
HIJ MAAKTE DE LEKKERSTE ESPRESSO VAN DE STAD. VOOR HEM GEEN 
GLAMOUR VAN CASINO'S, ROKERIGE JAZZCLUBS OF GROTE LUXE AUTO'S. 
MAURICIO BRANDDE DE BESTE KOFFIEBONEN VOLGENS EERLIJK EN AU-
THENTIEK VENETIAANS RECEPT. 
IN ZIJN BAR IN NEW YORK BEREIDDE HIJ VOOR ZIJN CLIENTÈLE GEURIGE 
ESPRESSO'S EN ROMIGE CAPPUCCINO’S.  PROEF ZELF DE PASSIE WAAR ITA-
LIANEN ALOM WORDEN GEROEMD EN GEVREESD IN CAFFE DI MAURICIO. 
OF  PROEF ZELF DE ITALIAANS PASSIE EN …. 

IEDERE WERKPLEK DE LEKKERSTE KOFFIE
CAFFÈ DE MAURICIO WIL DAT OP IEDERE WERKPLEK DE BESTE EN LEKKERSTE KOFFIE WORDT GESCHONKEN. 
DIT MAKEN WE BEREIKBAAR VOOR ÍEDERE ORGANISATIE MET ONS AANBOD VAN KOFFIEMACHINES EN KOFFIEBONEN VAN DE ALLER-
HOOGSTE KWALITEIT. NORMALITER WORDT DIT ALLEEN IN HET HOOGSTE SEGMENT AANGEBODEN. CAFFÈ DE MAURICIO BIEDT DEZE 
ECHTER AAN VOOR PRIJZEN DIE STANDAARD ALLEEN GELDEN 
IN HET MIDDENSEGMENT. ZO KAN ÓÓK UW ORGANISATIE DE LEKKERSTE KOFFIE BIEDEN AAN UW MEDEWERKERS EN RELATIES.  

Wij steunen Kika!  

De voordelen op een rij:
	 •	 Voor	de	lekkerste	koffie	op	het	werk
	 •	 Professionele	koffiemachines	en	bonen
	 •	 Uitstekende	prijs-	kwaliteitsverhouding
	 •	 Duurzaamheid	en	kwaliteit
	 •	 Top	service	en	garantie
	 •	 Maatwerk,	geen	standaard	contracten
	 •	 Kopen,	huren	of	bruikleen
	 •	 Inruil	huidige	machine	mogelijk
	 •	 Italiaanse	sfeer	en	kwaliteit	in	koffie!	

Voordelen Pisa koffiemachine 

De	Pisa	koffiemachine	biedt	vele	voordelen.	Zoals	maar	liefst	36	keuze	selec-
ties	waardoor	u	met	gemak	de	keuze	voor	een	milde,	regular	of	strong	kunt	
kiezen.		Desgewenst	kunt	u		twee	koppen	koffie	tegelijkertijd	zetten.	Uniek	
van	de	Pisa	is	dat	de	machine	80%	energiereductie	oplevert	omdat	hij	geen	
gebruik	maakt	van	een	boiler.	Eenvoudige	reiniging		en	tevens	mogelijkheid	
tot	inbouw	van	een	automatisch	spoelprogramma.	Met	uw	eigen	bedrijfslogo	
in	de	display,	vormt	de	Pisa	een	mooi	geheel	in	iedere	koffiecorner.
Voordeelactie:	Gegarandeerde	inruilkorting	van	netto	€	950,00,-!
Bij	gemiddelde	afname	van	koffie	geven	wij	gratis	technische	service.
Neem	direct	contact	op	met	onze	koffiespecialist	(of	adviseur)	Martin	Hobé.T.	
06	51522060		(of		026-3842180)	voor	meer	informatie	of	maak	een	afspraak.	
Wij	zijn	u	graag	van	dienst.	

www.caffedimauricio.nl

C A F F È  S U P E R I O R E
C a f f è  d i  M a u r i c i o  i s  e e n  p r i v a t e  l a b e l  v a n :

W W W . C A F F E D I M A U R I C I O . N L  -  M A R K E T I N G  1 0  6 9 2 1 R E  D U I V E N  -  T E L :  0 2 3 3 8 4 2 1 8 0  -  E M A I L :  I N F O @ C A F F E D I M A U R I C I O . N L

P R I V A T E  L A B E L  -  K O F F I E  U I T  E I G E N  B R A N D E R I J  -  Z O R G V U L D I G  S A M E N G E S T E L D E  M E L A N G E S  -  S U P E R I E U R E  K W A L I T E I T  K O F F I E B O N E N  

E E R L I J K  A D V I E S  O P  M A A T   -   H O O G W A A R D I G E  B O N E N M A C H I N E S   -   G E P A T E N T E E R D  Z W I T S E R S  Z E T S Y S T E E M  -  R U I M  2 0  J A A R  E R V A R I N G  

 S L A G V A A R D I G E  T E C H N I S C H E  D I E N S T  -  G E S P E C I A L I S E E R D  I N  D E  H O R E C A

IN DE TIJD DAT DE MAFFIA IN NEW YORK DE 
STRATEN ONVEILIG MAAKTE, DEED MAURICIO 
WAAR ITALIANEN TROTS OP ZIJN. HIJ MAAKTE 
DE LEKKERSTE ESPRESSO VAN DE STAD. VOOR 
HEM GEEN GLAMOUR VAN CASINO´S, ROKERIGE 
JAZZCLUBS OF GROTE LUXE AUTO´S. MAURICIO 
BRANDDE DE BESTE KOFFIEBONEN VOLGENS 
EERLIJKEERLIJK EN AUTHENTIEK VENETIAANS RECEPT. 
IN ZIJN BAR IN NEW YORK  BERREIDDE HIJ VOOR 
ZIJN CLIENTÈLE GEURIGE ESPRESSO´S EN 

ROMIGE CAPPUCCINO´S. 

PROEF ZELF DE PASSIE WAAR ITALIANEN ALOM 
WORDEN GEROEMD EN GEVREESD IN CAFFÈ DI 

MAURICIO. 

N E W  Y O R K  1 9 2 8
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BESTE HANDGEPLUKTE RODE KOFFIEBONEN EN CREËREN ZO DE HEERLIJKE KOFFIEMELANGES WAAR WIJ BEKEND OM STAAN. OMDAT DE 
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WEER VOOR EEN GEWELDIGE SMAAKBELEVING DIE HET VERSCHIL MAAKT OP IEDER KANTOOR! HIERONDER KUN JE KIEZEN UIT EEN HELDER EN 
OVERZICHTELIJK AANBOD VAN VIER HEERLIJKE SOORTEN KOFFIEBONEN MELANGE. ALLEEN IN ITALIË DRONK JE EERDER ZULKE LEKKERE KOFFIE.

STERKTEGiorgio

STERKTEAlfonso

STERKTEFabrizio

STERKTEDonatella

CAFFE DI MAURICIO 
PROEF ZELF DE ITALIAANSE PASSIE!

NEW YORK 1928.  IN DE TIJD DAT DE MAFFIA IN NEW YORK DE STRATEN 
ONVEILIG MAAKTE, DEED MAURICIO WAAR ITALIANEN TROTS OP ZIJN. HIJ 
MAAKTE DE LEKKERSTE ESPRESSO VAN DE STAD. VOOR HEM GEEN GLAMOUR 
VAN CASINO’S, ROKERIGE JAZZCLUBS OF GROTE LUXE AUTO’S.  

MAURICIO BRANDDE DE BESTE KOFFIEBONEN VOLGENS EERLIJK EN 
AUTHENTIEK VENETIAANS RECEPT.  

IN ZIJN BAR IN NEW YORK BEREIDDE HIJ VOOR ZIJN CLIENTÈLE GEURIGE 
ESPRESSO’S EN ROMIGE CAPPUCCINO’S.  PROEF ZELF DE PASSIE WAAR 
ITALIANEN ALOM WORDEN GEROEMD EN GEVREESD IN CAFFE DI MAURICIO. 
OF  PROEF ZELF DE ITALIAANS PASSIE EN…

IEDERE WERKPLEK DE LEKKERSTE KOFFIE 
CAFFÈ DE MAURICIO WIL DAT OP IEDERE WERKPLEK DE BESTE EN LEKKERSTE KOFFIE WORDT GESCHONKEN. DIT MAKEN 
WE BEREIKBAAR VOOR ÍEDERE ORGANISATIE MET ONS AANBOD VAN KOFFIEMACHINES EN KOFFIEBONEN VAN DE 
ALLERHOOGSTE KWALITEIT. NORMALITER WORDT DIT ALLEEN IN HET HOOGSTE SEGMENT AANGEBODEN. CAFFÈ DE 
MAURICIO BIEDT DEZE ECHTER AAN VOOR PRIJZEN DIE STANDAARD ALLEEN GELDEN IN HET MIDDENSEGMENT. ZO KAN 
ÓÓK UW ORGANISATIE DE LEKKERSTE KOFFIE BIEDEN AAN UW MEDEWERKERS EN RELATIES.  

De voordelen op een rij:
• Voor de lekkerste koffie op het werk
• Professionele koffiemachines en bonen
• Uitstekende prijs- kwaliteitsverhouding
• Duurzaamheid en kwaliteit
• Top service en garantie
• Maatwerk, geen standaard contracten
• Kopen, huren of bruikleen
• Inruil huidige machine mogelijk
• Italiaanse sfeer en kwaliteit in koffie!

Voordelen Pisa koffiemachine:
De Pisa koffiemachine biedt vele voordelen. Zoals maar liefst 36 keuze selecties 
waardoor u met gemak de keuze voor een milde, regular of strong kunt kiezen.  
Desgewenst kunt u twee koppen koffie tegelijkertijd zetten. Uniek van de Pisa 
is dat de machine 80% energiereductie oplevert omdat hij geen gebruik maakt 
van een boiler. Eenvoudige reiniging en tevens mogelijkheid tot inbouw van een 
automatisch spoelprogramma. Met uw eigen bedrijfslogo in de display, vormt de 
Pisa een mooi geheel in iedere koffiecorner. 

Voordeelactie: Gegarandeerde inruilkorting van netto € 950,-!
Bij gemiddelde afname van koffie geven wij gratis technische service. 
Neem voor meer informatie of voor het maken van een afspraak direct contact op 
met onze koffiespecialisten op 026- 3842180.WIJ STEUNEN KIKA!

WWW.CAFFEDIMAURICIO.NL



een bedrijf te runnen. Daarbij spelen zaken als de 
technologische revolutie en de platformeconomie. 
Ingrijpende ontwikkelingen die de rol van werk 
wezenlijk veranderen. Ook hebben we te maken 
met onderwijs en ontwikkeling. Hoe blijven kennis 
en vaardigheden van medewerkers op niveau? Hoe 
faciliteren wij zijinstromers en wordt intersectorale 
uitwisseling bevorderd? Samen hebben we de han-
den vol om ervoor te zorgen dat de arbeidsmarkt 
niet verder op slot raakt.”

INGRIJPEND EN ONVERTEERBAAR
Hot item daarbij is de Wet Arbeidsmarkt in Balans 
(WAB) die in november werd gepresenteerd. Uit 
alle hoeken van de polder kwam kritiek. Is dus 
sprake van een acceptabel compromis? “Zeker 
niet,” stelt Vonhof. “Positief is dat het ontslagrecht 
iets realistischer wordt. Maar de gevolgen voor 
branches die afhankelijk zijn van seizoenskrach-
ten zijn ingrijpend en onverteerbaar. Horeca, 
agrarische bedrijven, detailhandel, leisure en 
pleasure; overal moeten werkgevers straks tijdelijke 
medewerkers een transitievergoeding betalen. Ook 
krijgen zij de hoge WW-premie van  5 procent voor 
hun kiezen. Dit betekent een forse lastenverzwaring 
terwijl het beoogde doel – meer vaste banen – hier 
niet wordt bereikt. Voor een strandtenthouder of 
aspergekweker is dat simpelweg geen optie. Gevolg 
van de WAB is wel dat mensen aan de basis van de 
arbeidsmarkt duurder worden. Zij komen zo nog 
moeilijker aan de slag.”

VRAGEN VAN GISTEREN
Vonhof benadrukt dat de wet verkeerde prioritei-
ten stelt. “De WAB geeft antwoord op de vragen 
van gisteren terwijl de echte vraagstukken blijven 

‘WE CLAIMEN 
WEER DE POSITIE 
DIE HOORT BIJ DE 
CRUCIALE ROL VAN 
HET MIDDEN- EN 
KLEINBEDRIJF IN 
ONZE ECONOMIE’

liggen. Denk aan de platformeconomie. Er 
zijn al bijna 1 miljoen zzp’ers en dat aantal 
groeit verder. Hoe organiseren we hun rol op 
een adequate manier, hoe wordt solidariteit 
geborgd? Dergelijke onderwerpen komen 
in de nieuwe wet niet eens aan de orde, laat 
staan dat erop geanticipeerd wordt. In plaats 
daarvan draait de WAB aan knoppen die de 
afgelopen tien jaar al amper effect hadden. 
Mijn oproep: laat de waan van de dag los en 
schaak op het juiste bord.”

POSITIE CLAIMEN
Naast de arbeidsmarkt heeft de nieuwe voor-
zitter ook prioriteiten die de vereniging zelf 
raken. “Allereerst onze regionale organisatie. 
In een aantal gebieden heeft MKB-Nederland 
een sterke positie, in andere regio’s is dat 
minder het geval. Ook daar willen we een ste-
vige infrastructuur opbouwen.” Bij de com-
municatie met de buitenwereld ligt er even-
eens een belangrijke opdracht voor Vonhof. 
“De afgelopen jaren werd MKB-Nederland 
gezien als flets. Dat gaat veranderen. We clai-
men weer de positie die hoort bij de cruciale 
rol van het midden- en kleinbedrijf in onze 
economie. Ook als het gaat om maatschap-
pelijke opgaven is de bijdrage van mkb-on-
dernemers substantieel. Zij staan midden in 
de samenleving. Hardwerkende mensen voor 
wie ondernemen lang niet altijd een vetpot 
is. Vaak moeten zij alle zeilen bijzetten om 
het bedrijf klaar te maken voor de toekomst. 
Denk aan het vinden en binden van voldoen-
de medewerkers. Daarvoor verdient het mkb 
waardering.”

HART OP DE TONG
In zijn rol als boegbeeld van MKB-Nederland 
wil Vonhof deze boodschap nadrukkelijk uit-
dragen. Als ondernemer spreekt hij daarbij 
uit ervaring. Ook zijn outgoing karakter is 
een pré. “Ik heb het hart op de tong en ben 
niet bang om te zeggen waar het op staat. 
Drijfveer daarbij is het grote belang van het 
midden- en kleinbedrijf. Samen met hun 
medewerkers bouwen ondernemers aan 
Nederland. Ze betalen belasting en maken 
mede mogelijk dat onze samenleving func-
tioneert. Nu en in de toekomst. De verande-
ringen waarvoor wij staan – energietransitie, 
digitalisering, vergrijzing – zijn enorm. Om 
passende antwoorden te vinden voor deze 
uitdagingen zijn middelen nodig. Anders 
gezegd: er moet geld worden verdiend en dat 
gebeurt in bedrijven. Die moeten gefacili-
teerd worden. Als de kosten omlaag gaan, 
ontstaat meer ruimte om te investeren in 
oplossingen voor de maatschappij van mor-
gen. Deze samenhang wordt nog niet overal 
gezien en zal ik blijven benadrukken.”
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IN DE TIJD DAT DE MAFFIA IN NEW YORK DE 
STRATEN ONVEILIG MAAKTE, DEED MAURICIO 
WAAR ITALIANEN TROTS OP ZIJN. HIJ MAAKTE 
DE LEKKERSTE ESPRESSO VAN DE STAD. VOOR 
HEM GEEN GLAMOUR VAN CASINO´S, ROKERIGE 
JAZZCLUBS OF GROTE LUXE AUTO´S. MAURICIO 
BRANDDE DE BESTE KOFFIEBONEN VOLGENS 
EERLIJKEERLIJK EN AUTHENTIEK VENETIAANS RECEPT. 
IN ZIJN BAR IN NEW YORK  BERREIDDE HIJ VOOR 
ZIJN CLIENTÈLE GEURIGE ESPRESSO´S EN 

ROMIGE CAPPUCCINO´S. 

PROEF ZELF DE PASSIE WAAR ITALIANEN ALOM 
WORDEN GEROEMD EN GEVREESD IN CAFFÈ DI 

MAURICIO. 

N E W  Y O R K  1 9 2 8

DE KOFFIESOORTEN VAN CAFFÈ DI MAURICIO WORDEN OF VOLLEDIG OF VOOR 90% GEMAAKT VAN ARABICA BONEN. WIJ SELECTEREN HIERVOOR DE 
BESTE HANDGEPLUKTE RODE KOFFIEBONEN EN CREËREN ZO DE HEERLIJKE KOFFIEMELANGES WAAR WIJ BEKEND OM STAAN. OMDAT DE 
KOFFIEOOGST PER JAAR, PER LAND EN VAAK ZELFS PER GEBIED WISSELT, KOPEN WIJ ONZE BONEN IN UIT DIVERSE LANDEN. ZO ZORGEN WIJ TELKENS 
WEER VOOR EEN GEWELDIGE SMAAKBELEVING DIE HET VERSCHIL MAAKT OP IEDER KANTOOR! HIERONDER KUN JE KIEZEN UIT EEN HELDER EN 
OVERZICHTELIJK AANBOD VAN VIER HEERLIJKE SOORTEN KOFFIEBONEN MELANGE. ALLEEN IN ITALIË DRONK JE EERDER ZULKE LEKKERE KOFFIE.

STERKTEGiorgio

STERKTEAlfonso

STERKTEFabrizio

STERKTEDonatella

CAFFE DI MAURICIO
PROEF ZELF DE ITALIAANSE PASSIE!

NEW YORK 1928.  IN DE TIJD DAT DE MAFFIA IN NEW YORK DE STRATEN 
ONVEILIG MAAKTE, DEED MAURICIO WAAR ITALIANEN TROTS OP ZIJN. 
HIJ MAAKTE DE LEKKERSTE ESPRESSO VAN DE STAD. VOOR HEM GEEN 
GLAMOUR VAN CASINO'S, ROKERIGE JAZZCLUBS OF GROTE LUXE AUTO'S. 
MAURICIO BRANDDE DE BESTE KOFFIEBONEN VOLGENS EERLIJK EN AU-
THENTIEK VENETIAANS RECEPT. 
IN ZIJN BAR IN NEW YORK BEREIDDE HIJ VOOR ZIJN CLIENTÈLE GEURIGE 
ESPRESSO'S EN ROMIGE CAPPUCCINO’S.  PROEF ZELF DE PASSIE WAAR ITA-
LIANEN ALOM WORDEN GEROEMD EN GEVREESD IN CAFFE DI MAURICIO. 
OF  PROEF ZELF DE ITALIAANS PASSIE EN …. 

IEDERE WERKPLEK DE LEKKERSTE KOFFIE
CAFFÈ DE MAURICIO WIL DAT OP IEDERE WERKPLEK DE BESTE EN LEKKERSTE KOFFIE WORDT GESCHONKEN. 
DIT MAKEN WE BEREIKBAAR VOOR ÍEDERE ORGANISATIE MET ONS AANBOD VAN KOFFIEMACHINES EN KOFFIEBONEN VAN DE ALLER-
HOOGSTE KWALITEIT. NORMALITER WORDT DIT ALLEEN IN HET HOOGSTE SEGMENT AANGEBODEN. CAFFÈ DE MAURICIO BIEDT DEZE 
ECHTER AAN VOOR PRIJZEN DIE STANDAARD ALLEEN GELDEN 
IN HET MIDDENSEGMENT. ZO KAN ÓÓK UW ORGANISATIE DE LEKKERSTE KOFFIE BIEDEN AAN UW MEDEWERKERS EN RELATIES.  

Wij steunen Kika!  

De voordelen op een rij:
	 •	 Voor	de	lekkerste	koffie	op	het	werk
	 •	 Professionele	koffiemachines	en	bonen
	 •	 Uitstekende	prijs-	kwaliteitsverhouding
	 •	 Duurzaamheid	en	kwaliteit
	 •	 Top	service	en	garantie
	 •	 Maatwerk,	geen	standaard	contracten
	 •	 Kopen,	huren	of	bruikleen
	 •	 Inruil	huidige	machine	mogelijk
	 •	 Italiaanse	sfeer	en	kwaliteit	in	koffie!	

Voordelen Pisa koffiemachine 

De	Pisa	koffiemachine	biedt	vele	voordelen.	Zoals	maar	liefst	36	keuze	selec-
ties	waardoor	u	met	gemak	de	keuze	voor	een	milde,	regular	of	strong	kunt	
kiezen.		Desgewenst	kunt	u		twee	koppen	koffie	tegelijkertijd	zetten.	Uniek	
van	de	Pisa	is	dat	de	machine	80%	energiereductie	oplevert	omdat	hij	geen	
gebruik	maakt	van	een	boiler.	Eenvoudige	reiniging		en	tevens	mogelijkheid	
tot	inbouw	van	een	automatisch	spoelprogramma.	Met	uw	eigen	bedrijfslogo	
in	de	display,	vormt	de	Pisa	een	mooi	geheel	in	iedere	koffiecorner.
Voordeelactie:	Gegarandeerde	inruilkorting	van	netto	€	950,00,-!
Bij	gemiddelde	afname	van	koffie	geven	wij	gratis	technische	service.
Neem	direct	contact	op	met	onze	koffiespecialist	(of	adviseur)	Martin	Hobé.T.	
06	51522060		(of		026-3842180)	voor	meer	informatie	of	maak	een	afspraak.	
Wij	zijn	u	graag	van	dienst.	

www.caffedimauricio.nl
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IN DE TIJD DAT DE MAFFIA IN NEW YORK DE 
STRATEN ONVEILIG MAAKTE, DEED MAURICIO 
WAAR ITALIANEN TROTS OP ZIJN. HIJ MAAKTE 
DE LEKKERSTE ESPRESSO VAN DE STAD. VOOR 
HEM GEEN GLAMOUR VAN CASINO´S, ROKERIGE 
JAZZCLUBS OF GROTE LUXE AUTO´S. MAURICIO 
BRANDDE DE BESTE KOFFIEBONEN VOLGENS 
EERLIJKEERLIJK EN AUTHENTIEK VENETIAANS RECEPT. 
IN ZIJN BAR IN NEW YORK  BERREIDDE HIJ VOOR 
ZIJN CLIENTÈLE GEURIGE ESPRESSO´S EN 

ROMIGE CAPPUCCINO´S. 

PROEF ZELF DE PASSIE WAAR ITALIANEN ALOM 
WORDEN GEROEMD EN GEVREESD IN CAFFÈ DI 

MAURICIO. 

N E W  Y O R K  1 9 2 8

DE KOFFIESOORTEN VAN CAFFÈ DI MAURICIO WORDEN OF VOLLEDIG OF VOOR 90% GEMAAKT VAN ARABICA BONEN. WIJ SELECTEREN HIERVOOR DE 
BESTE HANDGEPLUKTE RODE KOFFIEBONEN EN CREËREN ZO DE HEERLIJKE KOFFIEMELANGES WAAR WIJ BEKEND OM STAAN. OMDAT DE 
KOFFIEOOGST PER JAAR, PER LAND EN VAAK ZELFS PER GEBIED WISSELT, KOPEN WIJ ONZE BONEN IN UIT DIVERSE LANDEN. ZO ZORGEN WIJ TELKENS 
WEER VOOR EEN GEWELDIGE SMAAKBELEVING DIE HET VERSCHIL MAAKT OP IEDER KANTOOR! HIERONDER KUN JE KIEZEN UIT EEN HELDER EN 
OVERZICHTELIJK AANBOD VAN VIER HEERLIJKE SOORTEN KOFFIEBONEN MELANGE. ALLEEN IN ITALIË DRONK JE EERDER ZULKE LEKKERE KOFFIE.

STERKTEGiorgio

STERKTEAlfonso

STERKTEFabrizio

STERKTEDonatella

CAFFE DI MAURICIO 
PROEF ZELF DE ITALIAANSE PASSIE!

NEW YORK 1928.  IN DE TIJD DAT DE MAFFIA IN NEW YORK DE STRATEN 
ONVEILIG MAAKTE, DEED MAURICIO WAAR ITALIANEN TROTS OP ZIJN. HIJ 
MAAKTE DE LEKKERSTE ESPRESSO VAN DE STAD. VOOR HEM GEEN GLAMOUR 
VAN CASINO’S, ROKERIGE JAZZCLUBS OF GROTE LUXE AUTO’S.  

MAURICIO BRANDDE DE BESTE KOFFIEBONEN VOLGENS EERLIJK EN 
AUTHENTIEK VENETIAANS RECEPT.  

IN ZIJN BAR IN NEW YORK BEREIDDE HIJ VOOR ZIJN CLIENTÈLE GEURIGE 
ESPRESSO’S EN ROMIGE CAPPUCCINO’S.  PROEF ZELF DE PASSIE WAAR 
ITALIANEN ALOM WORDEN GEROEMD EN GEVREESD IN CAFFE DI MAURICIO. 
OF  PROEF ZELF DE ITALIAANS PASSIE EN…

IEDERE WERKPLEK DE LEKKERSTE KOFFIE 
CAFFÈ DE MAURICIO WIL DAT OP IEDERE WERKPLEK DE BESTE EN LEKKERSTE KOFFIE WORDT GESCHONKEN. DIT MAKEN 
WE BEREIKBAAR VOOR ÍEDERE ORGANISATIE MET ONS AANBOD VAN KOFFIEMACHINES EN KOFFIEBONEN VAN DE 
ALLERHOOGSTE KWALITEIT. NORMALITER WORDT DIT ALLEEN IN HET HOOGSTE SEGMENT AANGEBODEN. CAFFÈ DE 
MAURICIO BIEDT DEZE ECHTER AAN VOOR PRIJZEN DIE STANDAARD ALLEEN GELDEN IN HET MIDDENSEGMENT. ZO KAN 
ÓÓK UW ORGANISATIE DE LEKKERSTE KOFFIE BIEDEN AAN UW MEDEWERKERS EN RELATIES.  

De voordelen op een rij:
• Voor de lekkerste koffie op het werk
• Professionele koffiemachines en bonen
• Uitstekende prijs- kwaliteitsverhouding
• Duurzaamheid en kwaliteit
• Top service en garantie
• Maatwerk, geen standaard contracten
• Kopen, huren of bruikleen
• Inruil huidige machine mogelijk
• Italiaanse sfeer en kwaliteit in koffie!

Voordelen Pisa koffiemachine:
De Pisa koffiemachine biedt vele voordelen. Zoals maar liefst 36 keuze selecties 
waardoor u met gemak de keuze voor een milde, regular of strong kunt kiezen.  
Desgewenst kunt u twee koppen koffie tegelijkertijd zetten. Uniek van de Pisa 
is dat de machine 80% energiereductie oplevert omdat hij geen gebruik maakt 
van een boiler. Eenvoudige reiniging en tevens mogelijkheid tot inbouw van een 
automatisch spoelprogramma. Met uw eigen bedrijfslogo in de display, vormt de 
Pisa een mooi geheel in iedere koffiecorner. 

Voordeelactie: Gegarandeerde inruilkorting van netto € 950,-!
Bij gemiddelde afname van koffie geven wij gratis technische service. 
Neem voor meer informatie of voor het maken van een afspraak direct contact op 
met onze koffiespecialisten op 026- 3842180.WIJ STEUNEN KIKA!

WWW.CAFFEDIMAURICIO.NL
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SAFARI IN AFRIKA?

Tanzania  
Kenia  
Madagaskar  
Oeganda  
Rwanda  
Zimbabwe  
Namibië
Botswana  
Zambia  
Mozambique 
Seychellen  
Mauritius  
Zuid-Afrika

Ruim 100 uitgekiende reizen vindt u op jambo.nl en in onze brochure of 
bel met onze Afrika specialisten op 020-2012740 voor een reis op maat. 

De mogelijkheden zijn eindeloos, privé reizen geheel conform uw wensen!

Al sinds 1979 dé Afrika specialist

099_JAMBO_215x285.indd   1 09-11-17   17:07

We ❤ PrintMedia

Bouwmeesterweg 52  |  3123 AA Schiedam  T 010 247 6666  W www.balmedia.com  E info@balmedia.com

Houdt u ook zo van schitterend drukwerk, scherpe prijzen en uitstekende service? Neem nu contact op 
en ondervind zelf de geweldige kwaliteit van ons Nederlands/Baltisch traject: optimaal van boom tot deur.

BAL_adv_magazine.indd   4 24-02-15   16:30

ERP

Warehouse
management

Webshops

Een nieuwe 
kijk op jouw

business

www.king.eu

OPSLAGRUIMTE NODIG?

SELF-STORAGE

Verwarmde en droge opslag 

Voor particulier en bedrijf 

Van 1 m3 tot 150 m3
 

7 dagen per week toegang 

Flexibele huurperiodes 

Permanente camerabeveiliging 

Gratis goederenontvangst

Box Inn self-storage
Kernreactorstraat 24a
3903 LG Veenendaal
0318-501601
0318-508085
www.box-inn.nl
info@box-inn.nl 
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VESTIGINGSKLIMAAT ONDER DRUK 
Voorzitter Martin Ruiter van VNO-NCW 
VeluweVallei doet namens het georganiseerde 
bedrijfsleven een dringende oproep richting 
de overheid. “Samen met de overheden en het 
onderwijs werken we er hard aan om dé foodregio 
van de wereld te worden. De campus en de WUR 
vormen hierin het hart van de regio FoodValley. 
De bereikbaarheid van de campus is onder de 
maat en dat heeft negatieve gevolgen voor het 
vestigingsklimaat. Om dit op te lossen zullen we 
een nieuw tracé rond de campus moeten aan-
leggen en moeten onderzoeken of hoogwaardig 
openbaar vervoer een oplossing is om het open-
baar vervoer te verbeteren.”

ONTSLUITING VAN CENTRUM, BUSINESS EN 
SCIENCEPARK EN HAVENGEBIED 
De campusroute is niet alleen goed voor de 
bereikbaarheid van de campus, maar ook voor 
de bedrijven in en rondom het centrum, het 
business en sciencepark en het havengebied. 

De bereikbaarheid van de campus Wageningen en de stad Wageningen is onder 
de maat en dit gaat gepaard met hoge kosten voor het bedrijfsleven. VNO-NCW 
VeluweVallei, TLN, EVOFenedex en FOV willen dat de campusroute Wageningen 
zo snel mogelijk wordt aangelegd. Daarnaast moet er gekeken worden naar 
alternatieven van Hoogwaardig Openbaar Vervoer en mobiliteitsmanagement.

BEDRIJFSLEVEN WIL AANLEG 
CAMPUSROUTE WAGENINGEN

Deze gebieden zijn matig ontsloten richting de 
hoofdwegen. Martin Ruiter: “Soms duurt het 
een half uur om naar de hoofdwegen te komen. 
Dit zijn onnodige verliesuren en de kosten 
lopen dan al snel op. Bovendien zorgt de 
huidige verkeerssituatie in de stad Wageningen 
ervoor dat er onveilige situaties ontstaan.”

BRIEF NAAR DE PROVINCIE, REGIO FOOD 
VALLEY EN DE GEMEENTE WAGENINGEN 
Het bedrijfsleven heeft inmiddels een brief 
naar de provincie Gelderland en de regio 
FoodValley gestuurd met de oproep om door te 
pakken, en de gemeente Wageningen gevraagd 
daar volop aan mee te werken. De afgelopen 
jaren zijn er verschillende onderzoeken 
uitgevoerd. Telkens kwam naar voren dat de 
campusroute de beste oplossing is. Martin 
Ruiter: “Wanneer we Wageningen en de regio 
FoodValley aantrekkelijk willen houden, zijn 
deze stappen noodzakelijk om te zetten.”

De bereikbaarheid van de campus 
Wageningen en de stad Wageningen is 
onder de maat en dit gaat gepaard met 
hoge kosten voor het bedrijfsleven.

Meer informatie: 
Herald Immink,  
regiomanager VNO-NCW VeluweVallei 
immink@vno-ncwmidden.nl
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Er valt een naam hoog te houden in de bedrijfstak. 
“Opdrachtgevers kozen bij IW4 natuurlijk voor het 
sociale aspect en dat speelt bij ons ook mee, maar 
ze hechten tegelijkertijd veel waarde aan kwalita-
tief hoogstaande producten, zoals we die bij Erba 
Plaatbewerking al ruim twaalf jaar vervaardigen,” zegt 
Jolanda van Soest, directeur van BVS Sociaal Metaal 
in Veenendaal. “Daarmee hebben we een sterke 
reputatie verworven in de markt en die willen we 

vasthouden, dus doen we geen concessies. Een klant 
zal geen enkel verschil in kwaliteit bespeuren tussen 
de bedrijven onderling. Dat mag ook niet, want we 
werken voor opdrachtgevers in sectoren waar de lat 
hoog ligt, zoals de bouw, automotive, de veevoederin-
dustrie, machinebouw en designers. Daar leveren we 
halffabricaten, maar op verzoek ook eindproducten, 
gepoedercoat en al. Erba Plaatbewerking neemt veelal 
het kleinseriewerk voor zijn rekening en is daarop 

In april 2018 startte BVS Sociaal Metaal als nieuwe onderneming met de mensen die eerder 
bij IW4 in dit vak zaten. Een moedige stap om dit in een commercieel bedrijf te gieten, 
getuigend van een sterke maatschappelijke betrokkenheid. Hoewel het team bestaat uit 
mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt, is het hier gewoon dagelijks ‘business’ en staan 
de producten op eenzelfde hoog kwaliteitsniveau als bij zusterbedrijf Erba Plaatbewerking. 

MAATSCHAPPELIJK 
VERANTWOORD 
VAKMANSCHAP

BVS SOCIAAL METAAL: MENSEN MET ARBEIDSBEPERKING LEVEREN HOGE KWALITEIT
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Fotografie: BVS Sociaal Metaal en Lisa Pashouwers

“Bij al onze mensen 
proef je een enorme 
gedrevenheid”, aldus 
Jolanda van Soest. 



toegerust met een verregaande automatisering, 
waaronder vier lasersnijmachines, gekoppeld 
aan een volautomatisch magazijn. BVS richt zich 
op de grotere aantallen, met werkzaamheden als 
knippen, zetten, ponsen, frezen, lassen, boren en 
tappen.”

BINNEN DRIE MAANDEN
Toen IW4 een jaar geleden te kennen gaf zijn me-
taalwerkplaats te willen sluiten, zette dat Jolanda 
en Erwin van Soest aan het denken. “Met Erba 
Plaatbewerking waren wij daar klant; we lieten er 
opdrachten uitvoeren,” zegt eerstgenoemde. “Zelf 
hebben we een zoon met een beperking en dus 
weten we uit ervaring dat er niet zo veel moge-
lijkheden liggen voor mensen met een afstand 
tot de arbeidsmarkt, anders dan onder meer in 
de horeca en de detailhandel. Dat de mensen in 
de metaalwerkplaats bij IW4 uit hun vakgebied 
moesten stappen, vonden we geen goed vooruit-
zicht, daarom besloten we zelf een onderneming 
op te richten om hen met hun eigen kwaliteiten 
aan de slag te houden. Binnen drie maanden stond 
het bedrijf op poten, zodat het op 1 april 2018 
zijn deuren kon openen, in een pand naast Erba 
Plaatbewerking (van 1 april tot en met 13 oktober 
nog bij IW4 , daarna naar nieuwe pand).  Voor de 
van IW4 afkomstige medewerkers betekende het 
best een omschakeling, zo’n nieuwe situatie, maar 
inmiddels hebben ze hun draai helemaal gevonden 
bij BVS Sociaal Metaal.”

BEGRIP EN RESPECT
Er lag meteen een stabiele basis, doordat het 
team al tientallen jaren in grotendeels dezelfde 
samenstelling werkte. “De mensen waren en zijn 
volledig op elkaar ingespeeld,” zegt Van Soest. “Ze 
weten wat ze aan elkaar hebben, ook al brengen ze 
allemaal hun eigen bagage mee en verschillen hun 
achtergronden onderling behoorlijk. Ze komen uit 
alle lagen van de samenleving. Sociale of psycho-
logische problemen, verslaving, een autistische 
grondslag, een verstandelijke beperking; de situ-
aties lopen heel erg uiteen. Er zitten ook mensen 
tussen die een ernstige burn-out achter de rug 
hebben en niet meer kunnen functioneren in de 

‘OP PERSOONLIJK 
VLAK HOUDEN 
WE ONZE 
MEDEWERKERS 
SCHERP IN HET 
OOG, OMDAT WE 
HET BESTE VOOR 
ZE WILLEN’

hectiek van het reguliere bedrijfsleven. Ondanks 
al die verschillen heerst er heel veel begrip en 
respect onderling, mede doordat bijna iedereen 
al zo lang met elkaar samenwerkt. Evengoed 
staat het team open voor nieuwe collega’s, die 
zich over het algemeen snel thuisvoelen. We 
doseren het aannemen van mensen wel, want 
het geeft enige onrust voor de bestaande mede-
werkers. Stageplaatsen bieden we trouwens ook 
aan, met voor jongeren goede perspectieven om 
hier later een baan te krijgen, mits het van beide 
kanten klikt. Leeftijd speelt geen rol, we kijken 
vooral naar de juiste motivatie en interesse in 
het vakgebied. Het gebeurt regelmatig dat we ie-
mand vanaf nul opleiden, geheel in de praktijk.”

SIGNALEN OPPIKKEN
Uiteraard vraagt de sociaal-maatschappelijke 
benadering van BVS om een specifieke bedrijfs-
voering. “Als managementteam, bestaande uit 
bedrijfsleider Peter van Doorn, mijn man en ik, 
besteden wij heel veel aandacht aan individuele 
begeleiding van de mensen. Het is belangrijk 
om ze op waarde te schatten, de rust te bewaken 
en het juiste type werk voor ze binnen te halen. 
Waar ik een stuk jobcoaching voor mijn rekening 
neem, stuurt Peter rechtstreeks de medewerkers 
aan en begeleidt ze. Hij komt zelf uit de metaal-
sector en heeft veel affiniteit met het maatschap-
pelijke aspect. Van iedereen weten we waarop 
we moeten letten, wat iemand wel en niet fijn 
vindt en welke signalen we moeten oppikken dat 
er iets aan de hand is. Dat betekent doorlopend 
monitoren hoe het gaat en wanneer nodig een 
gesprekje voeren; bij de een sporadisch, bij de 
ander wat vaker. Het hoeft helemaal niet lang te 
duren, als je maar laat merken dat je iemand ziet 
en hem het gevoel geeft dat als er iets speelt, hij 
altijd bij ons kan aankloppen. Sommige signalen 
leiden bij ons tot een extra actie, bijvoorbeeld 
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een instantie inschakelen wanneer er een achterlig-
gend probleem is, zoals verslaving. Op persoonlijk 
vlak houden we onze medewerkers scherp in het 
oog, omdat we het beste voor ze willen.”

VERZUIM BIJNA NUL
Enigszins verrassend ligt het ziekteverzuim bij 
BVS Sociaal Metaal bijna op nul. Jolanda van Soest 
kijkt er echter niet van op en legt uit: “Bij al onze 
mensen proef je een enorme gedrevenheid. Ze 
voelen zich volwaardig, doordat ze weten dat ze 
meetellen. Dat geeft veel voldoening en stabiliteit 
in het hoofd. Iemand die bijvoorbeeld eerst thuis 
op de bank zat, van een uitkering rondkwam en 
zich eenzaam voelde draait nu weer actief mee en 
bouwt een sociaal netwerk op. Op dat laatste te 
bevorderen, organiseren wij regelmatig bedrijfsuit-
tjes en nodigen we de mensen van BVS ook uit 
bij activiteiten van Erba, zodat ze echt voelen dat 
ze erbij horen. Met zijn allen in een bus naar een 
voetbalwedstrijd van het Nederlands Elftal of een 
avondje bowlen, dat doet heel veel en zorgt voor 
gelijkwaardigheid. Overigens is het wel leuk om te 
weten dat er nog steeds contact bestaat tussen onze 
medewerkers en de mensen van andere afdelingen 
bij IW4, die bijvoorbeeld soep komen brengen. Ze 
moeten elkaar als collega’s natuurlijk missen en dat 
had vooral in het begin best impact.”

UITSTEKENDE VAARDIGHEDEN
Het blijkt voor BVS Sociaal Metaal goed realiseer-
baar om de hoge kwaliteit te leveren die klanten 
verwachten. “Onze medewerkers beschikken over 
uitstekende vaardigheden, alleen moeten we er 
goed op letten dat ze niet teveel veranderingen 
voor de kiezen krijgen, want dat geeft onrust,” zegt 
Van Soest. “Het brengt met zich mee dat we werk-

zaamheden goed moeten plannen, passend bij wat 
iemand kan en wil, met tegelijkertijd voldoende 
variatie. Altijd eentonig dezelfde taak uitvoeren 
vindt immers niemand leuk. Onze mensen blijken 
echt wel in staat om te schakelen, zolang we het 
maar doseren. Daarnaast treft onze bedrijfslei-
der de nodige voorbereidingen om het werk af te 
kaderen en de kwaliteit te bewaken, zoals mallen 
maken voor een lasopdracht, voordoen hoe je een 
taak uitvoert en zorgen voor controles, tussentijds 
en aan het eind. Daar wordt niemand zenuwachtig 
van; de toon bepaalt de muziek.”

GEZOND BUSINESSMODEL
Een mooi verhaal, maar sommige ondernemers 
zullen zich wellicht afvragen hoe er een gezond 
businessmodel omheen te bouwen valt. Van Soest: 
“Sowieso zitten wij in de situatie dat we opdrach-
ten voor grotere aantallen kunnen aannemen die 
binnenrollen bij Erba Plaatbewerking en bij ons 
andere bedrijf Euro Equipment in Rotterdam, dat 
gelijksoortig werk levert. Daarnaast kennen we 
inmiddels aardig de weg in de compensatie- en 
andere ondersteuningsregelingen die bestaan en 
weten we bij welke instanties we moeten aanklop-
pen. Winst zit voor ons echter niet alleen in het 
financiële aspect, maar ook in de sociaal-maat-
schappelijke waarde die we toevoegen. Dat neemt 
niet weg dat BVS wel zijn eigen broek dient op te 
houden en dat we ons ten doel stellen klanten de 
verwachte kwaliteit te leveren en onze afspraken na 
te komen. Ze kiezen immers voor een metaalbedrijf 
binnen een gerenommeerde organisatie, die ook 
op de lange termijn bestaansrecht wil hebben. Dat 
is voor iedereen bij ons belangrijk.”

www.bvs-sociaalmetaal.nl

 SOCIAAL METAAL MVO
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Dat het foodcluster nog steeds groeiende is, blijkt wel uit het 
aantal banen in deze sector die in 2017 toe nam tot ruim 8.600 
(een groei van +31% ten opzichte van voorgaande jaren). Het 
betreft niet alleen voedselproducerende bedrijven maar ook 
toeleveranciers aan de foodindustrie. Bedrijven van groot tot 
klein, die foodproductie, foodtechniek en foodlogistiek strate-
gisch en efficiënt met elkaar verbinden. Variërend van starters 
tot mkb en multinationals. Van de bekende namen tot steeds 
meer nieuwkomers van elders. Onder andere de gunstige lig-
ging van Nijkerk maakt dat bedrijven zich hier graag vestigen. 
“We hebben in Nijkerk een grote hoeveelheid bedrijven die in 
de foodsector werken. Kijkend naar de regio springen we er 
op het gebied van foodproductie echt uit”, vertelt wethouder 
Mariëlle Broekman.

 PROMOTIE SECTOR
In opdracht van de gemeente werd onderzoek gedaan naar 
oplossingen voor het groeiende tekort in de foodsector. Hier 
kwam uit dat het creëren van aansluitend opleidingsaanbod 
in de gemeente Nijkerk zelf, promotie van wat de sector als 
werkgever te bieden heeft en het verbeteren van de coördi-
natie tussen bedrijven en scholen in Nijkerk en omgeving 
de oplossing kan zijn. Dit is concreet vormgegeven door de 
ontwikkeling van een praktijkgericht opleidingscentrum voor 
een toekomstig foodcluster.

INSPIRERENDE PLEK
De Food Academy zal dienen als een inspirerende plek in 
Nijkerk met echte productielijnen en een grootkeuken met 
horecagedeelte. Een plek waar het foodproductieproces 
centraal staat, inclusief de vertakkingen naar de essentiële 
schakels techniek en logistiek. Een plek waar studenten, do-
centen en bedrijven trots op zijn, omdat ze er werken aan hun 
vakmanschap en hun producten laten zien en laten smaken. 
De gemeente Nijkerk moedigt bedrijven aan zich aan te slui-
ten bij deze opleiding.   “Het bedrijfsleven en het onderwijs 
worden hierbij ondersteund door de gemeente, om onderwijs 
en arbeidsmarkt beter op elkaar te laten aansluiten”, aldus 
wethouder Mariëlle Broekman.  “Het realiseren van de Food 
Academy Nijkerk is een aanwinst voor Nijkerk en de regio.”

De gemeente Nijkerk kent van oudsher veel food- en foodgerelateerde 
bedrijven. Deze sector is nog steeds groeiende. Als antwoord op het tekort 
aan goed geschoolde arbeidskrachten in deze branche is het uitgangspunt 
dat de Food Academy Nijkerk (FAN) volgend jaar van start gaat.  Een initiatief 
waarbij bedrijfsleven en onderwijs, ondersteund door de gemeente, de handen 
ineen slaan om onderwijs en arbeidsmarkt beter op elkaar te laten aansluiten. 
“Het realiseren van de Food Academy Nijkerk is een aanwinst voor Nijkerk en 
de regio”, aldus Mariëlle Broekman, wethouder economie van de gemeente 
Nijkerk.

‘AANWINST 
VOOR NIJKERK 
EN DE REGIO’

FOOD ACADEMY IN NIJKERK

Wilt u meedenken over de toekomst 

van de foodsector in Nijkerk en omge-

ving? Doe mee en meldt u bij Maarten 

Kruisselbrink van de gemeente Nijkerk 

(m.kruisselbrink@nijkerk.eu)
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rechts Jauke van Beek 
(l) en Christian Sorensen 
van Arla. 

Bedrijfsbezoek Arla 
Wethouder Marielle Broekman was onlangs op bedrijfsbezoek bij 
Arla Foods in Nijkerk, één van de grootste zuivelprodcucenten 
van Nederland. Innovatie en techniek springt eruit bij Arla Foods 
Aan de buitenkant lijkt het wellicht een ’gewone’ fabriek, maar 
eenmaal binnen is de moderne techniek en de innovatieve aanpak 
direct te zien. Bij Arla Foods staat vernieuwing duidelijk hoog op de 
prioriteitenlijst.
Op de productielocatie in Nijkerk werken zo’n 300 medewerkers 
en wordt jaarlijks ongeveer 250 miljoen liter melk verwerkt. De 
fabriek voorziet met name Nederland, maar ook diverse andere 
landen in Europa van dagverse zuivel (zoals melk, karnemelk, 
yoghurt, pap en vla). Arla Foods Nederland importeert daarnaast 
nog kaas en boter uit Arla Scandinavië en lang houdbare zuivel 
uit Arla Duitsland.: “Moderne technieken en de nieuwste digitale 
snufjes ondersteunen het productieproces bij Arla. De visie op 
ondernemen en de aanpak die zij daarbij kiezen is betrokken, 
duurzaam en hypermodern. Een fantastisch bedrijf voor Nijkerk.” 
Tijdens het bezoek was wethouder Broekman getuige van de 
ondertekening van de intentieverklaring voor de FoodAcademy 
Nijkerk (FAN) door Arla. Jauke van de Beek (Arla): “Er is een grote 
behoefte aan operators, technische en logistieke medewerkers. We 
hebben daarom als food- en foodgerelateerde bedrijven de handen 
ineen geslagen en samenwerking met elkaar en onderwijspartijen 
gezocht. Met de realisatie van de Food Academy Nijkerk hebben 
jonge mensen straks de mogelijkheid om een praktijkgerichte MBO 
opleiding op het gebied van food te volgen. Ook zij-instromers zijn 
een belangrijke groep, en van harte welkom in onze branche. Een 
tak van sport die veel technischer en digitaler is dan de meeste 
jongeren waarschijnlijk denken.”
 

boven Met de realisatie 
van de Food Academy 
Nijkerk hebben jonge 
mensen straks de 
mogelijkheid om een 
praktijkgerichte MBO 
opleiding op het gebied 
van food te volgen.
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Het nieuwe jaar begint voor Dirkzwager op een bij-
zondere manier: met maar liefst tien vers benoemde 
partners en een nieuwe directeur: Cécile Schobben. 
Onder de nieuwe partners zijn dit keer ook vier vrouwen 
en drie fiscalisten. “We bruisen van de energie om 
Dirkzwager ook dit jaar weer op de kaart te zetten”, zegt 
Claudia van der Most, lid van het dagelijks bestuur 
van Dirkzwager. Drie ervaren partners hebben dit jaar 
afscheid genomen, Maarten Baneke, Frans Knüppe en 
Jaap Kronenberg. “Ook al hebben wij drie partners met 
weemoed laten gaan, we concentreren ons vooral op de 
mooie stappen die we in de toekomst maken.”  

MET TOEKOMST MEEBEWEGEN
Dirkzwager is een kantoor dat in veel opzichten mee-
beweegt met veranderende tijden, bijvoorbeeld door in 
te spelen op de wensen van nieuwe talenten, maar ook 
door de veranderende samenstelling. “De oudere gene-
ratie maakt plaats voor jong talent”, zegt bestuursvoor-

zitter Tom Vandeginste. “We hebben onszelf afgelopen 
jaar de vraag gesteld: wie binnen ons kantoor zijn de 
toekomst? Daar zijn deze zeven personen uitgekomen. 
Hun praktijken lopen erg goed en voor de lange termijn 
willen we graag met hen verder.” Vandeginste noemt 
de hoeveelheid benoemingen ‘een teken van kracht.’ 
Dat betekent niet dat de deur voor nieuwe toetreders 
voorlopig dicht blijft, zegt hij. “De vennootschap zit nog 
niet vol. Deze sprong komt voort uit groei.”
De vertrekkende partners hebben alle drie een lange 
staat van dienst bij Dirkzwager. Maarten Baneke sloot 
zich in 1987 aan en specialiseerde zich in het omge-
vingsrecht. Specialist in ondernemingsrecht Frans 
Knüppe werkte ruim veertig jaar bij het kantoor en was 
enige tijd bestuursvoorzitter. Hij blijft na zijn afscheid 
aan als bestuurslid van de Nederlandse Orde van 
Advocaten. Jaap Kronenberg begon in 1993 bij het kan-
toor en was eind jaren negentig één van de grondleggers 
van de huidige IE/IT-praktijk.

Met tien nieuwe partners, een nieuwe directeur en een 
toekomstgerichte koers is Dirkzwager helemaal klaar 
voor 2019. Cliënten en medewerkers staan daarbij altijd 
centraal. “Succes maak je samen.”

DIRKZWAGER 
IS KLAAR 
VOOR DE 
TOEKOMST
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WAARDIGE OPVOLGERS
De vertrekkende partners mogen rekenen op 
een waardige opvolger. Joost Becker volgt  als 
nieuwe partner Jaap Kronenberg op. Jasper 
Molenaar neemt als partner een groot deel van 
de praktijk van Maarten Baneke over. Bij de sectie 
Aansprakelijkheid, Schade en Verzekeringen is 
Henriek Kragt benoemd en bij Arbeidsrecht is 
Frédérique Hoppers-Rademaker toegevoegd. 
Daarnaast komen ook Daan Baas (aansprake-
lijkheids- en verzekeringsrecht), Chantal van 
den Borne-Verheijen ( Banking & Finance) en 
notaris Anouk Bisseling (Vastgoed) het team 
van partners versterken. Robert de Vries, Cuno 
Wittrock en Gerton Rademaker zijn de drie nieuwe 
fiscale partners. Zij werden formeel al in september 
van dit jaar benoemd, toen het nagenoeg volledige 
fiscale team van Loyens & Loeff in Oosterbeek de 
overstap maakte naar Dirkzwager. Met de toevoeging 

Het voltallige bestuur van
Dirkzwager legal & tax 

per 1 januari 2019.

Vlnr:

1. Cécile Schobben

2. Claudia van der Most

3. Selma van Ramele

4. Tom Vandeginste

‘WIJ STAAN NIET VOOR 
NIETS IN DE TOP 10 VAN 

MEEST GEWILDE JURIDISCHE 
WERKGEVERS VAN 

NEDERLAND’
Claudia van der Most, lid van het dagelijks 

bestuur van Dirkzwager.

van vier vrouwen aan de top van het bedrijf, zijn 
de partners een nog beter afspiegeling gewor-
den van het bedrijf en het klantenbestand, zegt 
bestuursvoorzitter Tom Vandeginste. “Onderzoek 
wijst bovendien uit dat bedrijven met divers 
personeel en divers management beter presteren, 
meer tevreden en loyale medewerkers en klanten 
hebben en aantrekkelijker zijn voor jong talent. 
Daarom is diversiteit ook belangrijk.”  

UITDAGING
Verder heeft het kantoor in de persoon 
van Cécile Schobben een opvolger aangesteld 
voor oud-kantoordirecteur Marcel Hielkema. 
Schobben, voorheen ruim acht jaar managing 
director bij Kennedy Van der Laan, treedt vanaf 
1 januari toe tot het bestuur dat verder bestaat 
uit Claudia van der Most en Tom Vandeginste. 
Bovendien breidt het bestuur uit naar vier per-
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sonen: ook partner Selma van Ramele versterkt de 
gelederen. Schobben werd aangetrokken door de 
cultuur en ambities van Dirkzwager. “Ik kijk er naar 
uit om met mijn medebestuurders leiding te geven 
aan dit kantoor. Dirkzwager heeft in de afgelopen 
jaren een belangrijke transitie doorgemaakt en 
heeft zich ontwikkeld van regionaal advocaten- & 
notarissenkantoor tot een proactieve en innovatie-
ve (inter)nationale juridische en fiscale dienstver-
lener. Ik zie het als een uitdaging om de positie van 
kantoor in Nederland en internationaal verder uit 
te bouwen.”
Met de partnerbenoemingen en de bestuurlijke 
versterking zet Dirkzwager stevig in op verde-
re groei, ook internationaal. “Ik denk dat wij 
inmiddels een unieke propositie buiten de Zuidas 
bieden, die we willen blijven uitbouwen,” zo licht 
Vandeginste toe. “Dat is onze ambitie: concurreren 
met de Zuidas en een steeds internationaler positie 
innemen in de markt.”

GROEI DOOR STRATEGIE
Dirkzwager maakte een sterke ontwikkeling door 
in de afgelopen jaren en is ook hard gegroeid. 
Dat is onder andere te danken aan een duidelijke 
strategie.  Het Financieel Dagblad constateerde 
eerder dit jaar dat veel regionale kantoren het in de 
toekomst moeilijk zullen krijgen wanneer ze zich 
niet specialiseren. Dirkzwager werd in dat opzicht 
genoemd als opvallende uitzondering. Dankzij 
een duidelijke strategie is Dirkzwager één van 
de grootse groeiers onder de regionale kantoren. 
“Wij zijn trots op de positie die wij innemen”, zegt 
Van der Most. “Eerder vergeleken wij ons zelf met 
de grotere kantoren in de regio. Nu zijn de grote 
kantoren op de Zuidas en de kantoren in de regio 
steeds vaker ons referentiepunt. Inhoudelijk en 
procesmatig komen we met deze kantoren over-
een. Groot verschil is echter dat wij erg gericht zijn 
op mensen: intern op de medewerkers en extern 
op onze clientèle.”

FOCUS OP TECHNIEK EN TALENT
Met technologische veranderingen die elkaar in 
sneltreinvaart opvolgen, is het belangrijk om ook 
in dat opzicht als kantoor bij te blijven. “De snelle 
ontwikkelingen in de IT vragen erom dat we inno-
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www.dirkzwager.nl

SUCCESVOL JAAR 
VOOR DIRKZWAGER 

In het afgelopen jaar viel 
Dirkzwager diverse keren 
in de prijzen. Zo behaalde 
het kantoor bijvoorbeeld 

de vierde plaats voor meest 
aantrekkelijke werkgever in de 
advocatuur, door Berenschot 
en Sdu Uitgevers. Ook won 
Dirkzwager de AFAS Beter 
Ondernemen Award, in de 

categorie Spraakmakend voor 
de site werkenbijdirkzwager.nl.

Management Team gaf in 
2018 de eerste prijs aan 
Dirkzwager voor Beste 
kwaliteit advocaten- en 

notarissenkantoren’ in de 
MT1000. 

1. Daan Baas.

2. Frédérique 
Hoppers-Rademaker.

3. Robert de Vries.

4.  Henriek Kragt.

5. Cuno Wittrock.

6. Chantal van den Borne.

7. Joost Becker.

8. Gerton Rademaker.

9. Jasper Molenaar.

10. Anouk Bisseling.

‘DAT IS ONZE AMBITIE: 
CONCURREREN MET DE ZUIDAS EN 
EEN STEEDS INTERNATIONALERE 
POSITIE INNEMEN IN DE MARKT’

Tom Vandeginste, bestuursvoorzitter.
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et project wordt gerealiseerd op 
de grens van bedrijventerrein 
De Klaphek en woonwijk Bloemen-
buurt. De ligging is perfect, want 
het centrum, de bedrijventerrei-
nen, de A12 en de A30 bevinden 
in de zeer directe nabijheid.

HOOGWAARDIG EN DUURZAAM
Door het hoogwaardige materiaalgebruik 
(onderhoudsarm), de situering en het 
opmerkelijk moderne ontwerp worden 
deze panden méér dan een visitekaartje 
voor uw bedrijf. Alle mogelijkheden zijn 
aanwezig om er comfortabel en plezierig 
te wonen en te werken.

ENERGIEZUINIG EN COMFORTABEL
Om het energieverbruik te minimaliseren 
kan elke unit worden voorzien van een 
luchtwarmtepomp in combinatie met 
vloerverwarming. Verwarmen en koelen 
in één. De energiekosten vallen daardoor 
aanzienlijk lager uit. Mede door een groot 
aantal extra duurzame maatregelen wordt

ook in financieel opzicht een aantrekkelijke 
leef-, werk- en woonomgeving gecreëerd.

DAKTERRAS OP HET ZUIDEN
Alle 16 bedrijfsunits (gebouw A en B) heb-
ben op de begane grond een vrije hoogte 
van circa 3,75 m., een oppervlak van circa 
135 m² en een elektrisch bedienbare over-
headdeur. De riante appartementen op de
verdieping meten circa 106 m², excl. het 
op het zuiden gerichte dakterras van circa 
25 m² en zijn ieder afzonderlijk bereikbaar 
via een eigen entree.

WERKEN EN/OF WONEN
De bouw van de 16 units is bijzonder 
hoogwaardig en onderhoudsarm. 
De gevels zijn van metselwerk, betonnen 
begane grond en verdiepingsvloeren en 
bijzonder, een betonnen dak. De overige 
6 units (gebouw C) variëren in grootte 
van 214 m² tot circa 308 m² op de be-
gane grond met eventueel een geheel 
of gedeeltelijke verdiepingsvloer, die 
kan worden gebruikt voor kantoor- of 

woondoeleinden. Ook hier gaat het om 
hoogwaardige bouw, maar vanwege de 
grootte te realiseren in een combinatie 
van metselwerk en staal. Om de kopers 
alle vrijheid te bieden, worden de units 
casco (uiteraard met aansluiting hoofdriool 
en nutsvoorzieningen in de meterkast) 
opgeleverd.

PRIJZEN
De verkoopprijzen van de units zijn 
aantrekkelijk. Ze beginnen bij € 250.000,- 
exclusief BTW en vrij op naam. Interesse? 
Maak dan een afspraak voor het bespre-
ken van de mogelijkheden.

Zoonen Commercieel Vastgoed B.V.
Frankeneng 17 G, 6716 AA Ede
T: 0318 58 22 85
E: info@zoonenvastgoed.nl
I: www.zoonenvastgoed.nl

BINNENKORT IN DE VERKOOP BIJ ZOONEN COMMERCIEEL VASTGOED 

22 Hoogwaardige woon-/werkunits Klaphekweg Ede 
EDE – Op korte termijn zal worden gestart met de verkoop van 22 te bouwen woon-/ 
werkunits op het voormalige terrein van Ford-garage Van der Kolk aan de Klaphekweg  
in Ede. Het gaat om een uniek project met vele pluspunten op een prachtige locatie. 

H
et project wordt gerealiseerd op de grens van bedrijventerrein 
De Klaphek en woonwijk Bloemenbuurt. De ligging is perfect, 
want het centrum, de bedrijventerreinen, de A12 en de A30 be-
vinden in de zeer directe nabijheid. 

Hoogwaardig en duurzaam 
Door het hoogwaardige materiaalgebruik (onderhoudsarm), de situering 
en het opmerkelijk moderne ontwerp worden deze panden méér dan 
een visitekaartje voor uw bedrijf. Alle mogelijkheden zijn aanwezig om 
er comfortabel en plezierig te wonen en te werken. 

Energiezuinig en comfortabel 
Om het energieverbruik te minimaliseren kan elke unit worden voorzien 
van een luchtwarmtepomp in combinatie met vloerverwarming. Verwar-
men en koelen in één. De energiekosten vallen daardoor aanzienlijk la-
ger uit. Mede door een groot aantal extra duurzame maatregelen wordt 
ook in financieel opzicht een aantrekkelijke leef-, werk- en woonomge-
ving gecreëerd.

Dakterras op het zuiden 
Alle 16 bedrijfsunits (gebouw A en B) hebben op de begane grond een 
vrije hoogte van circa 3,75 m., een oppervlak van circa 130 m² en een 
elektrisch bedienbare overheaddeur. De riante appartementen op de 
verdieping meten circa 100 m², excl. het op het zuiden gerichte dakterras 
van circa 21 m² en zijn ieder afzonderlijk bereikbaar via een eigen entree. 

Werken en/of wonen 
De bouw van de 16 units is bijzonder hoogwaardig en onderhoudsarm. 
De gevels zijn van metselwerk, betonnen begane grond en verdiepings-
vloeren en bijzonder, een betonnen dak. De overige 6 units (gebouw C) 
variëren in grootte van 206 m² tot circa 283 m² op de begane grond met 
eventueel een geheel of gedeeltelijke verdiepingsvloer, die kan worden 
gebruikt voor kantoor- of woondoeleinden. Ook hier gaat het om hoog-
waardige bouw, maar vanwege de grootte te realiseren in een combina-
tie van metselwerk en staal. Om de kopers alle vrijheid te bieden, worden 
de units casco (uiteraard met aansluiting hoofdriool en nutsvoorzienin-
gen in de meterkast) opgeleverd.

Ede TOTAAL    september  2018 

34 35

Ede TOTAAL    september  2018 

Prijzen 
De verkoopprijzen van de units zijn aantrekkelijk. Ze beginnen bij  
€ 250.000,- exclusief BTW en vrij op naam. Interesse? Maak dan een af-
spraak voor het bespreken van de mogelijkheden. 

Zoonen Commercieel Vastgoed B.V.
Frankeneng 17 G, 6716 AA  Ede 

T: 0318 58 22 85 - M: 06 25 09 54 39 
E: info@zoonenvastgoed.nl - I: www.zoonenvastgoed.nl 

Bovenstaande informatie is een vooraankondiging. Aan hetgeen wordt 
vermeld kunnen geen rechten worden ontleend van welke aard dan ook.

NU IN DE VERKOOP BIJ ZOONEN COMMERCIEEL VASTGOED

22 Hoogwaardige woon-werkunits Klaphekweg Ede

H

De verkoop is van start gegaan van 22 te bouwen woon-/
werkunits op het voormalige terrein van Ford-garage Van 
der Kolk aan de Klaphekweg in Ede. Het gaat om een uniek 
project met vele pluspunten op een prachtige locatie.
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 ONL COLUMN

NEE TEGEN 
HOGERE BTW
Ondernemers krijgen wéér een lastenverzwaringen voor hun kiezen. Het kabinet 
deelt  belastingvoordelen uit aan buitenlandse aandeelhouders en multinationals, 
maar laat het mkb de rekening betalen. Dit komt onder andere door de verhoging 
van de btw. Het is voor ondernemers vaak niet mogelijk om deze kosten door te 
berekenen, waardoor ze het zelf moeten betalen.
Een grote winkelketen berekent de hogere btw-kosten met één druk op de knop door. Dat 
is voor een mkb-ondernemer lastiger. Het ineens verhogen van de prijzen met drie procent 
zal klanten kosten. Dat was het geval bij eerdere btw-verhogingen en dat zal nu niet anders 
zijn.

Voor de kleine ondernemer is het vaak administratief een veel te grote klus om voor elk 
product de nieuwe prijs te berekenen. Een groot deel van de ondernemers heeft geen 
geautomatiseerd systeem. Hij of zij zal met een pen en rekenmachine in de hand voor elk 
product een nieuw prijskaartje moeten plakken.

Ondernemers in de grensstreken ervaren zelfs nog meer negatieve gevolgen van een btw- 
verhoging. Voor hen betekent een btw-verhoging dat de klant gewoon de grens oversteekt. 
Het product is aan de andere kant van de grens immers plotsklaps meerdere procenten 
goedkoper geworden. Voor een consument is de keuze dan al snel gemaakt.

Ondernemers moeten nu kiezen: de kosten doorberekenen en klanten verliezen óf deze 
zelf ophoesten. Terwijl heel Nederland lastenverlagingen krijgt, mag het mkb hiervoor 
betalen. Dit is oneerlijk en slecht voor de Nederlandse economie.
 
 
CADEAUTJES
Het kabinet zou moeten investeren in het mkb, in plaats van de buitenlandse aandeelhou-
ders en multinationals van cadeautjes voorzien. Dit is niet alleen eerlijker omdat het mkb 
al de kosten van de crisis heeft betaald, het is ook beter voor de Nederlandse economie.

Het mkb is de banenmotor van de Nederlandse economie. Elke euro lastenverlaging voor 
de ondernemer vloeit direct terug de Nederlandse economie in. Elke euro lastenverlaging 
voor multinationals verdwijnt in de zakken van buitenlandse aandeelhouders. ONL wil een 
belastingstelsel dat overzichtelijk, begrijpelijk en eerlijk is. De ondernemer verdient nu een 
merkbare fiscale lastenverlaging. Om dit te bereiken, hebben wij jullie steun hard nodig. 
Help mee en zeg nee tegen de verhoging van de btw.
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Hans Biesheuvel maakte na een carrière bij 
het ministerie van Verkeer en Waterstaat 
in 1988 de overstap naar het zelfstandig 
ondernemerschap. In 2000 startte hij met 
investerings-maatschappij Habest Holding. 
In 2011 volgde het voorzitterschap van MKB-
Nederland, waarna hij in 2013 zijn functie neer-
legde om de nieuwe ondernemersorganisatie 
ONL voor Ondernemers op te zetten.
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Een bedrijfsongeval is voor zowel werkgever als 
werknemer een vervelende ervaring.
Natuurlijk vanwege letsel en materiële schade, maar 
in de afgelopen jaren is daar nog een compliceren-
de factor bijgekomen. Beelden van ongelukken en 
landende traumahelikopters worden razendsnel 
gedeeld op social media. Het voorkomen van repu-
tatieschade is een factor van betekenis. Dat merkt 
ook ESV Technisch Adviesbureau uit Barneveld. 
Geen enkel bedrijf wil een foto van een landende 
traumahelikopter voorbij zien komen met op de 
achtergrond het bedrijfslogo. Reputatieschade is 
door opkomst van internet en social media voor on-
dernemers belangrijker geworden om rekening mee 
te houden. Bovendien kom je na een ongeluk lang 
niet altijd vrij met de schrik en een geldboete. “Het 
aantal veroordelingen waaronder zelfs voor dood 
door schuld na een bedrijfsongeval zien we sterk 
toenemen”, zegt directeur Hanswillem Wilbrink. 

 VAN EENMANSZAAK NAAR MARKTLEIDER
ESV is marktleider op het gebied van praktische 
machineveiligheid en heeft zich daar de afgelopen 
jaren nog verder in gespecialiseerd. Het bedrijf 
bestaat sinds 1993 en is vorig jaar overgenomen 
door Hanswillem Wilbrink. “ESV is uitgegroeid van 

een eenmanszaak op een zoldertje naar een van de 
belangrijkste spelers op het gebied van machinevei-
ligheid.”  

ESV is actief in heel Nederland, maar ook in België, 
elders in Europa en daar buiten. Het bedrijf is speci-
alist in wetgeving en adviseert hierover niet alleen, 
maar zorgt ook dat dit praktisch haalbaar is. “Iedere 
machine heeft een CE-markering en moet voldoen 
aan Europese normen en wetgeving. De machine-
richtlijn is daar van toepassing op de machines en 
die moeten daar aan voldoen. Bijvoorbeeld dat de 
bewegende delen van een aandrijving niet zomaar 
bereikbaar mogen zijn, maar een afschermkap moe-
ten hebben”, zegt Wilbrink. “Wij kunnen een comple-
te fabriek inspecteren en beoordelen op de Europese 
wet- en regelgeving, maar ook de CE-markering van 
een afzonderlijke machine onderzoeken.”
Bij bedrijfsongevallen met nieuwe machines of in-
stallaties wordt in eerste instantie de werkgever aan-
gesproken op zijn verantwoordelijkheid ten opzichte 
van de werknemer. Binnen de Arbowetgeving is vast-
gelegd dat de werkgever verplicht is om zijn nieuwe 
machines of installaties met een CE-markering te 
kopen. In veel gevallen, leert de dagelijkse praktijk 
dat niet iedere leverancier op de juiste wijze volgens 
de Europese Regelgeving levert.

ESV Technisch Adviesbureau uit Barneveld is al 25 jaar 
specialist op het gebied van praktische machineveiligheid: van 
het inspecteren van landbouwmachines tot het controleren van 
een CE-markering van een compleet machinepark.

VEILIGE 
WERKOMGEVING 
DANKZIJ  
VAKKENNIS  
VAN ESV
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VEILIGHEID ESV
Tekst: Marlies Dinjens, Fotografie: Marcel Krijgsman



 PRODUCTIELIJN OP ORDE
Opdrachtgevers zijn heel divers: van een  en-
gineer die de meest innovatieve landbouwma-
chines produceert tot een grote bierbrouwer. 
“Soms denken mensen dat wij de hele dag met 
onze neus in de papieren zitten, maar wij zijn 
juist constant onderweg. We kunnen overal 
een kijkje in de keuken nemen en ondersteu-
nen veel verschillende soorten technische 
processen.” Een team van specialisten van ESV 
bestudeert iedere dag de wetgeving en de 120 
onderliggende normen die constant wijzigen. 
Met grote regelmaat  wordt kennis gedeeld 
door middel van trainingen en vergaderingen. 
“Wil je een goede machine bouwen dan moet 
je op de hoogte zijn van al die normen. Wij 
loodsen een machinebouwer door zo’n heel 
proces heen.”
ESV werkt momenteel bijvoorbeeld voor een 
grote tapijtfabrikant. “Die heeft een nieuwe 
productielijn opgezet met nieuwe machines. 
Een dergelijke productielijn moet natuurlijk 
helemaal veilig zijn. Niet alleen wat betreft de 
afzonderlijke machines, maar ook de produc-
tielijn in het geheel. Wanneer je twintig ma-
chines achter elkaar zet, kunnen er namelijk 
weer problemen ontstaan door het samenwer-
ken van de apparaten.” ESV controleert alle 
machines en wanneer de fabrikant deze niet 
kan herstellen, brengt ESV de eigenaar van de 
tapijtfabriek in contact met de juiste partijen.
 

BLINDE VLEK OP DE WERKVLOER
Veiligheid op de werkvloer is nog steeds een 
belangrijk issue. Meer dan vierhonderd keer 
per jaar vallen er slachtoffers door machine-
ongevallen op het werk, stelt het Rijksinstituut 
voor Volksgezondheid en Milieu (RIVM). In 
ruim de helft van de ongevallen raakt het 
slachtoffer één of enkele ledematen kwijt. In 
bijna alle gevallen is er iets mis met de fysieke 
afscherming van de machine. Die ontbreekt, 
of de beschermkap is kapot. “Ongelukken 
gebeuren vaak bij ongewone situaties, zoals 
storingen of onderhoud van machines”, zegt 
Wilbrink. Desalniettemin gaat het ook vaak 
mis in standaardsituaties. “Door de macht der 
gewoonte hebben veel mensen een blin-
de vlek. Met transportbanden in fabrieken 
gebeuren bijvoorbeeld vaak ongelukken. Daar 
zien werknemers het gevaar niet van in, omdat 
de transportband niet wordt gezien als een 
gevaarlijke machine. Maar als jij met je arm in 
een transportband komt, kun je binnen een 
seconde vast komen te zitten, omdat die band 
met een snelheid van een meter per seconde 
beweegt. Als je niet snel genoeg bij een nood-
stopknop bent, mag je blij zijn dat je wegkomt 
met een gebroken arm.”

"Door de macht der gewoonte hebben 
veel mensen een blinde vlek", aldus 
Hanswillem Wilbrink.

REPUTATIESCHADE 
IS DOOR OPKOMST 
VAN INTERNET EN 
SOCIAL MEDIA VOOR 
ONDERNEMERS 
BELANGRIJKER 
GEWORDEN OM 
REKENING MEE TE 
HOUDEN

ESV zorgt ervoor dat machines veilig zijn, 
maar ook dat de situatie beheersbaar is. “Kijk, 
een honderd procent veilige machine bestaat 
niet, behalve misschien als je er een groot 
hek omheen zet. Maar wat doe je dan bij een 
storing? Dan zal een monteur toch nog binnen 
een hek moeten komen. Je kunt beter zorgen 
dat de machine dan ‘80 procent’ veilig is, maar 
wel beheersbaar.”

FIJN BEDRIJF
Afgelopen voorjaar bestond het bedrijf 25 jaar 
en dat werd feestelijk gevierd. “We zijn met een 
limousine vanaf Barneveld naar de oude koe-
pelgevangenis in Breda gegaan, waar nu een 
escape room zit. Daar hebben we een gezellige 
dag gehad.” De goede sfeer binnen het bedrijf 
is belangrijk, zegt Wilbrink. “We laten onze 
mensen ook heel erg vrij. Iedereen heeft de 
sleutel van het pand en kan zijn of haar eigen 
werktijden indelen. Dit is echt een fijn bedrijf 
en ESV is altijd op zoek naar mensen die deze 
sfeer zoeken en ons komen versterken.”
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Advocaten Matthijs van Hunnik en Willem Kok waren 
jarenlang collega’s bij een advocatenkantoor in Barneveld en 
bleken dezelfde ambitie te koesteren: het ondernemerschap 
met de advocatuur combineren. In de zomer van 2016 ves-
tigde het duo zich in Ede. “We zochten een nieuwe uitda-
ging waarbij we zelf wilden bepalen welke rechtsgebieden 
en zaken we zouden aannemen. Het zelf verantwoordelijk 
zijn voor werk, de omzet en uitstraling van het bedrijf naar 
cliënten toe, bevalt ons goed. Wij geven zelf richting aan ons 
bedrijf én zijn inhoudelijk bezig”, vertelt Kok over de start van 
hun ondernemersavontuur.

KORTE LIJNTJES
Van Hunnik & Kok Advocaten is een kantoor dat past bij de 
huidige tijd. Kok legt uit dat het kantoor niet te formeel is 
en dat ze proberen zo laagdrempelig mogelijk te zijn voor 
cliënten. “Wij houden van korte lijntjes. Als ondernemer hoef 
je niet twee weken te wachten voordat we je terugbellen om 
een afspraak te maken. Wij werken graag samen met onze 
cliënten. Te meer omdat dit uiteindelijk zorgt voor het beste 
resultaat. De input van de cliënt is belangrijk voor het succes-
vol afronden van een zaak”, aldus Kok.

MOND-TOT-MONDRECLAME
In Ede houdt Van Hunnik & Kok kantoor aan de Max 
Planckstraat. Veel van hun cliënten komen uit Ede en 
omgeving. “We werken voor zowel particulieren als onderne-
mers maar ook voor stichtingen. Rechtsgebieden waarin we 
actief zijn: familie- en erfrecht, arbeidsrecht, incasso’s maar 
ook personele kwesties en het opstellen en beoordelen van 
contracten behoren tot de werkzaamheden”, legt Kok uit. Veel 
van de cliënten komen via mond-tot-mondreclame bij het 
kantoor terecht.

Matthijs van Hunnik en Willem Kok starten hun 
advocatenkantoor in de zomer van 2016 in Ede. De 
ervaren advocaten helpen ondernemers uit de regio 
met juridische kwesties. “Wij houden van korte lijntjes. 
Cliënten hoeven niet twee weken te wachten voordat we 
ze terugbellen om een afspraak te maken.”

VAN HUNNIK & KOK ADVOCATEN

V A L L E I  B U S I N E S S  |  N U M M E R  6  |  J A N U A R I  2 0 1 9

36

JURIDISCHE 
PARTNER VOOR 
ONDERNEMERS 
UIT DE VALLEI 



‘CLIËNTEN HOEVEN NIET TWEE WEKEN TE 
WACHTEN VOORDAT WE ZE TERUGBELLEN 

OM EEN AFSPRAAK TE MAKEN’
Matthijs van Hunnik en Willem Kok.

Kok vertelt dat een zakenrelatie van zijn broer, die 
een bedrijf heeft dat onder meer hoogwerkers ver-
huurt, bij hen aanklopte. De ondernemer voerde 
een asbestsanering uit voor een klant, maar hij was 
halverwege de opdracht gestopt met het uitvoeren 
ervan. De opdrachtgever wilde niks van de factuur 
betalen. In plaats daarvan wilde de opdrachtge-
ver een schadeprocedure starten omdat hij van 
mening was dat het stoppen onrechtmatig was. Na 
een telefonisch gesprek werd de cliënt op kantoor 
uitgenodigd om de zaak door te spreken. 

VERTROUWENSBAND
De cliënt wilde onverkorte betaling van de factuur, 
maar vanwege het feit dat hij zelf de opdracht 
had gestopt bleek dit geen haalbaar scenario. “Als 
de cliënt op kantoor is start de samenwerking en 
ontstaat een vertrouwensband. Als er nieuwe infor-
matie op tafel komt, wordt dit makkelijker gedeeld 
en dat maakt de zaak sterker”, zegt Kok. Toen hij het 
contract van de asbestsaneerder bestudeerde, zag 
hij dat schadebeperking mogelijk was. “De schade 
was niet zo groot als de wederpartij suggereerde. 
Wij hadden ontdekt dat de opdrachtgever er zelf 
voor had gezorgd dat de klus nooit binnen de 
gestelde termijn van twee jaar uitgevoerd zou kun-
nen worden. En als dat niet zou lukken zou er een 
hogere prijs gerekend worden.”
De wederpartij wilde dus niks van de factuur be-
talen, maar de rechter oordeelde dat een deel van 
de factuur aan de cliënt van Van Hunnik & Kok be-
taald moest worden voor het werk dat was gedaan, 
ondanks dat hij niet had mogen stoppen. “Aan 
het onrechtmatige van tussentijds stoppen kun je 
juridisch niets doen. Schadebeperking bleek een 
interessante insteek voor deze zaak. Het scheelde 
uiteindelijk duizenden euro’s voor mijn cliënt. We 
konden met beperkte mogelijkheden samen een 
mooi resultaat behalen omdat we in vroeg stadium 
om de tafel zaten”, zegt Kok.

DE-ESCALEREND WERKEN
Kok vertelt dat het bovenstaande voorbeeld geen 
op zichzelf staand geval is. “Ik zie een trend in de 
samenleving waarbij ondernemers steeds sneller 
geneigd zijn om een kwestie aan de rechter voor te 
leggen. Voor ons kantoor is het zaak om de-esca-
lerend te werken”, vertelt Kok. Het is volgens de 
advocaat zaak om een goede afweging te maken 
of je een zaak voor de rechter brengt. “Maak eerst 
een goede kosten-baten afweging en dan is soms 
de conclusie dat je beter tot een regeling kunt ko-
men.” Een verklaring voor deze tendens heeft Kok 

niet direct, maar hij denkt dat het te maken heeft 
met de veranderende arbeidsrelaties. “Mensen 
werken niet meer veertig jaar bij hetzelfde bedrijf 
en daarom is er misschien minder gevoel om er 
samen uit te komen. Tegelijkertijd stellen klanten 
hogere eisen en is de concurrentie vrij doorzichtig 
geworden.” 
Een voorbeeld is de kwestie van een cliënt van 
Kok met een montagebedrijf waar hij al jaren mee 
samenwerkt. “In opdracht van een boer verbouw-
de mijn cliënt zijn schuur. De boer vond dat er 
geen deugdelijk product was geleverd en wilde de 
factuur niet betalen.” De rechtbank haalde er een 
deskundige bij om te beoordelen of de schuur aan 
de technische en kwalitatieve eisen voldeed die 
in het contract waren opgenomen. Dat bleek het 
geval maar de boer vond de schuur niet ‘mooi’. “In 
het contract stond niet opgenomen dat de schuur 
er mooi uit moest zien. Als dat wel het geval was 
geweest dan had de kwestie een andere afloop 
gehad. De conclusie was dat de boer de factuur 
en de kosten van de deskundige moest betalen”, 
vertelt Kok.

ARBEIDSRECHT
Ook arbeidsrechtelijke kwesties komen aan bod in 
de praktijk van Van Hunnik & Kok. Ondernemers 
uit Ede en omgeving kloppen bijvoorbeeld aan met 
de vraag hoe je een personeelslid dat niet goed 
functioneert kunt ontslaan. “Iemand ontslaan die 
disfunctioneert is nog altijd lastig. We adviseren 
altijd om eerst in gesprek te gaan en een verbe-
terplan te maken. Een verbetertraject en gedegen 
documentatie is essentieel om bij de rechter voet 
aan de grond te krijgen als het contract uiteindelijk 
beëindigd moet gaan worden.” Maar de uitkomst 
is onzeker en het traject is duur. Daarom is het 
volgens Kok vaak slimmer om met wederzijdse 
instemming uit elkaar te gaan en een vaststellings-
overeenkomst te tekenen. Dan krijgt de werknemer 
een vergoeding mee. 

GROEI
Van Hunnik & Kok Advocaten timmert inmid-
dels ruim twee jaar aan de weg. Beide advocaten 
genieten volop van de inhoudelijke kant van hun 
werk. Aan de ondernemerszijde hebben de heren 
ook plannen. “We hebben nu al ondersteuning van 
een juridisch medewerker en komend jaar komt 
daar een jurist bij. Een groeiplan is geen noodzaak, 
maar het is wel mooi om deze groei mee te maken.”

www.vanhunnikenkok.nl
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Meer gezonde medewerkers 
leveren u 
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SPECTUS COACHING COLUMN

MEER ARBEIDSGELUK? 

EEN KRACHTIG RECEPT OM 
HOOPVOL TE WERK TE GAAN
 
Naarmate je meer grip hebt op je agenda en je bewust wordt van wat je werkelijk 
gelukkig maakt, ervaar je meer geluk op de werkplek.

OMKEER
Frappant genoeg zit geluk niet altijd in het behalen van deadlines, of een goed resultaat. 
Het effect zit ‘m in de omkeer. Positieve emotie: bewust zijn van jouw werkgeluk én een 
positieve werksfeer dragen bij aan meer energie en voldoening. Het gevolg daarvan is dat 
je beter gaat presteren.

OVERTUIGING
Geluk beleven we vaak in ‘momenten’. Het betreft daarbij veelal een innerlijke overtuiging 
die wel of niet beantwoord wordt door een feitelijke gebeurtenis: Ons geluksgevoel valt of 
staat met een wel/niet positieve reactie van een collega, of het ontbreken van waardering 
van een leidinggevende terwijl je daar (onbewust) wel op gehoopt had.

FABEL
Die teleurstelling willen we niet voelen, daardoor gaan we harder werken, om opnieuw te 
hopen op bevestiging van buitenaf. Dat kan een aardige uitputtende bezigheid worden. We 
geloven eigenlijk in de fabel: geluk overkomt je. Dit maakt ons passief.

POSITIE
Op deze wijze te werk gaan betekent dat wij niet aan het stuur zitten van ons eigen arbeids-
geluk. Durven kijken naar de overtuiging die hierachter zit kan maken dat we ruimte gaan 
maken voor onszelf en stevig het roer om kunnen gooien. De vraag is dan: hoe word ik de 
roerganger van mijn eigen geluk?

INGREDIËNTEN
Daarmee doelgericht en hoopvol te werk gaan vraagt een enkele toevoeging. Hoopvol 
wordt namelijk krachtiger als je onderstaande ingrediënten toevoegt:
1) Voeg aan de hoop, trots, blijheid en dankbaarheid toe.
2) Maak connectie met datgene wat je doet - verbind je!
3) Geniet en bouw aan goede relaties met je collega’s en klanten.
4) Wees je bewust wat jouw bijdrage is op deze werkplek aan het grotere geheel, aan een 
betere wereld en beschrijf voor jezelf hoe betekenisvol dit is.
5) Zorg voor voldoende uitdaging, stap uit de saaiheid. Continue saaiheid maakt dat je je 
verveelt. Overmatige uitdaging ontneemt je echter het geluksgevoel.

SCHRAPPEN EN TOEVOEGEN
Uiteindelijk wil ik je concreet vragen: Wat heb jij te schrappen? Wat heb je toe te voegen?
Hoe ga jij de balans daarin vinden? Laat het me weten als je graag een steuntje in de rug 
kunt gebruiken om jouw arbeidsgeluk concreet te maken.

Ik wens je een hoopvol 2019!

Henriette van van Beijnum
www.spectuscoaching.nl 
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Zelf gaf ze acht jaar geleden het goede voorbeeld en 
mag zich daarmee ervaringsdeskundige noemen. “Na 
jaren voor de klas staan merkte ik dat ik toe was aan iets 
anders en zo begon mijn zoektocht. Op een gegeven 
moment ben ging ik mbo-leerlingen begeleiden die een 
verkeerde studiekeuze hadden gemaakt. Dat sprak me 
zo aan, dat ik besloot de opleiding tot loopbaanadvi-
seur te volgen en vervolgens als zelfstandig loopbaan-
coach en trainer aan de slag te gaan. Nog steeds blijf 
ik vaak dicht bij het onderwijs; de doelgroep voelt zich 
snel door mij begrepen. Mensen switchen hier niet 
makkelijk, doordat ze over het algemeen loyaal blijken 
en doordat de sector niet veel opties biedt. Momenteel 
werk ik onder andere samen met een scholenstichting 
in Amersfoort, die mij inschakelt voor loopbaanbege-
leiding van medewerkers die vastlopen. Soms geven ze 
tijdig in gesprekken aan dat ze een andere richting in 
willen, soms groeit de werkdruk ze al boven het hoofd 
en lopen ze tegen een burn-out aan. In het kader van 
preventie is het natuurlijk super om met een tijdig 
loopbaantraject te voorkomen dat mensen echt gaan 
uitvallen. Verder maak ik samen met een trainingsac-
teur mentoren van middelbare scholen wegwijs in het 
voeren van loopbaandialogen met hun leerlingen. Die 
taak hebben zij erbij gekregen, maar ze zijn er niet voor 
opgeleid.”

DROOMBAAN
De Werkcoach, gevestigd in Utrecht, legt zich toe op het 
volledige traject van loopbaanbegeleiding en heeft zelf 
een online-programma ontwikkeld met videolessen en 
ondersteuning van een werkboek met oefeningen en re-

flectieopdrachten.“ Dat vormt de basis, met als voordeel 
dat mensen er op elk moment van de dag mee aan de 
slag kunnen en niet in de buurt hoeven te wonen,” zegt 
Van Bree. “Varianten erop zijn dat we telefonisch, via 
Skype of hier aan mijn bureau gesprekken voeren, die 
de mogelijkheid geven om nog meer de verdieping op 
te zoeken.” Het programma van De Werkcoach heet 
‘In 5 stappen naar je droombaan’, waarbij we de laatste 
term niet te letterlijk moeten nemen. “Zoals er niet 
slechts één ideale levenspartner bestaat, zo geldt dat 
ook voor je job: misschien zijn er wel drie verschillende 
versies die bij je passen. Kijk je terug op je loopbaan, 
dan kun je een rode draad ontdekken, elementen die 
altijd terugkeren. Vaak blijkt dat je bij een carrières-
witch niet honderdtachtig graden draait, maar voor een 
richting kiest die niet heel ver vandaan ligt bij wat je nu 
doet. Logisch, want die keuze heb je destijds niet voor 
niks gemaakt, bijvoorbeeld op basis van je kwaliteiten.”

VIJFTIEN MENSEN VRAGEN
Met dit laatste komen we uit bij dat wat de eerste stap in 
het programma vertegenwoordigt. Van Bree: “Je gaat op 
zoek naar hoe je in elkaar zit en wat bij je past, mede op 
basis van een korte biografie die je schrijft. In dit proces 
vormt zich een bewustwording van wat je allemaal 
kunt; dingen die zelf je als vanzelfsprekend beschouwt, 
maar dat niet perse zijn. Aan vijftien mensen in je 
omgeving vraag je of zij jouw grootste kwaliteiten willen 
benoemen. Daarin tekent zich een patroon af en dat 
werkt dermate overtuigend, dat het je sterkt in je zelf-
vertrouwen en je zelfinzicht. Deze kwaliteiten komen 
ook naar voren in oefeningen die je doet. Soms schiet 

Mensen die hun carrière een nieuwe draai willen geven, laten zich vaak inspireren door in 
het aanbod van vacatures te speuren. De Werkcoach schuift dat liever naar achteren en 
neemt hen mee op een ontdekkingsreis naar hun eigen ‘ik’. “Kom achter de laptop vandaan, 
ga netwerken en op onderzoek uit naar wat je gelukkig maakt,” zegt Dorine van Bree. 

NETWERKEN EN 
ZELFINZICHT 
VERKRIJGEN

LOOPBAANBEGELEIDING VIA DE WERKCOACH IS EEN ONTDEKKINGSREIS
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 DE WERKCOACH COACHING

je door in een sterke eigenschap en blijkt dat je 
valkuil. Bijvoorbeeld als behulpzaamheid uitmondt 
in bemoeizucht. Dat breng je samen met je allergie 
en uitdaging in kaart in een kernkwadrant.” 

VRIJER DENKEN
Stap twee bij loopbaanbegeleiding door De 
Werkcoach concentreert zich rondom het vrijere 
denken. “Geen aannames doen, maar onderzoeken 
wat bij je past, zonder ‘ja maar’ en zonder ergens 
een functie op te plakken. Wat als alles kan en geld 
geen rol speelt? Mensen vinden dit vaak moeilijk, 
maar het werkt bevrijdend als je je ingeprente 
ideeën loslaat en verder kijkt. Bij stap drie kijken 
we naar welke elementen dit ideaalplaatje zo leuk 
maken. Bepaalde kwaliteiten? De mensen? De 
omgeving? 
In de vierde fase nemen we onder de loep wat 
je belangrijk vindt, zoals omstandigheden en 
randvoorwaarden. Pas als laatste komen we toe aan 
het zoeken van werk dat bij dit plaatje aansluit. Ik 
spreek bewust niet van ‘baan’, want dan heb je het 
over iets dat door iemand geschapen wordt. Het 
gaat hier over een bredere begrip. Werk behelst 
misschien wel een combinatie van taken, een 
aantal losse klussen of als zelfstandige je carrière 
voortzetten.”

WERELDKUNDIG MAKEN
“Zodra je in grote lijnen weet wat je wilt, maak het 
dan wereldkundig en niet alleen via LinkedIn, maar 
ook door gesprekken aan te gaan met relevante 

mensen in je omgeving,” vervolgt Van Bree. 
“Vraag hen naar de inhoud van hun werk, 
naar de ontwikkelingen die ze zien, naar wat 
ze er wel en niet leuk aan vinden. Zij kennen 
ook weer een heleboel andere mensen en zo 
blijkt je netwerk veel groter dan je zelf denkt. 
Er ligt misschien een drempel om je om-
geving te raadplegen, maar wanneer je het 
eenmaal doet, geeft het heel veel informatie 
en voldoening. Zo kom je steeds dichter bij 
je ideale plaatje en kan het zomaar gebeuren 
dat je in je netwerk je droombaan vindt. In 
de praktijk verloopt het zelfs in de meeste 
gevallen op die manier, terwijl mensen die 
een carrièreswitch willen maken van nature 
als eerste vacatures beginnen door te spitten. 
Doe dat vooral aan het eind van het traject.” 
Naast loopbaantrajecten organiseert Van 
Bree regelmatig losse workshops, LinkedIn-
werkochtenden, spel- en inspiratieavonden 
en gratis webinars met als doel mensen te 
inspireren om met hun loopbaan aan de 
gang te gaan. “Het is belangrijk dat je niet te 
lang blijft hangen in werk dat niet goed meer 
bij je past, maar op zoekt gaat naar iets dat je 
weer blij maakt en je energie geeft. ‘Ontdek 
je droom en maak er werk van!’ luidt mijn 
motto.”

www.dewerkcoach.nu

"Ontdek je droom en maak er werk van! 
luidt mijn motto", aldus Dorine van Bree.

'HET IS BELANGRIJK 
DAT JE NIET TE LANG 
BLIJFT HANGEN IN 
WERK DAT NIET GOED 
MEER BIJ JE PAST'



 VITALITEIT COACHING-PAARD
Tekst: Helen van den Oever, Fotografie: Ad Kruik

42



Als succesvolle ondernemer wil je effectieve teams en medewerkers. 
In de praktijk valt dat soms vies tegen. Dingen lopen niet lekker. 

Samenwerken blijkt lastig. Of het gaat wel goed, maar je weet zeker 
dat het 300 procent beter kan! Wat doe je dan? Kostbare gesprekken 

voeren? Ingewikkelde analyses laten maken? Nee, dat kan sneller, 
beter en leuker. Met paardencoach Ad Kruik en co-coach Bonita krijg 
je razendsnel in beeld waar de angel zit, wat er werkelijk speelt in je 

team en wat je eraan kunt doen. Klinkt magisch, maar hoe werkt dat? 

‘ALS JE doet WAT JE 
ALTIJD deed, 

krijg JE WAT JE
ALTIJD kreeg’
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Paarden voelen van nature aan 
hoe de energie en de macht 
verdeeld is: Bij mensen en in 
teams. Ze voeren daarover geen 
moeilijke gesprekken. Ze laten 
het onmiddellijk zien. Zonder 
oordeel. Paardencoach Ad Kruik 
heeft daar verstand van. Hij ziet 
aan het gedrag van de paarden 
wat je te doen hebt om effectieve 
leiders in je bedrijf sterker in het 
zadel te zetten. 

MAAK JE MANAGERS BLIJ. 
ZET EEN PAARD IN HUN 
GANG! 
Paardencoaching is geschikt 
voor iedereen die wil groeien in 
persoonlijk leiderschap. Het is 
een effectieve tooi die je inzicht en 
handvatten geeft bij management-
vragen zoals: 
- Waarom scoort mijn team niet als 
het erop aan komt? 
- Wie is de echte leider in mijn 
team? 
- Waar verliest mijn team energie, 
impact en kracht? 
- Hoe wordt mijn team sterker en 
daadkrachtiger? 
- Hoe zet ik mijn teamleiders stevi-
ger in het zadel? 

VIER VOORDELEN VAN PAARDENCOACHING 
1.   Geen woorden maar daden. Paarden voeren geen discussies. Dus 

niemand hoeft zich aangevallen te voelen. Het is veilig en direct.

2.  Je werkt buiten. Daar is ruimte en vrijheid om situaties eens 
anders te bekijken. Dat geeft die noodzakelijke frisse blik.

3.  Paardenvrees is geen bezwaar. Deze vorm van coaching werkt ook 
als je niet bij de paarden in de bak durft. Ze voelen je aan. Je krijgt 
dus altijd inzicht in je situatie.

4.  Teamleden krijgen hun taken en doelen weer scherp op het 
netvlies. Maar meer nog: ze zien hun eigen impact. Zo verbetert 
paardencoaching de communicatie op de werkvloer en in je teams. 

HELEMAAL KLAAR MET ‘GEDOE’ IN JE TEAM? ZET EEN 
PAARD IN JE GANG! 
Wil je écht weten hoe het zit in je team? Coach Ad Kruik en co-coach Bonita 
laten het je zien. 
Meteen. Vergroot je leiderschap en de impact van je team met paardencoa-
ching. Boek je sessie op www.coach-paard.nl
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GOOD BUSINESS
DOOR MARKWARD VAN DER MIEDEN

Het cradle to cradle-gedachtegoed 
van Michael Braungart en William 

McDonough was jaren geleden een 
eyeopener voor ondernemer en 

merkenbouwer Markward van der 
Mieden. Uitgangspunt is dat het niet 
per se noodzakelijk is om minder te 

consumeren als er maar verantwoord 
wordt geproduceerd. Producten zo 

worden gemaakt dat niet meer waarde 
aan de aarde wordt onttrokken dan er 
tijdens het proces wordt toegevoegd. 

In het verlengde daarvan is het 
zonder meer mogelijk om als bedrijf 
financieel succesvol te zijn terwijl je 
tegelijkertijd een positieve impact 
hebt op de maatschappij. Tony’s 

Chocolonely, waterflessenleverancier 
Dopper, schoenenfabrikant TOMS; er 
komen steeds meer voorbeelden bij. 
En dat is maar goed ook, want een 

consistente impact vereist een stevig 
zakelijk en commercieel fundament. 

Maar hoe krijg je dit voor elkaar? Hoe 
kun je het goed doen door goed te 

doen? Die vraag staat centraal in Good 
business. Stapsgewijs helpt Van der 

Mieden de lezer bij het scherp krijgen 
van een businesscase met positieve 
impact. Vervolgens introduceert hij 
de Groeipropeller waarmee creatie 

van sociale, ecologische en financiële 
waarde vaart krijgt. Zo wordt de weg 

geplaveid naar een sterk én betekenis-
vol merk.

192 pagina’s. 
ISBN 978-94-6126-292-9. 

€ 23,50. Haystack.

ONTKLOOIEN
DOOR GUIDO THYS

Citaten van beroemde, gerespecteerde 
personen hebben autoriteit door de 
verbale vader of moeder. Uitspraken 

krijgen daarmee een lading die 
dezelfde boodschap van een gewone 

sterveling nooit zal krijgen. Sterker 
nog; ook al is deze nog zo waar, een 

te stellig geformuleerde wijsheid 
kan de carrière van manager of 

medewerker zelfs schaden. Guido 
Thys, veelgevraagd spreker en auteur 

van zestien boeken maakt slim gebruik 
van dit gegeven. In Ontklooien bundelt 
hij ruim honderd citaten van Winston 

Churchill, Franz Kafka en Harry 
Truman maar ook van Woody Allen, 

Lennaert Nijgh en Pink Floyd. Met een 
stevige knipoog verduidelijkt Thys de 

relevantie van deze onverdachte state-
ments in een zakelijke en organisatori-
sche context. Met Ontklooien beschikt 
de lezer over een gevarieerd arsenaal 
aan oneliners om misstanden, pijn- en 
verbeterpunten aan de kaak te stellen. 
En het mooie ervan: de boodschapper 

zelf blijft buiten schot.

112 pagina’s. 
ISBN 978-90-8202-829-4. 

€ 19,45. De Dwarsdenkerij.

WORLDS OF WONDER
DOOR ERIK BÄR EN STAN BOSHOUWERS

Bij experience design, kortweg XD, 
draait het om de fysieke ervaring 
en beleving van een doelgroep. 

Via ruimtelijke storytelling worden 
klanten en gebruikers betrokken bij 
een product of dienst, bijvoorbeeld 

in bezoekerscentra. Idealiter gebeurt 
dit met zodanig veel impact dat een 

band ontstaat die ze tot overtuigde en 
loyale afnemers maakt. Ook musea 

en pretparken gebruiken XD om 
bezoekers een onvergetelijke ervaring 

te bezorgen. Technologie heeft de 
mogelijkheden van experience design 

ingrijpend vergroot.
Het Utrechtse Tinker Imageneers 

bestaat ruim 25 jaar en is een van de 
toonaangevende experience desig-
nbureaus in Europa. Oprichters Erik 
Bär en Stan Boshouwers bundelden 

hun ervaring en visie in een handboek. 
Het Engelstalige Worlds of Wonder 

bevat de theorie achter XD, aanspre-
kende voorbeelden plus praktische 

do’s-and-don’ts.

272 pagina’s. 
ISBN 978-90-6369-464-7. 

€ 39,-. BIS Publishers.

ZONDER LEIDERS GEEN 
ZELFSTURING

DOOR MICHEL ROSIUS

Met het Braziliaanse Semco als inspira-
tor en wegbereider lijkt zelfsturing nog 
altijd een toverwoord. Het kan ervoor 

zorgen dat organisaties optimaal 
presteren en medewerkers het beste 
uit zichzelf halen. In Nederland trekt 
onder meer Buurtzorg de aandacht 

met haar zelfsturende aanpak. Tal van 
organisaties experimenteren ermee. 

Orthopedagoog en consultant 
Michel Rosius benadrukt dat voor 

succesvolle zelfsturing de focus moet 
liggen op het creëren van autonome, 
missie realiserende teams. Maar hoe 
organiseer je die? Wat is de impact 
van zelfsturing op de rollen in een 

organisatie? En hoe kun je aansturen 
en coachen combineren? Aan deze 
en tal van andere vragen besteedt 

Rosius aandacht in Zonder leiders geen 
zelfsturing. Illustratieve verhalen uit 
een fictieve organisatie zorgen voor 
een vertaalslag naar de praktijk. Ook 
is aandacht voor reflectie via de eigen 

teamervaringen van de lezer.

140 pagina’s. 
ISBN 978-94-0145-602-9.
€ 29,99. LannooCampus.

experience design 
for curious people

Erik Bär & Stan Boshouwers

LITERATUUR
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DAKBEDEKKING
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met standaard 15 jaar garantie! Een “Van Horssen dak” is onderhoudsarm en bestand tegen UV-stralen, grote temperatuur-

schommelingen, vervorming en agressieve stoffen. Tevens verzorgen wij lichtkoepels, lichtstraten en het isoleren van daken.

STANDAARD

15 JAAR
GARANTIE

Hambloksestraat 42  |  5308 KN Aalst
T (0418) 67 12 38  |  dak@vanhorssenbv.nl  |  www.vanhorssenbv.nl

ZEILMAKERIJ   |   DAKBEDEKKING   |   VALBEVEILIGING   |   LEKBAKKEN

+31 (0)343-473550 | Amersfoorsteweg 98 | 3941 EP Doorn | landgoedzonheuvel.nl

Exclusief  dineren in de stijlkamers van het Maarten Maartenshuis 

Culinair@theCastle
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PONJEE ADVIES COLUMN

TRANSITIE 
DE LENTE, ZOMER, HERFST EN WINTER GAAN ELK JAAR WEER 
VLOEIEND IN ELKAAR OVER. IEDER JAARGETIJDE HEEFT ZIJN 
UNIEKE KENMERKEN.

De lente laat alles ontspruiten en de zomer en herfst zijn een tijd van rijpen 
en oogsten. De herfst laat alles weer los en de  winterperiode is voor de 
natuur een tijd om helemaal terug te trekken. De bomen zijn kaal, de dieren 
trekken zich terug in het bos, beren houden hun winterslaap. Ogenschijnlijk 
gebeurt er niets, is het kaal en leeg. Ogenschijnlijk, want ondertussen wor-
den in de natuur alle voorbereidingen getroffen om in de lente weer tot groei 
en bloei te komen.

KOERSWIJZIGING
Als mens bewegen we ook mee op de seizoenen. In de lente hebben we 
energie om nieuwe dingen te doen. In de zomer bouwen we dat uit, oogsten 
we en in de herfst bouwen we weer af. De winter is een tijd van bezinning. 
Terugtrekken, stilstaan bij wat belangrijk is in het leven en voornemens 
maken voor het nieuwe jaar. Vaak zie ik ook in de aanloop naar de jaarwisse-
ling nog een drukte rondom het ‘af’ maken van dingen. Dat ken ik zelf ook; 
dat ik nog zaken wil afronden richting het nieuwe jaar. Terwijl als je erbij 
stilstaat, het gaat om een wisseling van de ene dag naar de andere dag. Zoals 
dat bij alle dagen gaat. Toch is het bijzonder wat er gebeurt met ons mensen 
in de beweging met de seizoenen mee. Ik ken zelf zo goed in de tijd tussen 
november en februari als periode van verstilling en bezinning. Dat ik mezelf 
afvraag of ik nog de goede dingen doe. Of de koers die ik tot nu toe gevolgd 
heb wel de juiste is. En wat er nodig is van mij en in mijn omgeving om een 
koerswijziging mogelijk te maken.

BEZINNING
Hierbij heb ik overigens wel een aantal horden te nemen voor mezelf die 
niet direct voor een ander waarneembaar zijn. Want als ik mijzelf eerlijk 
afvraag of ik nog de juiste keuzes maak in mijn professionele en persoonlij-
ke leven, dan is het niet altijd fijn, gemakkelijk of gewenst wat ik zie. Soms 
vraagt dat een behoorlijke transitie waarvan het resultaat niet direct tastbaar 
of zichtbaar is. Dat vraagt dan overgave. Zoals de bomen die hun blad laten 
vallen waarbij ze er maar op moeten vertrouwen dat er vanzelf weer nieuw 
blad ontstaan. Zo moet ook ik loslaten. Waarbij ik het vertrouwen zal moet 
hebben dat zich met het maken van keuzes ook nieuwe mogelijkheden 
oplichten. Ondertussen trek ik me terug in de warmte terwijl een sneeuwdek 
zich buiten vormt. ‘Waar mag ik mijn aandacht op richten het komende jaar, 
vraag ik mij af?’ Wellicht vraag je je nu als lezer af hoe dat voor jou zit. Graag 
geef ik je tot slot een aantal vragen om de komende periode van bezinning 
in te gaan:

• ▪ Welke vragen heb je jezelf te stellen?
• ▪ Van wie of wat mag je afscheid nemen?
• ▪ Wat heb je meer uit te nodigen in je leven?
• ▪ Wat zie je voor jezelf ontluiken in 2019?
• ▪ Wat is daarvoor nodig? 

Ik wens je een goede start van 2019. Met veel energie, vitaliteit en vreugde! Ik 
ga mij even  terugtrekken en me bezinnen op de vragen die ik mezelf te stel-
len heb. De antwoorden sluimeren daar ergens en komen, net als de groene 
knopjes aan de bomen, vanzelf weer tevoorschijn als de tijd rijp is. Gelukkig 
is het winter!

Tijn Ponjee
www.ponjeeadvies.nl
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“Als een bedrijf in deze markt wil groeien, is het belangrijk dat 
werknemers op de juiste plek zitten. Dan kan je het maximale halen 
uit je team. Wij maken die match tussen ondernemer en werknemer 
altijd met het oog op een lange termijn samenwerking”, typeert 
senior accountmanager Daan Blankestijn de werkwijze van werving- 
en selectiespecialist Faam Werkt.

Sinds april 2007 is Faam Werkt in Barneveld geves-
tigd; de onderneming telt inmiddels twaalf gedreven 
medewerkers die de juiste match willen maken tussen 
werkgever en werknemer. Daan benadrukt dat Faam 
Werkt geen ‘standaard’ werkwijze hanteert. “Onze fo-
cus ligt op de lange termijn samenwerking, zowel met 
werknemers en werkgevers. Wij bemiddelen ook als er 
sprake is van piekdrukte, maar de nadruk ligt bewust 
op het aanbieden van banen met de intentie op een 
vast dienstverband of lange termijn arbeidsrelatie.”

UITDAGING
Faam Werkt bemiddelt voor banen op zowel mbo- als 
hbo-niveau en managementfuncties en doet dat in 
diverse branches; van de financiële sector tot de ICT 
en techniek. “De ondernemers die met ons samen-
werken, willen echt bouwen aan hun team. Dat is 
ook onze uitdaging. Want wij zijn ervan overtuigd dat 
het succes van een bedrijf gevormd wordt door de 
mensen. Zij maken samen het verschil. Als een on-
derneming in deze markt wil groeien, is het essentieel 
dat de juiste mensen op de juiste plek zitten. En in dat 
selectieproces ligt onze toegevoegde waarde.” 

BEDRIJFSCULTUUR 
Daan en zijn collega’s merken dat het veel onder-
nemers aan de tijd ontbreekt om echt aandacht te 
besteden aan werving en selectie. “Wij leven ons 
daarom uitgebreid in als het gaat om het bedrijf, de 
bedrijfscultuur en de teamsamenstelling. Als we de 
bedrijfscultuur kennen en intern nauwe contacten 
hebben opgedaan, kunnen we goed inschatten op 
welke plek een kandidaat het beste past. Zo zorgen 
wij ervoor dat werknemer en werkgever het maximale 
uit hun samenwerking halen. Vaak gaat het niet om 

‘BOUWEN AAN 
TEAMS GEEFT 
VEEL VOLDOENING’

FAAM WERKT, SPECIALIST IN VASTE BANEN
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de competenties; een monteur zal wel goed kunnen 
sleutelen, maar past hij ook binnen het team? Het 
antwoord vinden op die vraag, dat is waar onze 
kracht zit.” 

‘DENKEN VANUIT DE ONDERNEMER’ 
De specialisten van Faam Werkt denken vanuit de 
ondernemer. “Wij begrijpen wat er nodig is om 
iemand goed te laten starten binnen een bedrijf.” 
Niet zelden gaan kandidaten met een heel andere 
functie de deur uit dan ze vooraf hadden verwacht. 
“Ze komen hier binnen met een wens of een idee, 
maar weten vaak niet wat er allemaal op de markt 
mogelijk is. Door ons grote netwerk op de Veluwe 
en in de Betuwe kunnen wij hen een veel breder 
beeld geven van de mogelijke banen. Het is leuk om 
iemand enthousiast te maken voor een functie waar 
hij of zij vooraf nooit aan had gedacht en waarin 
diegene wel perfect tot zijn recht kan komen.”

MOTIVATIE 
Volgens Daan groeien de bedrijven in de regio 
Veluwe-Betuwe hard. “Elk jaar hebben bedrijven 
weer nieuwe doelstellingen en groeien afdelingen 

“Onze focus ligt op 
de lange termijn 
samenwerking, zowel 
met werknemers en 
werkgevers", aldus 
Daan Blankestijn.

tekst: Daphne Doemges-Engelen   fotografie: Marcel Krijgsman

WERVING & SELECTIE FAAM WERKT
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aanspreekt in zijn werk? “Bovenaan staat dat we 
eerlijk advies geven; je kunt iets mooier maken dan 
het is, maar dat werkt natuurlijk niet. Voor beide 
partijen is het altijd het beste om transparant te 
zijn. Wat ik mooi vind, is dat we vaak gezien worden 
als een verlengstuk van onze klanten. Zo voelt het 
voor ons ook; wij zijn gedreven om de juiste men-
sen bij elkaar te brengen.”  

www.faamwerkt.nl

door. Door onze nauwe banden met 
bedrijven in de regio, worden we vaak 
betrokken bij het voortraject van de werving 
en selectie. Bij het vinden van nieuwe 
collega’s, willen wij graag weten wat een 
kandidaat motiveert. Gedrag zegt niet altijd 
alles. We hebben vanuit onze ervaring goede 
mensenkennis en daarnaast maken we ook 
gebruik van tools en scans, zoals de Energy 
Drives scan. Deze scan geeft antwoord op 
vragen als: ‘Wat drijft iemand?, ‘Bij welke 
zaken verliest iemand energie?’ en ‘Hoe ziet 
dat er in zijn huidige of toekomstige 
werksituatie uit?’”

EERLIJK ADVIES
Het team van Faam Werkt bestaat uit een 
vaste kern van ervaren medewerkers, waar-
onder Daan Blankestijn zelf, die zeven jaar 
geleden bij Faam Werkt begon. “Wist je dat 
in de uitzendbranche in ons land een interne 
medewerker gemiddeld slechts negen maan-
den in dienst is? Onze visie om in te zetten 
op lange termijn relaties komt ook tot uiting 
binnen ons eigen team. Natuurlijk hebben 
we ook jonge aanwas, maar de vaste kern is 
al vele jaren werkzaam binnen het bedrijf en 
vormt een stabiele basis voor onze klanten.” 
Wat deze senior accountmanager nog altijd 

'WIJ ZIJN 
ERVAN 
OVERTUIGD 
DAT HET 
SUCCES VAN 
EEN BEDRIJF 
GEVORMD 
WORDT DOOR 
DE MENSEN'

WERVING & SELECTIE FAAM WERKT
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IN JOUW TUIN 
KAN ALLES! 
 
Het is best mogelijk dat je na mijn vorige twee columns dacht: 
‘Prima verhaal Tuincoach maar dat gaat bij ons niet werken’. In 
de praktijk ervaar ik dat er veel argumenten zijn om te blijven 
bij wat het is. Daarbij valt te denken aan argumenten als: 
‘Ik zit niet op de juiste positie, het kost teveel, wat halen we 
overhoop, krijg ik mijn directie wel enthousiast,’ en dergelijke. 
Daar stopt het idee van mogelijkheden door de veelheid aan 
drempels om verder te gaan. 
 

Recent zat ik bij een mbo-school en daar waren ze al jaren aan het 
steggelen over het ‘fiets’probleem rondom het gebouw. Waar laat je 
al die fietsen? Na een inventarisatie van het probleem kwamen er nog 
meer ergernissen naar boven over elementen rondom het gebouw en 
konden we een plan van aanpak maken waarbij we twee opties uit-
werkten. Dit mochten we aan de werkgroep en directie presenteren 
waarna we van een positief verraste directie de opdracht kregen om 
optie één nader uit te werken en twee maanden later was het plan al 
gerealiseerd! Na de zomervakantie hadden we een evaluatie en zowel 
werkgroep als directie waren erg enthousiast en tevreden over de 
uitkomsten van ons plan en de integrale aanpak. Zoals de directeur 
verwoorde: ‘Wij geven jullie ons probleem, jullie bijten je er in vast 
en komen met oplossingen waarin wij een keuze maken en jullie ons 
volledig ontzorgen’.

OPROEP
Wat mijn werk zo leuk maakt? Wij gaan open minded  verder waar 
anderen vastlopen. Daarmee wil ik iedereen oproepen om te denken 
in mogelijkheden en contact te leggen met de OnlineTuincoach. Dan 
inventariseren wij online jullie vraagstuk of probleem en komen wij 
graag op de koffie om dit breder door te spreken.

Dus in jouw ‘bedrijfs’tuin kan alles! Daag ons uit om jullie ‘proble-
men’ op te lossen.

Wim den Oudsten
Online Tuincoach
www.onlinetuincoach.nl

HOE GOED KENT U UW 
PERSONEELSLEDEN?
Een van de vervelendste dingen waar je als beleidsmaker mee 
te maken hebt is dat soms, als een donderslag bij heldere 
hemel, personeel aangeeft weg te willen. Erger… elders een 
andere betrekking aanvaardt. Je wist van niks. Je zag het niet 
aankomen. Opeens. Weg. 
 
Weer een goede kracht die het voor gezien houdt. Als bedrijf heb je 
toch al alle moeite om geschikt personeel te vinden, en dan nu dit… 
Weer de markt af op zoek naar andere mensen. Bovendien: Je hebt 
een leidinggevende die het ook niet zag aankomen en dat… maakt 
het er ook niet fijner op. Wat betekent dit voor de continuïteit van de 
betreffende afdeling? Moeten er nu potentiële orders worden gepar-
keerd in de tijd of erger nog, verlies je die aan de concurrentie? 
Was het niet beter geweest als dit risico van te voren beter was in 
te schatten? Had betreffende medewerker niet meer tevredenheid 
elders in het bedrijf kunnen behalen? Heb je als bedrijf nu gefaald? 
Staat er voor iedere DGA een opvolging klaar?

PREVENTIEF WERKEN
Vanuit mijn optiek had je dit kunnen voorkomen. Beter inzicht in 
de kansen en risico’s die bepaalde banen van werknemers met zich 
mee nemen. In mijn optiek had een mooi overzicht van wie zit waar 
binnen diens carrière; afgezet tegen de doelen van het bedrijf ver-
lichtend kunnen werken. Preventief werken bespaart ontzettend veel 
ongewenste vaak dure langdurige kosten. Als je iedereen op zijn haar 
kracht inzet dan is er misschien minder aanleiding om te gaan kijken 
of het gras elders groener is. Dat verwacht je toch ook van de eigen 
externe klanten? Klanttevredenheid biedt vaak zekerheden, want 
dan kost het te veel moeite om een benchmark te doen. Dan zijn de 
veranderkosten vaak onverantwoord hoog. Waarom eigen personeel 
niet als interne klanten beschouwen?

SALARIS IS VAAK BIJVANGST 
Zet ze in hun kracht, geef ze de mogelijkheid om hun lichaam en 
geest van tijd tot tijd aan andere zaken te besteden. Bedenk wat een 
goede werk-privébalans versus een verstoorde voor de organisatie 
kan opleveren. Zijn de meerkosten van goed intern onderzoek dan 
niet veel verantwoorder? Waardeer de medewerkers. Kijk of je ze nog 
ergens mee van dienst kan zijn. Dat extra geld verdienen is meestal 
niet de reden van vertrek, maar zeker nu een mooie bijkomstigheid.

Creëer meer tevreden medewerkers met een hogere interne klantte-
vredenheid!
 

Ton Put: www.loopbaancoach4u.nl/interne-loopbaanbegeleiding
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Hoe zorg je als ondernemer dat een vitali-
teitsprogramma wél aantrekkelijk is voor je 
werknemers? Dat jouw mensen meer willen 
bewegen, bewuster met hun tijd omgaan 
en gezond eten? Wie gaan de kar trekken in 
noodzakelijke veranderingen en hoe zorg je 
dat mensen op de juiste plek. Dit zijn vraag-
stukken die aan de orde kunnen komen 
tijdens de Innovatie Labs die het bedrijf 
Humanversity uit Veenendaal in 2019 zal 
organiseren. Verschillende sessies zullen 
plaatsvinden in onder andere Garderen, 
Groenekan en op vliegveld Teuge.

INNOVATIE LABS
Innovatie Labs zijn bijeenkomsten van klan-
ten en belangstellenden van Humanversity 
die op een informele wijze kennis willen 
maken met het fenomeen tekstassessment. 
Een unieke werkwijze om bestaande of 
voorgenomen acties te toetsen aan de 
situatie, spanningsvelden te detecteren en 
oplossingsrichtingen te bedenken.   
Tijdens Innovatie Labs probeert 
Humanversity samen met klanten en be-
langstellenden een assessmenttechniek uit 
die gericht is op het onderzoeken en ontwik-
kelen van dienstverleningsconcepten. Deze 
techniek helpt wanneer gevraagd wordt 
om buiten bestaande kaders te denken of 
bestaande oplossingen tegen het licht te 

houden om daarna tot vernieuwende, inno-
vatieve concepten en ideeën te komen. 

WORSTELING VOOR IEDEREEN 
Aan de hand van de sessies ontwikkelt 
Humanversity, het bedrijf van Harry Oude 
Wolbers en Sietze Ketelaar, beleid en tooling 
op maat voor de bedrijven. “Veel organi-
saties worstelen met vraagstukken op het 
gebied van verandering”, zegt Sietze Ketelaar 
van Humanversity. “Van groot naar klein, 
bijna iedereen heeft daar mee te maken. 
Ik was vorige week nog bij de garage voor 
mijn auto. Daar raakte ik in gesprek met de 
eigenaar en vertelde over mijn bedrijf. Hij 
worstelt op zijn beurt met de veranderingen 
op de automarkt: de overstap naar elektrisch 
rijden bijvoorbeeld en hoe je daarbij je 
mensen kunt behouden en ontwikkelen.” 
Humanversity zorgt dat bedrijven in alle 
opzichten klaar zijn voor de toekomst. 
Ketelaar en Oude Wolbers helpen bedrijven, 
maar ook instellingen als ziekenhuizen en 
scholen om te zorgen dat werknemers mee 
kunnen in de vaart der volkeren. Hoe zorg je 
dat iedereen op de juiste plek zit? En daar-
naast ook op de hoogte is van de modernste 
technieken en zichzelf blijft ontwikkelen. 
“Eens een timmerman altijd een timmer-
man. In dat verhaal geloven wij dus niet. 
Veel timmermannen hebben het in zich en 

vinden het daarnaast leuk en interessant om 
werkvoorbereider te worden. Kijk naar het 
potentieel van de mensen. Daarvan worden 
ze zelf ook veel gelukkiger”, stelt Ketelaar. 

UITGEBLUSTE WERKNEMERS
Onlangs nog deed Humanversity een 
project voor een bedrijf met veel oudere 
werknemers. Velen waren regelmatig ziek of 
uitgeblust. “We zijn gaan onderzoeken hoe 
dat kwam en toen bleek dat deze organisatie 
nogal hiërarchisch was. De werknemers 
hadden heel weinig autonomie en voelden 
zich hierdoor niet serieus genomen”, vertelt 
Ketelaar. “De mentaliteit die daar vervol-
gens heerste was ‘laat maar zitten’.”
Het duo Oude Wolbers en Ketelaar vult el-
kaar goed aan. Oude Wolbers verdiende zijn 
sporen op het gebied van loopbaancoaching 
en modelontwikkeling, onder andere van 
assessments. Hij promoveert nu op model 
gebaseerde informatiesystemen bij de op-
leiding Informatica aan de Universiteit van 
Nijmegen. Ketelaar is HRD-adviseur, trainer 
en coach en onder anderen mede-eigenaar 
van Dissel Human Factors, het bedrijf dat 
veel van de trajecten van Humanversity 
uitvoert. Ze werken bijna twintig jaar samen 
aan projecten op het gebied van coaching 
en training. 

Humanversity stoomt werknemers en bedrijven klaar 
voor de toekomst. In het nieuwe jaar lossen bedrijven 
tijdens Innovatie Labs van Humanversity samen 
problemen op. “Iedereen worstelt met vraagstukken 
over verandering.” 

OPLOSSING BIJ 
VERANDERING 
IN BEDRIJF EN 
ORGANISATIE 

INNOVATIE LABS HUMANVERSITY 
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Tekst: Marlies Dinjens



'VEEL ORGANISATIES 
WORSTELEN MET 
VRAAGSTUKKEN 
OP HET GEBIED VAN 
VERANDERING'

Humanversity wil de organisatie helpen 
de juiste mensen op de juiste plek op de 
juiste tijd te krijgen.

ONTWIKKELASSASSMENT
Door de analyse van Humanversity komen ook de 
(werk)ervaring en kwaliteiten van de werknemer 
aan de oppervlakte. “Ik heb deze week bijvoorbeeld 
een ontwikkelassessment afgenomen bij een bedrijf 
dat sociaal is, maar ook resultaatgericht. Daar was 
een accountmanager aangenomen die uit de toon 
valt bij zijn andere collega’s. Hij is namelijk een stuk 
assertiever en veeleisender. Wij zorgen ervoor dat 
de kwaliteiten van deze man tot zijn recht kunnen 
komen door zowel de medewerker zelf als zijn 
leidinggevende van een ontwikkelplan te voorzien.” 
Door niet op één moment te focussen, maar dit in 
een periode van zo’n zes maanden te doen ontstaat 
er zicht op de eigen groei en een verbetering van 
de functioneringsgesprekken op basis van dit 
assessment.
Voor 2019 heeft Humanversity ook mooie plannen 
op stapel staan. Dissel Human Factors, een klant 
van Humanversity, is al actief in ziekenhuizen, 
onder andere in het Ter Gooi ziekenhuis. Deze 
werkzaamheden willen ze in 2019 nog verder 
uitbreiden. “Ook willen werken we verder aan een 
aantal projecten op mbo-scholen. Hoe zorgen zij 
dat er minder uitval is tijdens stages van leerlingen? 
Daar gaan wij bij helpen.”

EIGENSCHAPPEN IN KAART DANKZIJ APP
Humanversity stelt een persoonlijk profiel samen 
van de medewerkers aan de hand van online vra-
genlijsten en een analyse van teksten. Werknemers 
beantwoorden in een handige app bijvoorbeeld 
vragen over zaken die voor hen belangrijk zijn; de 
ene persoon wil creatieve vrijheid en de mogelijk-
heid om werktijden in te delen, terwijl dit voor een 
ander een gruwel is. 
In de INRO-taxonomie, die Humanversity gebruikt, 
worden voor alle basiseigenschappen ook de 
complementaire kenmerken weergegeven. Het is 
toepasbaar op gedrag van medewerkers, teams en 
organisaties. Dominantie is bij een leider bijvoor-
beeld enerzijds een goede eigenschap, omdat het 
aanzet tot handelen bij werknemers, maar kan ook 
leiden tot angst binnen de organisatie waardoor 
mensen minder goed gaan presteren. “Met com-
plementair gedrag kan een sterke leider zijn stijl be-
houden, mits hij iets toevoegt aan zijn manier van 
afstemmen”, aldus Oude Wolbers, in zijn column in 
de vorige editie van Vallei Business. “Voor zelfbe-
wust gedrag is dat stimulerend en motiverend, we 
kunnen dit samen oplossen en hoe kan ik je daarin 
ondersteunen, welke zekerheden heb je nodig? We 
helpen graag organisaties om dit uit te zoeken.”
Humanversity wil de organisatie helpen de juiste 
mensen op de juiste plek op de juiste tijd zien te 
krijgen. De bedrijven die dat begrijpen, hebben 
hun strategie helder, zorgen ervoor dat mensen 
optimaal kunnen presteren en renderen zelf het 
beste. Daarmee zijn ze beter klaar voor de toe-
komst. Adviseurs, trainers en netwerkpartners van 
Humanversity voeren de trajecten uit. 

www.humanversity.net 
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Mindfulness Centrum Heuvelrug in Veenendaal, is 
een gecertificeerd trainingscentrum voor mindfulness 
MBSR-trainingen, vinyasa, slow flow, restorative en 
yin yoga. Het centrum richt zich zowel op particulie-
ren als bedrijven. De accreditatie en erkenning door 
de beroepsgroep VMBN maakt dat veel zorgverzeke-
ringen tegenwoordig de training vergoeden. Verder 
maken veel werknemers gebruik van hun levensloop 
en-of flowgelden.
 
NIET ZWEVERIG, MAAR WETENSCHAPPELIJK
Voor sommigen kan mindfulness wellicht als zweverig 
te boek staan, vanwege bijvoorbeeld het mediteren. 
“Wat mindfulness nu eigenlijk precies is?”,  zegt Wilco 
van Wakeren. “De theorie is onder andere gebaseerd 
op wetenschappelijk onderzoek door universiteiten 
als Oxford, Harvard en Nijmegen. Mindfulness is met 
milde aandacht en in het huidige moment aanwezig 
zijn, zonder te oordelen. Het betekent dat je volledig 
bewust bent met datgene waar je op dat moment mee 
bezig bent. Gedachten dwalen immers al vlug af naar 
de dingen die nog gedaan moeten worden of aan 
zaken uit het verleden. Mindfulness helpt je bewuster 
te worden van het huidige moment.”

EFFECTIEVER MET MINDER FOUTEN
Mindfulness kan je helpen om met aandacht te doen 
wat je moet doen. Hierdoor ben je effectiever en maak 
je minder fouten. “Je hebt meer tijd over om je werk 
en inzet nog eens goed na te lopen. Bovendien voelen 
werknemers zich hierdoor minder vermoeid en geluk-
kiger in leven en werk.”
Mindfulness Centrum Heuvelrug in Veenendaal richt 
zich dan ook op bedrijven en haar werknemers. “We 
bieden een heel mooi werkboek aan en een app waar 
alle trainingen en meditaties in staan. Tijdens de 
cursus wordt ook ingegaan op hoe stress ontstaat en 
hoe de hersenen werken. Wat maakt nu dat je stress of 
spanning ervaart? Vergroot je bijvoorbeeld de stress of 
verklein je dit juist? Wat gebeurt er tijdens een stress-
situatie en hoe heeft dat invloed op je zenuwstelsel? 
Door een bewuste ademhaling kun je je zenuwstelsel 
beïnvloeden.”
 
MEER WERKPLEZIER
Mindfulness zorgt voor meer werkplezier, verhoogt 
de productiviteit en brengt uitval terug. “Het gaat om 
het zorgen dat mindfulness en bewustwording leeft in 
alle activiteiten. Van een vergadering, overleg of het 

Bij Mindfulness Centrum Heuvelrug te Veenendaal kunnen 
bedrijven en particulieren werken aan meer rust en 
werkgeluk. Mindfulness is niet zweverig, maar zorgt ervoor 
dat je als werknemer meer rust ervaart en aandacht hebt voor 
het hier-en-nu.

BETER IN 
BALANS DANKZIJ 
MINDFULNESS 
EN YOGA
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“Mindfulness helpt je bewuster te worden van het huidige moment”, 

aldus Wilco van Wakeren.



aangaan van een nieuw project of het behalen van 
een deadline. Mindfulness is een volledige focus van 
je aandacht op het hier-en-nu. Je ervaart wat je voelt 
en kunt daarnaar handelen. Veel werknemers laten 
gevoelens opstapelen tot de bom uiteindelijk barst. 
Dit resulteert dan in overspannenheid of erger een 
burn-out.”
 
MINDFULNESS: EEN MIDDEL TER VOORKOMING 
VAN BURN-OUT
“Mindfulness is een goede manier om een burn-out 
te voorkomen of hiervan te helen”, vervolgt Wilco van 
Wakeren. “Vaak negeren mensen de alarmbel van 
stressgevoelens en gaan gewoon door. Ze gaan telkens 
over hun grens heen, maar het houdt een keer op. 
Gezonde stress heb je nodig, maar ongezonde stress 
is iets dat je meestal jezelf aandoet. Je kunt stress ver-
groten of verkleinen. Mindfulness helpt je om goed te 
voelen en je af te vragen: waarom maak ik de stress zo 
groot, of waarom verklein ik het en doe alsof er niets 
aan de hand is?”
Tijdens de workshops is er veel aandacht voor de 
ademhaling, die kan zorgen voor rust en ruimte. “Het 
zou natuurlijk fantastisch zijn als je de ademhaling 
kunt leren gebruiken om rustig te worden op mo-
menten dat je onrust of werk gerelateerde spanning 
ervaart. Mindfulness gaat over ‘zijn met wat er is’. 
Als je heel hard probeert rustig te worden, word je 
vaak alleen maar onrustiger.” Met mindfulness breng 
je volgens Wilco van Wakeren de aandacht naar de 
ademhaling zonder dat je de vervelende gevoelens 
van onrust probeert weg te krijgen. “Als je spanning 
ervaart, geef je daar dus de ruimte aan. Daarnaast 
richt je je op de ademhaling. Dit proces van het 
richten van je aandacht op de ademhaling helpt je op 
dat moment een stuk van de spanning los te laten. De 
intentie van de aandacht voor je ademhaling is dus 
niet om van de spanning af te komen, maar om beter 
contact te maken met het hier en nu. Het gevolg hier-
van is dat je niet meer helemaal in beslag genomen 
wordt door de emotie.” 

MINDFULNESS 
KAN JE HELPEN 
OM MET 
AANDACHT TE 
DOEN WAT JE 
MOET DOEN

 
YOGA VOOR BEDRIJF EN PARTICULIER
De kern van yoga is volgens Wilco van Wakeren 
dat alles verandert. “Dit wordt vormgegeven in 
yogaposes die elkaar als in een dans opvolgen. 
Verbinding van beweging en ademhaling. In de 
les bereiden de verschillende yogahoudingen je 
lichaam stap voor stap voor op de belangrijkste 
yogahouding, de zogenoemde ‘peakpose’. De 
soepele overgangen tussen de verschillende 
houdingen bij yoga vergroten fysieke kracht, uit-
houdingsvermogen en flexibiliteit. Tegelijkertijd 
ontstaat dankzij de flow tussen de verschillende 
yogaposes, meditatie in beweging.”
De yogalessen van Mindfulness Centrum 
Heuvelrug in Veenendaal zijn afwisselend, inten-
sief en uitdagend en dus elke keer anders. “Direct 
na de eerste les voel je je sterker en kom je op 
een dieper niveau in contact met je lichaam. De 
lessen zijn geschikt voor iedereen die zich verder 
wil ontwikkelen en verdiepen.”
 
MEER AANDACHT OP DE WERKVLOER
Mindfulness Centrum Heuvelrug in Veenendaal 
gaat zich komende jaren nog meer toespitsen 
mindfulness trainingen, yoga en workshops voor 
bedrijven. Ook particulieren kunnen de lessen 
yoga, en mindfulness trainingen volgen.
Het centrum kent inmiddels veel tevreden 
klanten. “Ze ervaren al tijdens de introducerende 
workshop al voordelen. Het zorgt ervoor dat ze 
minder op zichzelf gericht waren en meer op de 
werkvloer en de mensen om hen heen. Daarnaast 
ontstond er meer empathie. De werkomgeving 
werd prettiger en hierdoor ervoeren mensen 
meer geluk op hun werk.” 
Een menselijke valkuil is volgens Wilco van 
Wakeren dat je, onbewust, veel energie geeft aan 
de dingen die je juist geen energie terug geven. 
“We zijn met onze gedachten elders, dan bij de 
taak die we uitvoeren. Mindfulness brengt je dan 
weer terug naar het huidige moment.”

Mindfulness Centrum Heuvelrug
Wilco van Wakeren: 06 104 90 202

info@mindfulnesscentrumheuvelrug.nl

www.mindfulnesscentrumheuvelrug.nl
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WIE BETAALT, BEPAALT? 
 
‘Hoe kunt u nou onpartijdig zijn als mijn baas betaalt?’, vroeg 
een werknemer. Goede vraag! 
Ook al betaalt in de meeste gevallen de werkgever mijn 
factuur, dat wil niet zeggen dat hij daarmee ook ‘winnaar’ 
wordt. Als hij dat prettiger vindt, mag een werknemer 
natuurlijk ook een deel van de rekening betalen. Maar voor 
mijn inzet als mediator maakt dat geen verschil. 
 
 
Kernvraag is: kan een mediator echt onpartijdig zijn?
Het meest duidelijke antwoord: JA! De toevoeging die ik daarbij wil 
maken: hij zal wel moeten! Het is één van de belangrijkste gedragsre-
gels voor de erkende mediator:
A. De mediator is er voor alle partijen. Hij is onpartijdig en handelt 
zonder vooringenomenheid.
B. Indien de mediator de kwestie niet op een onpartijdige wijze kan 
begeleiden, aanvaardt hij de opdracht niet of trekt hij zich terug.
 

WAT BETEKENT DAT DAN: ONPARTIJDIG?
De eerste regel houdt in dat de mediator bij alles wat hij doet reke-
ning houdt met elke partij die aan tafel zit. De opdracht is: herstel de 
communicatie.
De tweede regel betekent dat als de mediator dat in een bepaalde 
mediation niet (meer) kan, hij niet aan de mediation begint of de 
mediation stopt.
  

HEB JE DAN GEEN EIGEN MENING ALS MEDIATOR?
Natuurlijk wel, maar … mijn mening over de kwestie doet er niet 
toe; ik ben de begeleider van het proces en stel me dienstbaar aan 
dat proces op. Mensen die in mediation zijn, verdienen een goede, 
neutrale en onpartijdige mediator.

Wil je meer weten of eens vrijblijvend sparren over een situatie bij 
jou op het werk? 

Monique Wakelkamp 
www.geenruzieophetwerk.nl
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COLUMN GEEN RUZIE OP HET WERK / WIJNBERGER COACHING

NEEM JIJ TIJD OM 
TE RECUPEREREN? 
Vanuit huis, via school, snel naar het werk. Computer aan en 
snel aan de slag. Vergadering nu al… snel er naar toe. Nog 
even een telefoontje. Gelukkig je zit en je bent op tijd. Na 
afloop snel even door je mail. Mailbox lijkt wel ontploft én vier 
terugbelafspraken. Maar snel even doen. 

GA RECUPEREREN
Herken jij bovenstaande ‘hollen, rennen en vliegen’ praktijken? Ziet 
jouw werkdag er vaak zo uit? Dan heb ik nu een boodschap voor je. 
Stop met doorrennen. Ga eerst recupereren. Recupereren denk je? 
Wat is dat? Eerlijk is eerlijk ook ik moest dat woord even opzoeken 
tijdens een lezing over stress en ons brein. Recupereren betekent 
weer op krachten komen, herstellen (Van Dale). Recupereren komt 
ook uit de wielersport. Na een training of na een wedstrijd tijd nemen 
om je lichaam te laten herstellen.
 
WERK, TOPSPORT VOOR ONS BREIN
Als jij aan het werk bent en je neemt geen (korte) pauzes tussendoor 
dan staat je brein continu aan. Je brein heeft geen ruimte om te her-
stellen. Als je dit dagelijks doet, dan raakt je brein in feite overtraind. 
En als we dan nogmaals de vergelijking met de wielersport maken. 
Als jij als wielrenner geen tijd neemt om je lichaam de broodnodige 
rust te geven na een intensieve training of wedstrijd, dan ga je dat in 
je resultaten zien. En zo is het dus ook met ons brein, het heeft tijd 
om te recupereren nodig. Want anders gaat ons brein minder goed 
presteren of zelfs fouten maken.
 
Overtuigd?! Maak dan nu de afspraak met jezelf. Zet meerdere keren 
per dag kort en één keer lang ‘recupereren’ in je agenda. Je brein zal 
het heel fijn vinden! Zie mijn website voor meer tips over je brein.
 
Vanessa Wijnberger
www.wijnbergercoaching.nl
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Miranda Schreurs heeft een praktijk voor Neurofeedback in Leersum. Bij Optimal Mind 
kunnen cliënten met een breed scala aan klachten terecht voor deze ‘fitness voor het brein’.

FITNESS VOOR HET 
BREIN ALS ANTWOORD 

OP VEEL KLACHTEN

De zoon van Miranda Schreurs was een ‘stuiterbal’. 
Door zijn ADHD kon hij moeilijk stil zitten en 
’s avonds kwam hij slecht in slaap. Na een paar 
Neurofeedbacktrainingen werd hij opvallend rustiger 
en ook het slapen verbeterde zienderogen. Het resul-
taat was echt ongelooflijk. Zij is daardoor enthousiast 
geworden over deze methode. Daarom heeft ze beslo-
ten om een opleiding te volgen en de praktijk Optimal 
Mind te starten.  
Ze werkt ook nog parttime als managementassistent 
en kan het werk voor haar praktijk bijna niet meer 
combineren met deze baan. De vraag naar de trainin-
gen blijkt groot.

NIEUWE PADEN AANLEGGEN 
Neurofeedback is een soort ‘fitness’ voor het brein. 
Komt iemand in de praktijk dan wordt hij/zij aange-
sloten op een computer. Tijdens het luisteren naar 
rustige muziek meet de geavanceerde software van 
NeurOptimal® de activiteit in de hersenen. Constateert 
de computer een disbalans dan hoor je in je oren 
een kraakje. Dat kraakje is de feedback. Met al die 
feedback gaan de hersenen aan de slag om zichzelf 
te verbeteren. Zij zullen nieuwe patronen aanmaken. 
Hersenen hebben namelijk het vermogen om zichzelf 
te herstellen c.q. te verbeteren.
Cliënten komen naar de praktijk voor zeer diver-
se klachten: van een burn-out, tot angsten, PTSS, 
AD(H)D, woedeaanvallen en slapeloosheid. Een 
Neurofeedbacktraining heeft invloed op zowel de 
lage als hogere hersengolven, waardoor deze een 
oplossing kan zijn voor veel verschillende klachten, 
ook tegelijkertijd. Een brede doelgroep heeft dan 
ook belangstelling voor de praktijk van Schreurs.  “Ik 
ontvang hier bejaarden van tachtig met een stok, maar 
ook kleine kinderen en alles daar tussen in.”

GERAAKT DOOR RESULTATEN 
Schreurs is iedere keer weer geraakt door de resul-
taten die zij met cliënten behaalt. “Ik had een tijd 
geleden een jongen in de praktijk die een ongeluk 
had gehad met zijn mountainbike. Hij was erg hard 
gevallen met een black-out. Hij wist bijvoorbeeld niet 

meer hoe hij het bos was uitgekomen”, vertelt Schreurs. De jongen 
had een lichte hersenbeschadiging opgelopen en zat thuis met een 
burn-out. Ook zijn relatie was uitgegaan. “Al na één sessie had hij 
het gevoel dat hij ruimte in zijn hoofd had gekregen. ‘Het voelt alsof 
ik op vakantie ben geweest, zo ontspannen ben ik’, zei hij. Dat is 
heel bijzonder. Je wordt ook heel ontspannen van neurofeedback. 
De meeste mensen al na één sessie.”

ONDERNEMERS 
Neurofeedback zorgt ook voor meer innerlijke rust en vitaliteit en is 
daarom ook erg geschikt voor ondernemers. “Mijn man is manager 
en traint ook. Hij heeft van nature al een helikopterview. Dit is door 
de neurofeedbacktrainingen alleen maar verbeterd. Bovendien is 
zijn relativeringsvermogen enorm toegenomen waardoor hij veel 
minder last van stress heeft.  Bij haar zelf merkt Schreurs ook 
resultaat. “Ik ben weerbaarder geworden en ook als er onverwachte 
of pijnlijke dingen gebeuren, kan ik daar veel beter mee omgaan.” 
Dat effect ziet zij ook bij haar cliënten. “Sommige komen hier voor 
een bepaalde klacht, maar willen als die is verdwenen toch verder 
met het trainen van hun hersenen. ‘Ik kom beter voor mij zelf op’, 
zeggen ze dan. ‘Mag ik nog even doorgaan?’ Daar doe ik het voor.”
Kortom: De neurofeedbacktrainingen halen het beste in jezelf naar 
boven.

Voor meer informatie: www.optimalmind.nl 

'JE WORDT HEEL 
ONTSPANNEN VAN 
NEUROFEEDBACK'

Miranda Schreurs is iedere keer 
weer geraakt door de resultaten 
die zij met cliënten behaalt. 

Tekst: Marlies  Dinjens
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In een eerder artikel beschreven we de bijzondere wijze 
waarop MKBTR accountancy koppelt aan bedrijfskundige 
advisering, maar het in Veenendaal gevestigde kantoor 
onderscheidt nog een ander aandachtsgebied, namelijk HR. 
“Vaak ligt dat specialisme bij aparte bureaus, die echter niet 
direct kijken naar hoe een onderneming als geheel presteert,” 
zegt Dirk-Jan de Jeu, oprichter en CEO van MKBTR, dat 
met iets minder dan dertig professionals bijna 400 MKB-
ondernemers bedient. “Wij kiezen voor een multidisciplinai-
re aanpak, waarbij we wetenschappelijke inzichten op het 
gebied van management en bedrijfskunde op een eenvou-
dige wijze vertalen naar het mkb. Geen hocus pocus, maar 
empirisch bewijs in de vorm van werkende modellen, zoals 
dat van Burke-Litwin. Dit beschrijft hoe het presteren van een 
onderneming rechtstreeks correleert met de motivatie van de 
medewerkers. Een heel interessant inzicht, want daar ligt de 
sleutel om een bedrijf topfit te maken.”
 
NATUURLIJKE BASIS
“Resultaten behalen vereist dus dat mensen een bepaald 
gedrag vertonen,” vervolgt De Jeu. “Daarvoor moeten zij 
dan weer bepaalde competenties bezitten, die beïnvloed 
worden door twee dingen. Het eerste is makkelijk meetbaar: 
kennis, ervaring, vaardigheden, dus dat wat je op school en 

in de praktijk geleerd hebt en wat beschreven staat in je cv, 
iets dat meestal in de la verdwijnt. Veel lastiger, maar ook 
veel interessanter blijkt het tweede element, namelijk of de 
competenties op een natuurlijke wijze bij de persoon passen 
en aanwezig zijn, wat ontwikkeling veel makkelijker maakt. 
Kijk naar een commercieel talent; echt succesvol verkopen 
leer je niet uit een boekje. Je cv zegt eigenlijk alleen iets over 
je verleden en kent een weinig voorspellend karakter, daarom 
ga je ook op gesprek om het toe te lichten. Bij de andere 
partij ligt dan de opdracht om de juiste vragen te stellen en 
uit te zoeken of de kandidaat de zaken niet te rooskleurig 
voorspiegelt.”
 
24 PERSOONLIJKHEIDSKENMERKEN
In het recente verleden verrichte de Universiteit Twente 
onderzoek naar de koppeling tussen persoonlijke eigen-
schappen van mensen en competenties. De uitkomsten 
daarvan leidde ertoe dat een combinatie van 24 persoonlijk-
heidskenmerken een voorspellend karakter hebben iemand 
op een natuurlijke manier bij bepaalde competenties past. 
De kenmerken zijn afgeleid uit de big five uit de psychologie 
en samengevat in werkstijl, denkstijl, gevoelens en emoties 
alsmede contact met anderen. Dit vormde het uitgangspunt 
voor de ontwikkeling van een adaptieve lijst met 900 vragen, 

Vanuit de dagelijkse praktijk weet MKBTR, dat 
bedrijfskundige advisering en accountancy combineert, 
hoezeer een team van gemotiveerde medewerkers met 
de juiste competenties een onderneming pas echt topfit 
kan maken en dat vergt meer dan alleen kennis en 
ervaring. Persoonlijkheidskenmerken spelen hier een 
doorslaggevende rol en de ZYVO-test haalt die naar boven.

DAT WAT 
EEN CV NIET 
VERTELT

MKBTR VERTEGENWOORDIGT WAARDEVOLLE 
PERSOONLIJKHEIDSTEST ZYVO

1.
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waaruit de ZYVO-test voortvloeide. “Deze 
analyseert een medewerker veel beter dan 
bijvoorbeeld de methode DISC en is weten-
schappelijker dan MBTI of Belbin,” aldus De Jeu. 
“Wij beschikken over meerdere gecertificeerde 
ZYVO-professionals met een achtergrond in 
HR, bedrijfskunde en arbeidspsychologie.” Hoe 
werkt de test? “Je natuurlijke ‘ik’ wordt binnen 
vier kwadranten in kaart gebracht en onder-
verdeeld in 24 persoonlijkheidskenmerken. De 
crux zit hem in het gegeven dat je een aantal 
van deze kenmerken kunt koppelen aan een 
competentie. Zo vormt overtuigingskracht een 
mix van beïnvloedingsvermogen, eigenbelang, 
meevoelendheid en zelfbeheersing. In een solli-
citatie-, beoordelings- of functioneringsgesprek 
zal iemand desgevraagd enkele componenten 
noemen, maar er niet bij zeggen dat één of twee 
ervan minder of nauwelijks aanwezig zijn. Het 
geeft dus te weinig inzicht. Laat ik het zo zeggen: 
je wordt aangenomen op je cv  en veelal ontsla-
gen op persoonlijkheidskenmerken.”
 
SCHUIVEN MET ROLLEN
De Jeu beschrijft een aantal toepassingsgebie-
den waar de ZYVO-test van onschatbare waarde 
kan blijken. “Wanneer je als organisatie binnen 
je takenpakket een aantal rollen mist, stel je 
een vacature op. In dat geval kiest de onderne-
mer een aantal van de dertig competenties uit 
onze bibliotheek, op basis waarvan wij de test 
uitzetten onder bestaande medewerkers en/
of sollicitanten. De uitkomst geeft een heldere 

TOPFIT ACADEMY
 De start van het nieuwe jaar staat voor 

MKBTR in het teken van Topfit Academy, 
een nieuw initiatief dat direct in januari 
live gaat. “Het concept houdt in dat we 
voor een totaalbedrag van 1495 euro 

ambitieuze ondernemers helpen met hun 
bedrijfsvoering, wat we op zeven gebieden 

doen: persoonlijk leiderschap, strategie, 
klanten, financieel management, organi-
satie, mensen en ondernemersinkomen,” 

legt Dirk-Jan de Jeu uit. “Tijdens deze 
cursus, verspreid over zeven sessie van 

vier uur ’s middags tot negen uur ’s avonds 
met een maaltijd tussendoor, vertalen 

experts interessante benaderingen op een 
tastbare wijze naar de dagelijkse praktijk. 
Tijdens de bijeenkomsten ligt bovendien 

veel nadruk op intervisie met elkaar. Topfit 
Academy richt zich echt op de ambitieuze 

ondernemer, die nu en in de toekomst 
goed voor zijn zaak en zichzelf wil zorgen.”

 
www.mkbtr.nl 

www.topfitacademy.nl

'TOPFIT ACADEMY 
RICHT ZICH ECHT 
OP DE AMBITIEUZE 
ONDERNEMER, 
DIE NU EN IN DE 
TOEKOMST GOED 
VOOR ZIJN ZAAK 
EN ZICHZELF WIL 
ZORGEN'

1. "Wij kiezen voor een multidisciplinaire aanpak", 
aldus Dirk-Jan De Jeu. 

2,‘Topfit Academy richt zich echt op de ambitieuze onder-
nemer, die nu en in de toekomst goed voor zijn zaak en 

zichzelf wil zorgen’

voorspelling van de mate waarin iemand bij 
een functie past en waar je als werkgever - en 
tevens als werknemer - tegenaan gaat lopen. 
Het wordt nog interessanter wanneer je dit voor 
het gehele team doet, eventueel individueel 
ingevuld of met 360-graden feedback. Wanneer 
iemand met een bepaald persoonlijkheidsken-
merk niet zo goed scoort voor een competentie, 
kan wellicht het schuiven met rollen wél het 
gewenste resultaat voor de organisatie opleve-
ren. Sterker nog, misschien blijkt wel dat je geen 
extra medewerker hoeft aan te nemen of dat een 
junior volstaat, waar je een senior dacht nodig te 
hebben. Dat scheelt een organisatie duizenden 
of misschien wel tienduizenden euro’s.” 

FUSIES, OVERNAMES, BEDRIJFSOPVOLGING
De ZYVO-test bewijst ook zijn nut bij fusies en 
overnames. “Je komt er snel achter in hoeverre 
medewerkers complementair aan elkaar zijn 
en waar je kunt met rollen schuiven. Dit geldt 
ook op directieniveau. Trouwens, denk eens 
aan bedrijfsopvolging binnen de familie. Welke 
kwaliteiten win je en welke verlies je op het mo-
ment dat je zoon of dochter de zaak voortzet? 
Accountants en juristen nemen dit element veel 
te weinig mee in de begeleiding bij dit soort 
trajecten, met het risico op mislukte samen-
werkingen en minder succesvolle opvolging op 
termijn.” MKBTR koos ervoor om de ZYVO-test 
te gaan vertegenwoordigen vanwege de snelle 
en gedegen wijze waarop deze inzichten in ie-
mands persoonlijkheidskenmerken en compe-
tenties biedt, maar ook vanwege de behapbare 
kosten voor zijn klanten: 350 euro per persoon. 
“Als je rekent met de duizenden of tienduizen-
den euro’s die ermee te besparen zijn, verdien 
je dit heel snel terug. Leg je een basis voor een 
topfitte organisatie.”
 

2.
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MAREBA, VIJF JAAR VERTROUWEN IN ADMINISTRATIEVE ONDERSTEUNING

Er bestaan allerlei methodes om organisaties gezond te houden, vaak aan 
de kant van structuur en processen. Toch zit de sleutel dikwijls in kleine, 
maar doorslaggevende verbeteringen op het administratieve vlak en in het 
hebben van een goed financieel overzicht. Mareba biedt ondersteuning 
op dit gebied en de meerwaarde daarvan wordt duidelijk aan de hand van 
enkele praktijkthema’s. Debiteurenbeheer, bijvoorbeeld. 

‘DEBITEUREN-
BEHEER BLIJFT 
VAAK LIGGEN’
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De eenmanszaak Mareba bestaat vijf jaar, maar eigenaresse 
Martina Stronkhorst brengt ruim 25 jaar ervaring in een 
diversiteit aan administratieve werkzaamheden mee. Ze 
richt zich op het MKB in alle sectoren, tot een personeels-
bestand van ongeveer vijftig mensen en binnen de drie-
hoek Amersfoort-Veenendaal-Apeldoorn. “Ik werk zowel 
op afstand als op locatie. Dit laatste weten veel van mijn 
opdrachtgevers te waarderen, want het zorgt voor een stukje 
persoonlijk contact en vertrouwen.” Mareba biedt financi-
eel-administratieve diensten aan, zoals het verwerken van 
facturen en bankafschriften, grootboekmutaties, aangifte van 
omzetbelasting, voorraadbeheer, debiteuren- en crediteure-
nadministratie, maar ondersteunt ook in office-management 
en interimdiensten. Stronkhorst werkt met boekhoudpro-
gramma’s als Exact, King en Afas, maar ook in andere syste-
men weet ze vanuit haar ervaring snel de weg. 

ER BLIJFT GELD LIGGEN
Veel ondernemers houden zich liever met hun vak bezig 
dan met de administratieve kant van de bedrijfsvoering, wat 
gezien hun expertise een logische keuze vormt. Daar ligt een 
belangrijke meerwaarde van Mareba. “Kleinere bedrijven 
hebben daar niet speciaal iemand voor in dienst en mocht 
dat wel zo zijn, dan vormt een stukje diepgaande kennis vaak 
een welkome aanvulling. Ik zie mogelijkheden om proces-
sen te veranderen, vaak op detailniveau, bijvoorbeeld het 
aanbrengen van een goede structuur in het omschrijven van 
grootboekposten: bij welke maand of proces horen ze bij-
voorbeeld? Bepaalde ondernemers willen graag inzicht in de 
telefoonkosten per medewerker. Zulke informatie maakt het 

makkelijker om periodiek rapportages op te stellen en te stu-
ren op gedrag en processen. Soms blijft er zelfs geld liggen, 
denk maar aan een situatie waarin je arbeid of materialen 
inhuurt en niet doorbelast, doordat er geen goed financieel 
overzicht is.”

OMSLACHTIG
Volgens Stronkhorst leveren bepaalde, veelal kleine ver-
beteringen in administratieve processen een werkbaarder 
situatie en tijdsbesparing op. “Ik zie het wel eens gebeuren 
dat voor elk boodschappenbonnetje een aparte crediteur 
wordt aangemaakt. Dat hoeft echt niet; ze vallen gewoon weg 
te boeken onder ‘kosten’. Sommige bedrijven verwerken de 
salarissen nog per vier weken, maar dat is wat omslachtig, 
aangezien het dan niet synchroon loopt met de maandelijkse 
loonheffingen van de fiscus. Dat kun je beter gelijktrekken. 
Dit soort dingen maak ik graag inzichtelijk bij medewerkers 
die zich met administratie bezighouden. Het betreft veelal 
ingeslopen gewoontes of wellicht een stukje onervarenheid. 
Door goed uit te leggen waarom ik iets zou willen aanpassen, 
zien ze meestal vanzelf het belang ervan in. Dat klankborden 
wordt vaak als prettig ervaren, bovendien ontdekken mensen 
dat een verandering het werk makkelijker kan maken.”

CONSEQUENTIES
Vertrouwen, dat beschouwt Mareba als het fundament onder 
een klantrelatie. “Het begint met goed luisteren naar een 
opdrachtgever en gerichte vragen stellen, die vaak als een 
spiegel werken,” zegt Stronkhorst. “Niet elke ondernemer 
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is financieel goed onderlegd. Vanuit mijn ervaring 
weet ik meestal snel wat er speelt binnen een bedrijf. 
Soms brengt een stukje gedragsverandering al veel 
teweeg, bijvoorbeeld tijdig alles aanleveren voor de 
BTW-aangifte. Wanneer de te betalen belasting zich 
ophoopt, kun je in een krappe financiële situatie 
belanden. Zorg voor financieel overzicht en ga niet 
alleen af op je banksaldo, want dan kom je voor 
verrassingen te staan. Ik stel me proactief op en 
confronteer de ondernemer op een gepaste manier 
met de consequenties van dingen uitstellen en niet 
goed anticiperen. Het gebeurt dat een bedrijf voor 
het uitvoeren van een opdracht een derde partij 
inschakelt, die vervolgens geen factuur stuurt, waarop 
je dat ook niet doorbelast en marge misloopt. Daarbij 
bestaat uiteraard het risico dat je die rekening alsnog 
krijgt, terwijl je denkt met jouw klant alles al afgerond 
te hebben. Zomaar een voorbeeld van een situatie die 
kan ontstaan bij onvoldoende financieel overzicht. Ik 
beschouw het als mijn taak om mijn opdrachtgever 
op zulke dingen te wijzen, voor zover ze door mij te 
signaleren zijn.”

DREMPELVREES
Veel bedrijven worstelen met debiteurenadministra-
tie. “Die blijft vaak liggen,” weet Stronkhorst. “De on-
dernemer houdt zich druk met zijn vak bezig en geeft 
er geen prioriteit aan of hij vertrouwt er wel op dat de 
klant vanzelf betaalt, wat in de praktijk lang niet altijd 

het geval blijkt. Ik zie ook drempelvrees om achter 
geld aan te gaan, uit angst om de relatie te schaden. 
De leveringen gaan ondertussen gewoon door en 
dan groeit er echt iets scheef. Die angst is onterecht, 
want elke afnemer weet dat boter bij de vis hoort. 
Wanneer de betalingsachterstand oploopt tot vele 
maanden of zelfs een jaar, probeer dan je geld nog 
maar eens te krijgen.” Mareba schiet graag te hulp 
op dit gebied, maar bij voorkeur consequent en in 
een eerder stadium, door de debiteurenadminis-
tratie over te nemen. “Bellen en de klant op een 
redelijke manier op zijn betalingsverplichtingen 
attenderen blijft de beste methode. Het scheelt 
dat ik er neutraal in sta en er geen emoties spelen. 
Wellicht heeft de afnemer geen geld en durft hij 
niet te bellen om een regeling te treffen. Er moet 
hoe dan ook een actieplan komen, want open-
staande facturen kosten een ondernemer geld en 
leveren bedrijfsrisico op. Soms zit een deel van het 
probleem intern: onduidelijkheid over gemaakte 
afspraken tussen collega’s onderling. In dat geval 
stuur ik aan op een goede communicatie, want het 
zou zonde zijn als er onnodig een creditnota ge-
stuurd moet worden.” Een proactieve houding dus, 
die als een rode draad door de administratieve en 
secretariële ondersteuning van Mareba loopt. Dat 
kan een bedrijf veel kosten en zorgen besparen. 

www.mareba.nl
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Vertrouwen, dat beschouwt 
Martina Stronkhorst van 
Mareba als het fundament 
onder een klantrelatie.

‘IK ZIE OOK 
DREMPELVREES 
OM ACHTER 
GELD AAN TE 
GAAN, UIT 
ANGST OM DE 
RELATIE TE 
SCHADEN’
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Kruipruimte inventarisatie naar:

Asbest inventarisatie in:

• Zwam
• Asbest
• Houtaantastende insecten
• Houtaantastende schimmels
• Plaagdieren
• Lekkages

• Bedrijven/industrie
• Woningen
• Kantoren
• Winkels
• Zorgsector

Fokkerstraat 18 - 3905 KV - Veenendaal - Tel: 0318 743494 - E-mail: info@inspectus.nl

Mensen roepen volgens Damhuis al snel dat ze 
een burn-out hebben en misbruiken hierdoor de 
term. “Een kwalijke zaak, want een burn-out is een 
ernstige aandoening en tevens erg kostbaar voor een 
werkgever”, verklaart hij.  “Rust en regelmaat zijn 
steeds moeilijker te realiseren. Men stelt hoge eisen 
aan zichzelf, wat met name wordt veroorzaakt door 
sociale media doordat je continu ‘aan’ staat.”

De term ‘burn-out’ wordt tegenwoordig veel gebruikt. Maar is dat altijd terecht? 
“Niet iedereen die zegt een burn-out te hebben, heeft er daadwerkelijk één.  
Een burn-out is helaas hip”, aldus Ferrie Damhuis, LifeCoach bij PBL Coaching. 

‘EEN BURN-OUT 
IS HELAAS HIP’

BEN JE ‘GEWOON’ MOE, OF HEB JE LAST 
VAN SERIEUZE BURN-OUT-KLACHTEN?  
“Je slecht kunt concentreren, snel angstig 
of geïrriteerd zijn, oververmoeidheid, jezelf 
willen isoleren en pijntjes hebt die niet 
weggaan. Dit zijn verschillende symptomen 
en juist daarom is het lastig om een burn-out 
te diagnosticeren. Voor personen die lijden 
aan een burn-out is het typerend dat zij niets 
liever willen dan beter worden. Maar ze zien 
de situatie als uitzichtloos en weten niet hoe 
het op te lossen. De eerste stap in het ‘gene-
zingsproces’ is dat je je bewust bent van de 
burn-out en de signalen die hierbij optreden, 
niet negeert. Stap twee: de realisatie dat jij 
degene bent die de spanning vasthoudt en 
ook de enige bent er iets aan kan doen. De 
laatste stap is het maken van keuzes. Een 
burn-out wijst erop dat je al te lang iets doet 
waar je ongelukkig van wordt en dat je dus 
onvoldoende voor jezelf zorgt.  Want daar 
draait het om: betere keuzes maken.”

CONTROL-ALT-DELETE 
Een chronische stressreactie noemt Ferrie 
Damhuis een control-alt-delete. “Oftewel een 
harde return. Je bent in een situatie beland 
waarin je niet gelukkig bent, en die moet ver-
anderen. Een goede nachtrust is noodzakelijk 
om te kunnen herstellen van een burn-out. 
Veel mensen met een burn-out hebben een 
ernstig slaapprobleem. Maar juist uitrusten is 
zo belangrijk. Doe desnoods overdag een dut-
je. Andere kleine maar wel effectieve dingen 
die bijdragen aan herstel zijn korte wandelin-
gen en tijd nemen om te genieten van kleine 
dingen. Zoals eten aan tafel in plaats van voor 
de televisie.” 

www.pbl-coaching.nl

‘EEN BURN-
OUT WIJST 
EROP DAT JE AL 
TE LANG IETS 
DOET WAAR JE 
ONGELUKKIG 
VAN WORDT’
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Mensen roepen volgens Damhuis al snel dat ze 
een burn-out hebben en misbruiken hierdoor de 
term. “Een kwalijke zaak, want een burn-out is een 
ernstige aandoening en tevens erg kostbaar voor een 
werkgever”, verklaart hij.  “Rust en regelmaat zijn 
steeds moeilijker te realiseren. Men stelt hoge eisen 
aan zichzelf, wat met name wordt veroorzaakt door 
sociale media doordat je continu ‘aan’ staat.”

De term ‘burn-out’ wordt tegenwoordig veel gebruikt. Maar is dat altijd terecht? 
“Niet iedereen die zegt een burn-out te hebben, heeft er daadwerkelijk één.  
Een burn-out is helaas hip”, aldus Ferrie Damhuis, LifeCoach bij PBL Coaching. 

‘EEN BURN-OUT 
IS HELAAS HIP’

BEN JE ‘GEWOON’ MOE, OF HEB JE LAST 
VAN SERIEUZE BURN-OUT-KLACHTEN?  
“Je slecht kunt concentreren, snel angstig 
of geïrriteerd zijn, oververmoeidheid, jezelf 
willen isoleren en pijntjes hebt die niet 
weggaan. Dit zijn verschillende symptomen 
en juist daarom is het lastig om een burn-out 
te diagnosticeren. Voor personen die lijden 
aan een burn-out is het typerend dat zij niets 
liever willen dan beter worden. Maar ze zien 
de situatie als uitzichtloos en weten niet hoe 
het op te lossen. De eerste stap in het ‘gene-
zingsproces’ is dat je je bewust bent van de 
burn-out en de signalen die hierbij optreden, 
niet negeert. Stap twee: de realisatie dat jij 
degene bent die de spanning vasthoudt en 
ook de enige bent er iets aan kan doen. De 
laatste stap is het maken van keuzes. Een 
burn-out wijst erop dat je al te lang iets doet 
waar je ongelukkig van wordt en dat je dus 
onvoldoende voor jezelf zorgt.  Want daar 
draait het om: betere keuzes maken.”

CONTROL-ALT-DELETE 
Een chronische stressreactie noemt Ferrie 
Damhuis een control-alt-delete. “Oftewel een 
harde return. Je bent in een situatie beland 
waarin je niet gelukkig bent, en die moet ver-
anderen. Een goede nachtrust is noodzakelijk 
om te kunnen herstellen van een burn-out. 
Veel mensen met een burn-out hebben een 
ernstig slaapprobleem. Maar juist uitrusten is 
zo belangrijk. Doe desnoods overdag een dut-
je. Andere kleine maar wel effectieve dingen 
die bijdragen aan herstel zijn korte wandelin-
gen en tijd nemen om te genieten van kleine 
dingen. Zoals eten aan tafel in plaats van voor 
de televisie.” 

www.pbl-coaching.nl

‘EEN BURN-
OUT WIJST 
EROP DAT JE AL 
TE LANG IETS 
DOET WAAR JE 
ONGELUKKIG 
VAN WORDT’
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DIENSTENPAKKET AUTOGLANS LOOPT UITEEN VAN CAR CLEANING TOT SMART REPAIR

SCHONER DAN NIEUW
In de zakelijke wereld draagt de auto in belangrijke mate bij aan de representatie. AutoGlans 
biedt een breed dienstenpakken om hem uiterlijk in topconditie te brengen en te houden, van 
hoogwaardig poetsen (detailen) en polijsten tot lakverzegeling, spot repair, uitdeuken zonder 
spuiten en interieurherstel. Niet alleen interessant wanneer je netjes wilt komen voorrijden, 
maar ook wanneer je de auto inlevert bij de leasemaatschappij. 
 

AutoGlans vormt met drie vestigingen - in Tiel, 
Veenendaal en Barneveld - en dertig medewer-
kers één van Nederlands grootste specialisten 
op het gebied van cosmetische autoverzorging, 
waarbij het in showroomstaat brengen van per-
sonen- en bedrijfswagens voor dealerbedrijven 
het leeuwendeel van de werkzaamheden bepaalt. 
“We bedienen echter ook de rest van de zakelijke 
markt, bijvoorbeeld met wagenparkonderhoud,” 
zegt directeur Bart van Kleef. “Dan wassen we 
periodiek de voertuigen van de klant op locatie, 
volgens een vast schema, waarbij we ze één keer 
per jaar polijsten en in de wax zetten. Dat laatste 
doen we ook voor individuele auto’s, desgewenst 
in combinatie met een lakverzegeling, die een 
zeer diepe glans genereert en het wassen veel 
makkelijker maakt. Op de glasscoating geven we 
zelfs levenslange garantie. Voor berijders van 
leasewagens biedt Autoglans ook interessante 

mogelijkheden op het gebied van smart repair: 
licht schadeherstel tegen zeer aantrekkelijke 
kosten, zoals spot repair en uitdeuken zonder 
spuiten. Ook gaatjes in de bekleding weten we 
veelal goed te repareren. Wanneer je je bij ons 
meldt voordat de leasemaatschappij of de dealer 
de auto aan het eind van het contract inneemt 
en controleert op schades, zorgen wij voor een 
piekfijn herstel en kun je tot duizenden euro’s aan 
kosten uitsparen. Iets om over na te denken.”

www.autoglans.nl

Brengt structuur in uw organisatie

Meetsma | Advies
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“De juiste aanpak voor uw kwaliteitszorg”
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Voor al uw juridisch advies...
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DENK VERDER
OEE en monitoring is natuurlijk niet nieuw. Maar vaak wordt te beperkt 
gekeken naar de machinestoringen. Als we verder kijken dan alleen 
naar de stilstand redenen en kwaliteitsverliezen komen er randzaken 
naar voren die grote invloed kunnen hebben. Soms zijn deze factoren 
groter dan de machine storingen. Voorbeelden zijn:
Logistieke problemen in aan- en afvoer
Gebrek aan operators
Omstelverliezen door verkeerde planning
Slechte verpakkingen
Fouten in orders/artikel specificaties
Wachttijden/fouten door papierwerk van kantoor naar productie
Onjuiste kostprijs door geen onderscheid te maken in moeilijke artike-
len (lage OEE) en makkelijke artikelen.

DOEL
Door te streven naar een geautomatiseerde foutloze orderstroom vanuit 
kantoor kan veel verborgen verlies inzichtelijk gemaakt worden en dus 
beperkt worden. Hiervoor zijn systemen ontwikkeld in de zogenaamde 
MES laag (Manufacturing Execution Systems). Deze laag koppelt kan-
toor aan productie. De industriële standaard hiervoor is ISA95. Deze 
systemen openen de weg naar toekomst van Smart Industry en Iiot. 

De bedrijven die meegaan in deze technieken en de flexibiliteit benut-
ten zullen overleven in deze snel veranderende wereld! 

MEER INFORMATIE:
Beenen Industrial Automation
www.beenen.nl

Hoewel de groei wat 
lijkt af te nemen, stijgt 
de industriële productie 
nog steeds. Een van 
de uitdagingen die we 
allemaal zien is het 
gebrek aan met name 
technisch personeel.

OEE
DE VOLGENDE STAP IN 
PRODUCTIEVERBETERINGEN
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Om een groei in productie en resultaten te realiseren 
wordt er nu ook gekeken naar rendement en efficiency. 
Dat is logisch, zeker in het kader van het tegengaan van 
verspillingen. Het blijkt echter lastig om zo maar even het 
rendement te verhogen of de productiekosten te reduce-
ren: waar moet je beginnen, en wat heeft effect?

Een bewezen methode is de OEE (Overall Equipment 
Effectiveness) rapportage bij productielijnen. Hiervoor 
gelden een aantal voorwaarden: 
Er moet automatische logging van productie plaatsvinden. 
Handmatig geeft alleen discussie.
Rapportage van OEE moet onderdeel worden van de cul-
tuur: continuous improvement.
Integratie met de ‘omgeving’ levert nog veel meer op: de 
volgende stap!

DE VOLGENDE STAP 
INTELLIGENTE LOOPS:
Een verdergaande stap is de intelligente control loop waar-
bij voor productielijnen en machines informatie wordt 
verzameld die leiden tot een indicatie van presteren van de 
productie.

Gebruik OEE om de prestatie van productie machines/
lijnen te meten, en leg een verband tussen onderhoud en 
OEE. OEE zou onderdeel moeten zijn van de onderhouds-
strategie! 

Gebruik SPC/SQC, door deviatie analyse en control-loop 
bewaking kan geanalyseerd worden of processen en ma-
chines nog binnen specificaties functioneren. Hiermee kan 
de zogenaamde ‘give-away-factor’ gereduceerd worden.

Om bovenstaande te realiseren zijn automatiseringssyste-
men nodig, maar ook een gedegen kennis van processen. 
Er moet een juiste keuze gemaakt worden omtrent de 
kritische proceswaarden (KPI’s) en grenswaarden voor 
beslissingen.

De te behalen resultaten zijn hoog: ongeplande stilstand 
voorkomen, onderhoudskosten verlagen en productkwali-
teit garanderen!



Veel bedrijven slaan gegevens van hun klanten en relaties 
op. “Die klanten hebben echter weinig invloed op waar 
hun gegevens opgeslagen worden en nemen vaak aan dat 
dit zorgvuldig gebeurt. Toch blijkt dat vaak niet het geval 
te zijn. Het wordt tijd dat bedrijven die verantwoorde-
lijkheid wél gaan nemen”, vertelt Ronald Otto van Tuxis. 
Tuxis levert sinds 2009 hosting-infrastructuur vanuit 
meerdere datacenters in Ede.  

PRIVACYSTATEMENT
Iedereen kent diensten als Google Docs, Dropbox en 
MailChimp. “Het zijn stuk voor stuk handige publieke 
diensten die goede functionaliteit bieden. Maar wist u 
dat gegevens die u bij deze cloudproviders opslaat vaak 
door mogen worden gespeeld aan andere bedrijven? U 
slaat gegevens van klanten op in deze diensten, maar 
die gegevens worden mogelijk doorgespeeld aan voor 
u onbekende partijen. In het privacybeleid van derge-
lijke bedrijven staat vaak verstopt dat zij deze gegevens 
verzamelen, wat niet gelijk is aan opslaan. En dat zij uw 
gegevens daarnaast mogen uitleveren aan hun zuster- en 
dochterbedrijven en zelfs aan ‘partnerbedrijven’. Het feit 

dat deze bedrijven gegevens aan partners doorspelen, 
maakt dat u toestemming hebt gegeven dat persoonsge-
gevens van uw relaties afgegeven worden aan voor u on-
bekende bedrijven. Met andere woorden: op dat moment 
bent u de controle volledig kwijt over waar die gegevens 
terechtkomen, terwijl de privacywetgeving steeds strikter 
wordt én u verantwoordelijk gehouden wordt.”

WAAR KOMT UW DATA TERECHT?
Otto wil bedrijven erop attenderen dat het belangrijk is 
om zorgvuldig te handelen en zuinig te zijn op de privacy 
van klanten. Hij adviseert: “Voordat u een product of 
dienst gaat afnemen, zijn er een aantal kritische vragen 
die u moet stellen. De eerste vragen zijn natuurlijk: Wat 
staat er in de voorwaarden en privacystatement? Waar 
wordt data opgeslagen en bij wie? Is het een Amerikaans 
bedrijf? “Als het antwoord ‘ja’ is, betekent dit dat data als-

Klanten die hun (persoons)gegevens aan bedrijven afstaan 
doen dat met het vertrouwen dat hun gegevens veilig blijven. 
Maar staat u erbij stil dat de data die online diensten verzamelen 
misschien niet veilig zijn? Heeft u grip op data van uzelf én uw 
klanten? Ronald Otto van Tuxis legt uit waarom dat misschien 
niet zo is, en wat u eraan kunt doen.

GAAT U GOED 
OM MET 
DATA VAN UW 
KLANTEN?

RONALD OTTO VAN TUXIS:

"De Nederlandse privacywet stelt dat data niet zomaar buiten Europa 
mag worden opgeslagen", aldus Ronald Otto. 
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STAAT U ERBIJ STIL DAT DE 
DATA DIE ONLINE DIENSTEN 
VERZAMELEN MISSCHIEN 
NIET VEILIG ZIJN? 

'GELUKKIG ZIJN ER TALLOZE 
ALTERNATIEVEN VOOR DE 
GROTE PUBLIEKE DIENSTEN 
WAARMEE DATA WEL VEILIG 
OP IS TE SLAAN'

OVER TUXIS
Tuxis levert sinds 2009 hosting-infra-
structuur vanuit drie datacenters. Het 
Tuxis Cloud Concept (TCC) vormt de basis 
van de dienstverlening. Hierdoor kunnen 
opdrachtgevers die hoge eisen stellen aan 
beschikbaarheid, capaciteit en privacy 
zonder belemmering groeien met private 
cloud-, SaaS- en storage-oplossingen. De 
concepten van Tuxis kunnen ingezet worden 
als losstaande dienst of ingezet worden in 
een hybride oplossing. Veel diensten kun je 
direct bestellen op de Tuxis site, maar het is 
altijd mogelijk om een adviesgesprek aan te 
vragen voor een oplossing op maat. 
www.tuxis.nl

nog buiten Europa kan geraken. In dat geval mag 
de Amerikaanse overheid deze data namelijk op-
vragen, ongeacht van waar de data fysiek is opge-
slagen. De Nederlandse privacywet stelt dat data 
niet zomaar buiten Europa mag worden opgesla-
gen. Vraag u ook af: aan wie mag de data worden 
afgegeven, en hoe lang bewaart de leverancier 
de data die u opslaat en zij van u opgeslagen 
hebben?”Gelukkig zijn er talloze alternatieven 
voor de grote publieke diensten waarmee data 
wel veilig op is te slaan. “Nederlandse cloud-
leveranciers bieden samen met ICT-bedrijven 
veilige oplossingen om bestanden op te slaan in 
de cloud, zoals filesonline.eu en IceWarp. Deze 
diensten zijn veilige vervangers van diensten als 
Dropbox, WeTransfer, O365 en Google.”

www.tuxis.nl

PLEIDOOI
Volgens Otto hebben veel gratis diensten 
als verdienmodel dat ze data verzamelen en 
weer gebruiken voor onbekende doeleinden. 
“Data opslaan kost geld. Dus bij ‘gratis’ moe-
ten alle alarmbellen afgaan. Bij Tuxis vragen 
wij geld voor het opslaan van uw data en 
hebben we geen belang bij het verzamelen 
van uw data. Daardoor weet u zeker dat uw 
data veilig is en blijft. Zo garanderen wij dat 
data van u en uw relaties te allen tijde in 
Nederland blijft staan. Daarnaast staan onze 
policies voor beveiliging gewoon online: 
mensen kunnen daarin precies lezen hoe wij 
omgaan met data. Nu is dit geen pleidooi 
om per se diensten bij ons af te nemen, 
maar wel om meer bewust te worden van de 
verantwoordelijkheid die u naar uw klanten 
toe hebt én dat leveranciers het ook goed 
kunnen regelen. Ik adviseer daarom ook: 
kijk eens kritisch naar uw eigen website. 
Zorg bijvoorbeeld dat u geen data lekt naar 
bedrijven als Facebook, Twitter, Microsoft 
en Google, doordat er plugins op uw website 
staan die dat, misschien zelfs buiten uw 
weten om, automatisch doen.”
Otto adviseert: “Denk nooit ‘mijn gegevens 
blijven vast wel veilig’. Redeneer andersom: 
ga pas in zee met een bedrijf als u zeker weet 
dat gegevens wél veilig blijven. Alleen dan 
kunt u de privacy van uw klanten waarbor-
gen. Uw data is het belangrijkste dat u hebt. 
Zorg dat het op een betrouwbare en goed 
beveiligde plek opgeslagen is!”
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Radio Equipment 
Directive, RED 
2014/53/EU
In mijn vorige column heb ik het gehad over de algemene CE markering. 
Nu ga ik specifiek in op één van de ~30 richtlijnen of wel Directives die 
onder de CE markering vallen binnen de gehele EU.

De RED of wel Radiorichtlijn is van toepassing op alle producten waarin 
een ‘radio’ (zenden en/of ontvangen) is ingebouwd. Deze richtlijn gaat 
dus over draadloze communicatie d.m.v. radiogolven.

INTERNET OF THINGS
Nu is IOT (Internet Of Things) erg hot. Maar deze IOT wordt nu al door tech-
neuten ‘interference of things’ genoemd omdat het redelijk vol raakt op de 
beschikbare frequentiebanden. Jaren geleden heb ik eens een lezing gehouden 
of draadloos wel feilloos is en blijft. Ik ben bang dat we steeds meer uitdagingen 
krijgen om radioverbindingen te waarborgen. Op zich niet een probleem totdat 
je het hek niet meer open krijgt om je bedrijf te bereiken. En als de communica-
tie tussen je draadloze thermostaat en ketel wegvalt, wordt het langzamerhand 
best koud in huis, kan ik uit eigen ervaring vertellen!
Een tijdje geleden konden deuren van de auto’s niet meer open omdat met een 
softwarewijziging enkele producten in de buurt van het parkeerterrein op 433,92 
MHz continu bleven zenden! De meeste automerken maken ook gebruik van 
deze frequentie. Ongemerkt denken wij allemaal dat het wel mee zal vallen en 
dat het net zo betrouwbaar als voor het draadloze (IOT) tijdperk.
 

OVERNAME
Eén van de onderwerpen die in deze uitgave terugkomt is ’overname’ maar dan 
in negatieve zin, men kan het computernetwerk overnemen als er één slecht 
beveiligd draadloos product wordt aangesloten op dit netwerk!
Door het ruime aanbod van draadloze componenten en modules en de soms 
vervlogen kennis op gebied van radiotechnieken, wordt er niet voldoende 
aandacht aan geschonken, met de daarbij behorende radiokeuringen. Als 
iedereen zich aan deze normen houdt, is de kans een stuk groter dat men nog 
kán communiceren. Als men gaat afwijken van deze nomen is de kans groot dat 
deze verbindingen niet altijd feilloos zullen zijn en er snel klachten ontstaan. 
Daarom is ook de EMC richtlijn van groot belang, samen met deze radiorichtlijn. 
Samen zorgen deze richtlijnen ervoor dat er nog enige informatie draadloos kan 
worden uitgewisseld.
 

RED COACHING
Bij Canrinus Consultancy gaan we samen door deze richtlijnen. Zie dit als een 
zeer persoonlijke RED coaching.
Dit was het laatste deel van deze CE reeks. Veel succes met de CE markering van 
uw product(en). Zie voor meer informatie op www.canco.nl.
 
Andre Canrinus
Canrinus Consultancy
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 LAGARDE GROEP COLUMN

UW KLANT MAAKT GEBRUIK VAN DE MODERNE 
COMMUNICATIEMOGELIJKHEDEN 

UW ORGANISATIE OOK?
Op welke manieren is uw organisatie bereikbaar? Hoe eenvoudig gaat het 
doorverbinden naar de juiste persoon? En hoe snel wordt er op een e-mail of chat 
gereageerd? Steeds vaker constateer ik dat slechte (of beperkte) bereikbaarheid 
een ergernis is bij (potentiële) klanten. En dat voelt de ondernemer in de 
portemonnee. Om nog maar te zwijgen over de slechte reclame. Ik verzeker u 
dat er veel mogelijkheden zijn om de communicatie met de klant efficiënter in te 
richten.

GROEIEND AANBOD VAN KANALEN
U kunt ongetwijfeld beamen dat (potentiële) klanten u de afgelopen jaren op verschillende 
manieren hebben benaderd. Telefonisch, per e-mail, chat, wellicht zelfs via WhatsApp?
Hoe gaat uw organisatie om met deze ‘wildgroei’ aan kanalen? Mijn advies: Meebewegen! 
De klant bepaalt op welke wijze hij/zij met u communiceert. Of dat nou via een direct tele-
foonnummer, e-mail, chat of via social media is. Ik hoor u al denken: ‘Hoe gaan we al deze 
communicatiestromen managen?’ Een professioneel ingericht communicatieplatform 
biedt uitkomst.

COMMUNICATIEPLATFORM, DE NIEUWE NORM
Het liefst kijk ik met mijn klanten naar het ‘totaalplaatje’. Waar ik enkele jaren terug vooral 
adviseerde over telefooncentrales en de inrichting hiervan, praat ik tegenwoordig over een 
communicatieplatform. Wat houdt dit in? Kort gezegd: Het managen van alle commu-
nicatiestromen in één omgeving, altijd en overal beschikbaar, voor al uw medewerkers 
(eventueel met verschillende rechten).
Een mooi voorbeeld van de functionaliteit van zo’n platform is de koppeling met bedrijfs-
software, zoals een ERP-systeem. De klant belt en direct komen zijn/haar gegevens én 
relevante informatie in beeld. Een perfecte manier om een ‘betrokken indruk’ achter te 
laten bij uw klant.

ALTIJD EN OVERAL BEREIKBAAR
Nog een voordeel van een communicatieplatform is bereikbaarheid. Het verbaast me hoe 
vaak het nog voorkomt bij organisaties dat medewerkers niet (goed) bereikbaar zijn. En dat 
alleen omdat diegenen niet ‘op locatie’ zijn. Juist als medewerkers vaak onderweg zijn én 
nu het ‘flexwerken’ helemaal hot is, zou bereikbaarheid hoog op de agenda moeten staan.
Herkenbaar? Heeft u al eens gedacht aan ‘vast-mobiel integratie’? Alle functionaliteit van 
uw vaste toestel ook op uw mobiel. Kortom, het maakt niet meer uit welk device u hanteert, 
u bent bereikbaar. 

ANALYSE, ANALYSE, ANALYSE
Ik vind het wat clichématig om te zeggen, maar ‘meten is weten’. Ook bij communicatie. 
Doordat u met een digitaal platform werkt, zoals een voip centrale, wordt alle data opge-
slagen. Gaat u maar eens na welke informatie u uit de rapportages haalt: Hoe lang duurt 
een gesprek gemiddeld? Hoe goed zijn we bereikbaar? Wat is de gemiddelde wachttijd? 
Kortom, hele nuttige informatie waar u als organisatie weer actie op kunt nemen.
 
EEN INVESTERING?
‘Wat zijn de kosten?’ Een veelgehoorde vraag wanneer ik de meerwaarde van moderne 
communicatiemogelijkheden toelicht. Ik merk dat veel ondernemers het beeld hebben 
dat dit een aanzienlijke investering vergt, maar dat geldt lang niet in alle gevallen. Ik kom 
graag eens een inventarisatie maken en de mogelijkheden bespreken. Die blijken soms 
verrassend eenvoudig en toegankelijk.

Martin Gol, salesmanager Lagarde 
www.lagarde.nl
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Assets made genius

innius® is een slim software-platform voor de industrie. Door machines met innius te verbinden, kan men prestatie-
gegevens in real-time volgen, waarschuwingen ontvangen, taken toewijzen, informatie delen, efficiëntieproblemen 
identificeren, data analyseren en voorspellen op basis van real-time machine data.

Free tip sheet: 5 best practices to improve condition-based monitoring 

Download our free tip sheet at: www.innius.com/cbm-best-practices

www.innius.com           info@innius.com                   Kazemat 2, 3905 NR Veenendaal

Van der Kolk Groep
Wageningen • Ede • Veenendaal • Nijkerk

www.ford-ede.nl

Radonstraat 8
6718 WS Ede

STAALHANDEL, UIT VOORRAAD LEVERBAAR!
-  Lateien gestraald / gemenied en thermisch verzinkt op lengte gezaagd .
-  Balkstaal uit voorraad gestraald en gemenied op lengte gezaagd.
-  HEA – HEB – IPE – UNP afmetingen 100 t/m 300mm.

VANDAAG BESTELD, MORGEN AFGEHAALD!

T 0318-572 476 F 0318-573 358 E constructie@tenham.nl W www.tenham.nl

Passie
voor Service

officiële Saab en Subaru dealer voor de regio
verkoop nieuw & gebruikt, onderhoud, reparatie en APK

Saab Centre Gol - Subaru Centre Gol
Galileistraat 28, 3902 HR VEENENDAAL, 0318-556 999

www.AutoCentreGol.nl
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 VAN DER KOOIJ CLEAN TECHNOLOGIES COLUMN

,  GERAFFINEERD GROEN
 
Afgelopen drie jaar was Van der Kooij Clean Technologies intensief betrokken 
bij een project om op praktijkschaal de haalbaarheid van raffinage van planten 
(bioraffinage) te onderzoeken. Een spin off van de WUR had hiervoor een 
machine ontwikkeld. De machine heeft als doel eiwitten, vezels en mineralen 
te winnen, met als belangrijkste component eiwit. Vanwege de snel groeiende 
wereldbevolking, zullen we steeds meer eiwitten nodig hebben voor veevoer 
en voedsel. Om deze machine te bouwen en te testen, stelden de Stichting 
Toegepast Onderzoek Waterbeheer, acht Waterschappen en Rijkswaterstaat 
budget beschikbaar. De WUR en diverse bedrijven, waaronder Van der Kooij Clean 
Technologies, voerden het project uit. 

Vanwege de klimaatverandering, met geleidelijk toenemende temperaturen, verandert de 
vegetatie langs en in de watergangen. Uitheemse planten gaan woekeren en er ontstaat 
meer biomassa. Ieder jaar maaien de waterschappen oevers en watergangen. De maaisels 
blijven op de oever achter en composteren ter plekke. Om ecologische doelstellingen 
te behalen, worden maaisels ook afgevoerd en elders tot compost verwerkt. Dit kost de 
waterbeheerder ongeveer de helft van de beheerkosten van de waterloop, zeker als het om 
uitheemse exoten gaat. Deze moeten vernietigd worden.
Door raffinage van het maaisel ontstaan nieuwe mogelijkheden grondstoffen te winnen 
voor de productie van veevoer, papier, composieten en meststoffen. Bioraffinage draagt 
bij aan verduurzaming van het waterbeheer: geen afval maar grondstoffen! Bioraffinage 
is het splitsen van groen plantmateriaal tot producten als eiwit-concentraat voor diervoe-
der, vezelproducten voor diervoeder, papier of composieten en mineralen als meststof. In 
laboratoria en in pilots is gebleken dat het haalbaar is deze grondstoffen uit gras te winnen, 
maar zou dat ook kunnen voor maaisels van (mengsels van) planten als brandnetel, water-
pest, fonteinkruid, riet, etcetera?

 HAALBAAR
Uit het door Van der Kooij Clean Technologies opgestelde businesscasemodel bleek dat 
het haalbaar is om op landelijke schaal de maaisels te gaan raffineren. Vergeleken met de 
benchmark voor composteren (- € 20/ton natte biomassa) wordt dan een beter resultaat 
bereikt. Op basis hiervan hebben alle betrokken partijen het besluit genomen de prak-
tijkproeven te gaan uitvoeren. De WUR voerde daarbij voorbereidende testen uit naar de 
houdbaarheid van de maaisels en het maximaal haalbare rendement in het laboratorium 
om eiwitten te winnen. Deze onderbouwden het businessmodel.

WAARDEVOLLE INFORMATIE
De praktijkproeven leverden waardevolle informatie op over de technische, logistieke en 
bedrijfseconomische haalbaarheid. Helaas bleef het rendement van de proefinstallatie 
achter bij de verwachtingen. Er waren veel kinderziekten en storingen. De installatie kon 
hierdoor niet optimaal produceren. Zowel technische verbeteringen als vergroting van de 
productiecapaciteit zijn noodzakelijk om rendabel te zijn.
Om in de toekomst een rendabele businesscase te krijgen, moet het eiwitraffinage rende-
ment met enkele tientallen procenten omhoog en het energieverbruik omlaag. De WUR-
spin off heeft besloten een nieuwe installatie te gaan bouwen, met hogere efficiëntie en 
lager energieverbruik, waardoor naar verwachting een rendabele business case dichterbij 
komt. Daarnaast krijgt deze installatie een grotere capaciteit. Voor de verdere ontwikkeling 
van de businesscase is ook de maatschappelijke rentabiliteit van belang, in feite de bereke-
ning van de duurzaamheidswinst. Hieronder vallen de vermeden fosfaat, stikstof en CO2 
emissies en de daarmee bespaarde kosten/vermeden schade.
 
Innovatie gaat dus zeker niet van een leien dakje. Een ondernemer moet doorzetten en 
leren van tegenvallers. Over bioraffinage gaan we nog veel horen.

Aldert van der Kooij
Van der Kooij Clean Technologies
E: aldert@vanderkooijct.nl
M: 0629098245
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Deelnemende organisaties aan het onderzoek 
waren GRASSA! bv, MillVision bv, Verbruggen 
Paddenstoelen bv, WUR-FBR, Primair Air Consultancy, 
Van der Kooij Clean Technologies, Cumela Nederland, 
Royal HaskoningDHV, Waterschap Aa en Maas, 
Hoogheemraadschap De Stichtse Rijnlanden, 
Waterschap Zuiderzeeland, Hoogheemraadschap 
Hollands Noorderkwartier, Waterschap Rijn en IJssel, 
Waterschap Limburg, Wetterskip Fryslân, Waterschap 
Vallei en Veluwe, Rijkswaterstaat en STOWA.
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· Gebouwd op Nederlandse bodem, door een Nederlands bedrijf
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cloud diensten, Microsoft Azure, Office 365 en de bestaande omgeving
· Per maand aan te passen aan jouw eigen organisatiebehoeften
· Gespecialiseerde 1e lijns ondersteuning
· Sterke focus op beveiliging, waardoor veiligheid voorop staat
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TOP 4 TIPS VOOR 
EEN SUCCESVOLLE 
BEDRIJFSOVERNAME
Wat de redenen voor een bedrijfsovername ook zijn, om succesvol te zijn begint 
en eindigt het hele proces met strategie. Als koper moet je werkelijk naar alles te 
kijken. De analyse van product tot de markt, de cultuur, de geografische locatie, 
de productie en zakelijke perspectieven. Alles moet worden onderzocht. 
Niemand is opzettelijk van plan een slechte deal te sluiten, maar helaas gebeurt 
dit wel.
 
In de twintig jaar dat ik het vak uitoefen ben ik natuurlijk heel wat tegengekomen. Ik deel 
graag wat tips om te komen tot een succesvolle fusie of bedrijfsovername. U kunt dan niet 
zeggen dat ik u niet gewaarschuwd heb.
 
1. BEOORDEEL UW LIQUIDITEIT EN FINANCIËLE MOGELIJKHEDEN GRONDIG
Beoordeel altijd grondig vooraf hoe hoog de polsstok reikt en of u voldoende liquide bent 
om een   dergelijke investering te doen en in stand te houden. Houd hierbij ook de structuur 
van het kapitaal in de gaten als de deal tot stand komt. Stel u hierbij de vraag: ‘Kan de nieu-
we organisatie deze transactie dragen?’.
 
2. STEL HET PERFECTE TEAM SAMEN
Bijna elk bedrijf heeft deze drie divisies: financiën, verkoop en marketing en operaties. Het 
is dus logisch om een   pool van experts samen te stellen die deze expertisegebieden verte-
genwoordigen. Afhankelijk van uw unieke situatie, moet u mogelijk externe hulp inschake-
len in de vorm van juridisch adviseurs, waarderingsdeskundigen, banken en accountants.
 
Het is uiterst belangrijk dat de mensen die deel uitmaken van dit team kunnen samenwer-
ken; De ogen van iedereen moeten op hetzelfde doel zijn gericht, de experts moeten dan 
ook coherent denken en constant communiceren.
 
3. BEPAAL UW DOELEN EN MEET VOOR SUCCES
Begin met uzelf enkele relevante vragen te stellen. Is uw doel om uw marktaandeel te ver-
groten? Bent u op zoek naar nieuwe producten, diensten en intellectueel eigendom onder 
uw bedrijfsafdeling? Probeert u nieuwe en aaneengesloten markten te betreden? Probeert 
u een concurrent te elimineren of verticale integratie te bereiken?
 
Deze manier van naar binnenkijken helpt u zeker om doelen te stellen voor uw bedrijf en 
om beslissingen in de juiste richting te nemen.
 
4. ZORG ERVOOR DAT INFORMATIE VEILIG EN EFFICIËNT KAN WORDEN GEDEELD
In de wereld van vandaag zal je nauwelijks horen dat een bedrijf (koper) een team stuurt 
naar de fysieke locatie van een ander bedrijf (de verkoper) om naar zijn boeken te kijken. 
We leven vandaag in een digitale wereld. Deze digitalisering brengt echter zijn eigen geva-
ren met zich mee, vooral in de vorm van beveiligingsproblemen.
 
Gebruik daarom een   virtuele ruimte om beide partijen te helpen elkaars zakelijke docu-
menten veilig en efficiënt te bekijken. Virtuele dataruimten fungeren als een neutrale en 
veilige off-site locatie waar leden van beide teams vrij kunnen zijn om documenten te 
delen en effectief samen te werken.
 

De Vries & Partners  
Specialist in bedrijfsoverdracht
Robert de Vries  
E: info@devriesgroep.com  
T: 06 22 66 92 39



In de hoek van de vergaderruimte prijken op een dressoir 
zes FD Gazelle Awards. Het is de prijs die het Financieele 
Dagblad jaarlijks uitreikt aan snel groeiende bedrijven. 
“Ook dit jaar komen we er weer voor in aanmerking, want 
voor het zevende jaar op rij voldoen we aan alle criteria”, 
zegt Bas van Soest, partner bij Aeternus terwijl hij glunde-
rend wijst naar de rij ‘tombstones’. 

De corporate finance-specialist is actief sinds 2006. 
Sindsdien timmert Aeternus hard aan de weg en heeft het 
kantoor zich genesteld in de nationale top-3 van onafhan-
kelijke corporate finance-adviseurs. “We zijn uitgegroeid 
tot nationale speler en doen zaken door heel Nederland. 
Naast onze vestiging in Venlo zitten we ook in Eindhoven 
en natuurlijk Amsterdam, het zakelijk hart van Nederland 
als het gaat om fusies en overnames”, zegt Léon Op de Coul, 
partner en adviseur corporate finance, die ook aanschuift 
voor het interview. 

DEALS DOOR HEEL NEDERLAND
Oprichter van Aeternus, Jacques Jetten, heeft net als Léon 
Op de Coul en Bas van Soest zijn sporen verdiend in de 
bancaire wereld. Ook was hij financieel directeur van een 

metaalverwerkend bedrijf en van daaruit raakte hij betrok-
ken bij verschillende fusies en overnames. “Jacques werd 
gegrepen door deze wereld en begon daarna Aeternus om 
ondernemers en bedrijven te helpen met zijn opgedane 
ervaring”, vertelt Bas van Soest. Hij leerde Jetten kennen 
aan de onderhandelingstafel tijdens een fusietraject. Begin 
2009 ging hij samenwerken met Jacques. Inmiddels werken 
er meer dan dertig mensen bij Aeternus en groeide het 
bedrijf van regionale speler uit tot een landelijk werkend 
kantoor dat deals sluit door heel Nederland en samen-
werkt met gerenommeerde advocatenkantoren, banken en 
accountants. Ook heeft Aeternus internationale ambities. 
Het grote verschil met veel van onze collega corporate 
finance kantoren  is dat wij onafhankelijk zijn, benadrukt 
Van Soest.

KWALITEITSDEALS
Waarin Aeternus nog meer onderscheidend is, is de kwa-
liteit van de deals. “Het draait bij ons niet om de kwan-
titeit maar juist om de kwaliteit. We gaan de diepte in en 
bestuderen de materie van het bedrijf, de sector waarin het 
opereert en de marktomgeving. Op deze manier bieden wij 
meerwaarde aan onze klanten”, legt Op de Coul uit. Of het 

Aeternus is uitgegroeid tot topspeler binnen de onafhankelijke 
corporate finance kantoren in Nederland. Steeds meer 
ondernemers waarderen de diepgravende werkwijze van het 
bedrijf met haar wortels in Venlo. De ruim dertig medewerkers 
zijn betrokken bij deals in Nederland en buiten de landsgrenzen. 
“We zien veel strategische aankopen, de koopbereidheid is groot 
en zal in 2019 doorzetten. Het is een echte verkopersmarkt.”

ADVISEERT 
ONDERNEMEND 
NEDERLAND 
BIJ FUSIES EN 
OVERNAMES

AETERNUS CORPORATE FINANCE
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Léon Op de Coul
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nu gaat om de aankoop of de verkoop van een bedrijf: 
Aeternus duikt diep de materie in. Van Soest geeft een 
voorbeeld. “Een van onze klanten bleek niet optimaal 
gefinancierd door de bank. Dit kan een probleem ople-
veren bij de verkoop ervan in de toekomst. Wij hebben 
ervoor gezorgd dat de bank dit probleem oplost voor 
de ondernemer zodat het bedrijf in de toekomst goed 
verkocht kan worden. Aeternus pakt daarin de regierol, 
want dit is in het belang van onze klant. Op deze manier 
duik je dieper de materie in en wordt de vertrouwens-
band hechter.” 

Een ander voorbeeld van de werkwijze die Aeternus 
kenmerkt geeft Op de Coul. “Wij hadden vorige week 
een afspraak met een partij die interesse heeft in een 
klant van ons, een top mkb-bedrijf uit de installatie-
sector. We zitten om de tafel met de gehele directie van 
dat bedrijf en gebruiken dan de kennis die we hebben 
opgedaan in een sessie de week daaraan voorafgaand. 
We hadden ons verdiept in de integrale strategie en 
marktpositie van de potentiële koper, inclusief de 
redenen waarom ze interesse hebben in onze klant en 
welke strategische voordelen deze overname hen zou 
bieden. Het resultaat was een tenpager waarmee we ze 
‘om de oren konden slaan’ met hun eigen strategie.” Het 
is voor het spel van fusie kenmerkend dat een van de 
partijen hard to get speelt. “Maar nu kon de potentiële 
koper niks ontkennen, omdat wij diepgravende rese-
arch hadden gedaan naar hun beleid. Onze klant vond 
dat wij heel spot on bezig waren”, zegt Van Soest. Het is 

een werkwijze die Aeternus tijd kost. Maar die levert 
dubbel en dwars het beste resultaat op voor de klant. 

REALITEITSZIN
Overigens gebeurt het soms ook dat een klant op ad-
vies van Aeternus ervoor kiest om voorlopig zelfstan-
dig te blijven. “Een onderneming is toch een kindje 
van de ondernemer en als er dan geen goed gevoel 
is in combinatie met slechte transactievoorwaar-
den, maar wel een goede prijs, kan de deal alsnog 
afketsen. We gaan niet voor de eerste deal, maar voor 
de beste deal voor onze klant”, legt Van Soest uit. Ook 
komt het voor dat de heren van Aeternus de verwach-
tingen moeten bijstellen van de potentiële kopers en 
verkopers. Op de Coul: “De realiteitszin is niet altijd 
aanwezig want een ondernemer denkt soms bijvoor-
beeld dat zijn bedrijf vijf miljoen euro waard is terwijl 
er maar drie miljoen gevraagd kan worden. Als je de 
verwachting niet omlaag brengt, ontstaat er kans op 
teleurstelling en vind je soms geen koper. Dit noemen 
wij op ooghoogte zakendoen.” Aeternus stelt de 
ondernemer van te voren wellicht ‘vervelende’ vragen 
om zo de waarde te kunnen bepalen. “Die vervelende 
vragen worden tijdens het verkoop- en aankooppro-
ces toch wel gesteld door de tegenpartij dus je kunt er 
maar beter voorbereid op zijn”, zegt Van Soest.

TOOL
Om een ondernemer voor te bereiden op de verkoop 
van zijn bedrijf heeft Aeternus een tool 

‘HET DRAAIT 
BIJ ONS 

NIET OM DE 
KWANTITEIT 
MAAR JUIST 

OM DE 
KWALITEIT’

Tekst: Simon de Wilde - Fotografie: Dick Holthuis 

V A L L E I  B U S I N E S S  |  N U M M E R  6  |  J A N U A R I  2 0 1 9



voor valuemanagement ontwikkeld. Met het BIG Value 
Program werkt Aeternus systematisch aan het verhogen 
van bedrijfswaarde voor ondernemers als voorbereiding op 
verkoop over enkele jaren. “Idealiter komt een onderne-
mer drie tot vijf jaar voordat hij zijn bedrijf wil verkopen 
bij ons. Wij vragen dan hoe die ondernemer zijn bedrijf 
over vijf jaar ziet. Ook hier stellen wij scherpe vragen om 
te zien waar zwakheden liggen. We lopen systematisch al 
de kritische succesfactoren af. Als een bedrijf bijvoorbeeld 
zeer afhankelijk is van een management dan is de vraag 
wat er met het bedrijf gebeurt als het management er niet 
meer is? Dat is interessant om te weten voor een potentiële 
koper. De ondernemer kan dan daaraan  werken”, legt Op 
de Coul uit.

Met dertig man personeel in dienst heeft Aeternus een 
bepaalde kritische massa bereikt volgens Op de Coul en 
Van Soest. “We nutten onze deskundigheid en ervaring 
uit door branchespecialisatie toe te passen. Samen met 
onze collega’s schrijven we  brancheanalyses waarin 
ontwikkelingen en trends beschreven worden. Waar ligt de 
toekomst en wat zijn kansen? Een voorbeeld hiervan was 
een evenement dat Aeternus recent organiseerde in Den 
Bosch voor partners, private equity partijen en klanten 
uit de Technologie, Media en Telecomsector. “Samen met 
ABN Amro en AFAS bespraken we de ontwikkelingen rond 
de trend The World as a service. Onze specialist en die van 
ABN Amro  gaven hun visie en ook Piet Mars, de CEO van 
AFAS hield een praatje. Zo etaleren wij onszelf als kennis-
partij en sparringpartner van ondernemers. Naast naams-

bekendheid levert dit soort kennisevenementen Aeternus 
ook leads op. Van Soest vertelt vol trots dat de meeste 
klanten Aeternus weten te vinden via mond-tot-mondre-
clame. “Advocatenkantoren en banken bevelen ons aan en 
zetten onze naam op lijstjes.”

MEEBEWEGEN MET DE MARKT
Naast fusie en overname, bedrijfswaardering en het 
valuemanagement is Aeternus ook actief op het vlak van 
debt advisory. “Veel van onze partners en medewerkers 
komen uit de bancaire sector dus wij brengen een schat 
aan ervaring mee qua bedrijfsfinanciering. “We bewegen 
continu met de markt mee en hebben kennis van een palet 
aan kapitaalverschaffers zoals crowdfunding, mezzanine-
financiering, venture capital en we kunnen bijschalen naar 
private equity want we hebben een database met daarin 
ruim 700 partijen uit binnen- en buitenland onderverdeeld 
naar verschillende investeringscriteria”, zegt Op de Coul. 
Aeternus adviseert uiteraard in het belang van de klant 
terwijl banken als het om het verstrekken van financiering 
toch een eigenbelang hebben, meent Van Soest. Daarnaast 
zijn banken in de afgelopen jaren steeds meer gestroom-
lijnd geworden volgens Op de Coul. Met allemaal specialis-
ten in dienst terwijl Aeternus staat voor generalisme. “Wij 
zijn als een internist met een totaaloplossing voor onze 
klant en als het moet halen we er specialisten en alterna-
tieve financieringsbronnen bij. Wij zijn de navigator in het 
proces. Banken doen dit steeds minder en in dat gat zijn wij 
gesprongen,” aldus Op de Coul.

INTERNATIONAAL WERKEN
Aeternus is ook internationaal actief op de markt van fusies 
en overnames. Via het netwerk van M&A Worldwide zijn 
250 specialisten uit ruim veertig landen aangesloten. “We 
werden bijvoorbeeld recent via dit netwerk benaderd 
door het Noorse bedrijf KIS Partners AS dat in inspectie, 
onderhoud en reparatie van industriële kranen actief is en 
een buy and build strategie uitvoert in Nederland. Voor hen 
hebben we een lijst opgesteld met potentiële targetbedrij-
ven en uiteindelijk hebben ze twee overnames gedaan. In 
de toekomst volgen er mogelijk nog meer, zegt Op de Coul. 
De koopbereidheid, zowel van Nederlandse als buiten-
landse bedrijven in zijn algemeenheid blijft voorlopig aan-
wezig, denken Op de Coul en Van Soest. “In 2017 en 2018 is 
de markt voor fusies en overnames opgestoomd. Dit komt 
onder andere door de lage rente en de sterke economie. 
We zien veel strategische aankopen, de koopbereidheid is 
groot en zal in 2019 doorzetten. Het is een echte verko-
persmarkt”, concludeert Van Soest. 

Op de Coul was in de ochtenduren bij een klant in het zui-
den van een land en pakt nu zijn tas in om op pad te gaan 
naar midden-Nederland. “Ik ben deze week maar vijf uur 
op kantoor geweest en de rest van de tijd was ik onderweg 
naar klanten.” Een bevestiging van hun constatering dat het 
een verkopersmarkt is.

www.aeternuscompany.nl

Bas van Soest
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DE HOOILANDEN COLUMN

REFLECTIE 
VORIGE WEEK VIERDE IK MIJN VERJAARDAG. ECHT VIEREN, 
ZOALS IN EEN FEEST VOOR VRIENDEN. MAAR AANGEZIEN IK 
DOOR MIJN WERK WEINIG TIJD HEB OM VRIENDEN VAAK TE 
SPREKEN, WILDE IK ER GEEN DRINK- EN DANSGELACH VAN 
MAKEN, WAT IK OP ZICH OOK HEEL ERG KAN WAARDEREN. IK 
WILDE EEN DINER ORGANISEREN VOOR DE MENSEN DIE OP DIT 
MOMENT VEEL VOOR MIJ BETEKENEN, ZIJ DIE MIJ DEFINIËREN.

Mensen roepen volgens Damhuis al snel dat ze een burn-out hebben en 
misbruiken hierdoor de term. “Een kwalijke zaak, want een burn-out is een 
ernstige aandoening en tevens erg kostbaar voor een werkgever”, verklaart 
hij.  “Rust en regelmaat zijn steeds moeilijker te realiseren. Men stelt hoge 
eisen aan zichzelf, wat met name wordt veroorzaakt door sociale media 
doordat je continu ‘aan’ staat.”

Dus 13 december zaten daar zeventien dames, allen een stukje vertegen-
woordigend van mijzelf . De een single in Amsterdam met wie ik mijn 
vakanties-zonder-gezin kan vieren. De week waarin het enige thema is ‘wie 
zijn wij en wat willen we nog voor de wereld betekenen’, heerlijk. Nummer 
twee, mede zelfstandig ondernemer met wie ik alle stress van een eigen 
onderneming kan bespreken, het drama en het bijzondere van het over-
nemen van een familiebedrijf en hoe we alles samenvattend toch echt wel 
blij zijn dat we eigen baas zijn. Nummer drie, mede-vrouw-van-een-jager; 
daarover alleen al kan ik een jaar lang columns schrijven. Nummer vier, 
de perfectionist, de onuitputtelijke werker die op het hoogtepunt van haar 
carrière haar baan heeft stopgezet; ze had het hoogste bereikt en minder 
was dan niet meer bevredigend. Bij wie ik zie dat de genieter en ontspanner 
niet ver bedolven zit onder dat werkepos, gelukkig, er is nog hoop. Nummer 
vijf, wetenschapper en alleskenner over grasland, landbouw, milieu, met 
wie ik samen bezig ben een plan op te stellen onderzoekers, beleidsmakers 
en boeren samen te laten werken aan een uitvoerbaar beleid ten goede van 
onze aarde. Nummer zes met wie ik samen de opleiding tot Gestalttherapeut 
heb gevolgd en met wie ik op een geheel andere manier mijn omgeving en 
relaties onder de loep neem. Nummer zeven in wie ik mijn, laten we zeggen, 
spontane, of zoals sommigen zeggen olifant-in-een-porseleinkast-kant her-
ken, met daarbij het belang van het-die-olifant-toch-zeker-met-beleid-af-en-
toe-zijn-gang-te-laten-gaan, dan gebeurt er tenminste wat, aan alle kanten. 
En zo nog tien meer. Allemaal stuk voor stuk topvrouwen.  

STERK
En dan één man. Niet mijn man, hoewel hij natuurlijk ook zeker een deel 
van mij bij zich draagt. Nee, mijn mannelijke evenbeeld van een nerderige 
gymnasiast, als kleine altijd tussen de groten en met wie ik mij kan verlie-
zen in filosoferen en musiceren. En wat hij voor elkaar kreeg was helemaal 
geweldig: hij kreeg al die topvrouwen naast zijn piano op een rijtje om na het 
diner drie uur lang, uit volle borst, ABBA-nummers door de ruimte te blèren. 
En dan zie je eens hoe sterk die vrouwen zijn. Hoe vrouwen gewend zijn zich 
over hun gene heen te zetten, open te staan voor anderen en een loei van 
een stem in hun mars hebben. Voor ieder die zichzelf eens van een afstandje 
wil bekijken is zo’n diner zeker een aanrader. De winter is immers een tijd 
van reflectie…. 

Floor de Kanter
De Hooilanden
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Woningcorporaties, aannemers, architecten, ont-
wikkelaars en partijen die zich bezighouden met 
circulair bouwen weten Inspectus inmiddels wel 
te vinden als het gaat om onafhankelijke, gecerti-
ficeerde asbestinventarisaties. “Dat we ons nu ook 
officieel toeleggen op kruipruimteonderzoek, vormt 
feitelijk een logisch gevolg daarvan,” vertelt Hendrik 
Steenbeek, die over jarenlange ervaring op dit gebied 
beschikt, gecombineerd met bouwtechnische kennis 
op het gebied van renovatiewerkzaamheden. “Ook 
onder de vloer van een woning of een bedrijfspand 
bevindt zich dikwijls asbest, althans, als de bouw 
vóór juli 1993 heeft plaatsgevonden. Daarna werd 
het materiaal verboden. Je treft asbest bijvoorbeeld 
aan in rioleringen, leidingisolatie, vulplaatjes onder 
houten balken en restanten van een vloerzeil, 
aangezien zo’n kruipruimte nog wel eens als dump-
plaats voor bouw- en sloopafval wordt gebruikt. 
Dit maakt de ruimte moeilijk toegankelijk en werkt 
de ontwikkeling van houtaantastende schimmels 
en dito insecten in de hand.” Op dit gebied heeft 
Inspectus zich de laatste jaren op de achtergrond 
steeds meer bekwaamd. “We zaten toch al in de 
kruipruimtes, dus konden we het onderzoek naar 
andere voorkomende problemen combineren met 
de asbestinventarisatie. Dat werkt kostenbesparend 
voor de opdrachtgever en geeft bij huizen meer rust 
voor bewoners. Kruipruimteonderzoek bieden we 
ook afzonderlijk aan, als apart specialisme op basis 
van de vergaarde expertise.”

COMPLETE VLOER VERTEERT
Er kan zich nogal wat onheil schuilhouden onder de 
vloer van de begane grond, veelal veroorzaakt door 
slechte ventilatie. “Schimmels, houtaantastende 
insecten en ander ongedierte; je wilt niet weten wat 
je zoal tegenkomt en vooral hoeveel schade het aan-
richt,” waarschuwt Steenbeek. “Laten we allereerst 
eens kijken naar huis- en kelderzwammen. Die be-
ginnen met een microscopisch klein zwamspoortje 
dat door de lucht dwarrelt en in een vochtige, slecht 
geventileerde omgeving met organisch materiaal 
- zoals hout - perfect gedijt. Vanuit dat spoortje ont-
wikkelt zich een vruchtlichaam, via schimmeldraden 
gevoed door stoffen die een bestanddeel van hout 
vormen. Dat veroorzaakt ernstige schade aan balken. 
Zodanig zelfs, dat in een jaar tijd een complete vloer 
op de begane grond kan verteren. Met een beetje 
pech kruipen de schimmeldraden zelfs achter de 
gestukte wanden door omhoog en tasten de verdie-
pingsvloer(en) aan. Soms verplaatst het probleem 
zich bovendien naar naastgelegen panden. Een 
zwam laat zich eigenlijk door niets stoppen; we ko-
men deze aantasting in de huidige bouw nog steeds 
tegen, bijvoorbeeld op achtergelaten bekistings- of 
stelhout tegen de betonconstructie.”

ONHYGIËNISCH
Bruinrot komt ook regelmatig voor. Steenbeek legt 
uit: “Dan onttrekt een schimmel cellulose aan het 

De mens heeft er geen idee van wat er zich onder zijn of haar voeten afspeelt. 
Enerzijds misschien maar goed ook, anderzijds kunnen schimmels en plaagdieren 
onder de vloer van een pand hinderlijke en gevaarlijke situaties opleveren. Inspectus 
in Veenendaal, reeds bekend van asbestinventarisaties, zet zijn jarenlange expertise 
nu ook in om kruipruimtes te onderzoeken en hiervan verslag te leggen. 

HET ONDER-
LIGGENDE 
PROBLEEM

INSPECTUS OOK GESPECIALISEERD IN KRUIPRUIMTE-INVENTARISATIE
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hout en het gevaarlijke is dat je dat vaak niet ziet, 
doordat het vanuit de kern gebeurt. Je ontdekt dat 
alleen door met een inspectiehamer op de houten 
balken te slaan. Bruinrot wordt ook wel kubische 
rot genoemd, omdat in het hout een kubuspatroon 
ontstaat. Bij oudere gebouwen in steden hebben we 
regelmatig te maken met de bruine rat, die in veel 
gevallen een doorgang vindt via een lek in de riolering 
en niet alleen de kruipruimte weet te bereiken, maar 
ook - via een ventilatiegat - de spouwmuur. Zo kan hij 
gemakkelijk overal in het gebouw terechtkomen. Hij 
knaagt elektriciteitskabels en andere dingen kapot en 
draagt een hoop ziektekiemen bij zich. Erg onhygi-
enisch, dus. Het is daarom erg belangrijk om bij het 
betreden van een kruipruimte persoonlijke bescher-
mingsmiddelen te dragen, zoals handschoenen en 
een masker.” Inspectus komt in zulke ruimtes nog wel 
meer tegen, zoals lekkende leidingen en afvoerbuizen, 
betonrot in funderingen en vloeren, onverantwoorde 
doe-het-zelfoplossingen en slordigheden. 

VOLLEDIGE RONDE
Genoeg over de misère die zich onder de vloer kan 
schuilhouden. Welke partijen schakelen Inspectus in 
en in welke situaties? “Dat loopt uiteen van particulie-
ren tot bouw- en onderhoudsbedrijven, makelaars en 
woningcorporaties,” vertelt Steenbeek. “Ze laten zo’n 
kruipruimteonderzoek uitvoeren bij asbestonderzoek, 
bij renovaties - vaak in combinatie met het vervangen 
van de vloer en/of het aanbrengen van een isolatie - 
en in acute gevallen, bijvoorbeeld wanneer mensen 
door de vloer heen zakken. Ook merken wij dat 
partijen ons bij renovatieplannen van tevoren inscha-
kelen in het kader van het verbeteren van energiela-
bels. Onze inspecteurs doen als adviserende partij 
altijd een volledige ronde door de kruipruimte. Heel 
belangrijk om niks over het hoofd te zien. Zo brengen 
alléén camera’s niet aan het licht dat er bruinrot in 
het hout zit; je moet daar met een inspectiehamer op 
slaan. Van alle aanwezige schade, houtaantasters en 
sporen van plaagdieren maken we foto’s en onze be-
vindingen verwerken we in een duidelijke rapportage. 
De inspecteurs beschikken over materialen en  

‘ONZE INSPECTEURS ZIJN ECHTE 
SPECIALISTEN, DIE HET FASCINEREND 
VINDEN OM ZICH TE BEGEVEN IN EEN 
WERELD DIE VOOR ANDERE MENSEN 
VERBORGEN BLIJFT’

Hendrik Steenbeek.
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gereedschappen om ter plaatse eventueel een 
luik te maken of een doorgang te hakken, mocht 
de kruipruimte niet goed toegankelijk blijken. 
Soms moeten we nog andere maatregelen tref-
fen. Uiteraard nemen we altijd de veiligheid in 
acht en houden we rekening met onder andere 
verdrinkings- en elektrocutiegevaar. Verder wer-
ken we standaard met een kruipluikwacht.” 

TRAININGEN
Slechts weinig bedrijven in Nederland houden 
zich bezig met deze materie. Steenbeek: “Het 
klinkt niet zo aantrekkelijk, kruipruimte-inventa-
risaties uitvoeren, maar geloof me: onze inspec-

SCHIMMELS, HOUTAANTASTENDE 
INSECTEN EN ANDER ONGEDIERTE; 
JE WILT NIET WETEN WAT JE ZOAL 
TEGENKOMT EN VOORAL HOEVEEL 
SCHADE HET AANRICHT

teurs zijn echte specialisten, die het fascinerend 
vinden om zich te begeven in een wereld die voor 
andere mensen verborgen blijft. Overigens geven 
we trainingen in het vroegtijdig herkennen van 
onder andere houtaantasting. We houden ons 
echter niet bezig met het verwijderen van plaag-
dieren, schimmels en het vervangen van vloeren, 
want we willen - net als bij asbestinventarisaties 
- strikt onafhankelijk blijven. Desgewenst bieden 
we wel begeleiding in het oplossen van proble-
men, door offertes aan te vragen, gespecialiseer-
de bedrijven in te schakelen en de uitvoering te 
controleren. De naam Inspectus zegt het al: we 
blijven ons concentreren op inspectie en daarbij 
benadruk ik graag dat het kostentechnisch heel 
interessant is om dat te combineren met asbe-
stinventarisatie.” Klanten kunnen in ieder geval 
veilig met beide benen op de grond blijven staan. 

www.inspectus.nl

1. De bruine rat 
kan veel overlast 
veroorzaken.
2. Doe het zelf 
oplossing. 
3. Schimmeldraden op 
een funderingsmuur.

1.

2.

3.
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MKBTR COLUMN

PENSIOENOPBOUW:  
GEEN WEGGEGOOID GELD
Ik ontmoet ze bijna wekelijks. Ondernemers die geen euro investeren in een 
goede pensioenopbouw. Waarom eigenlijk niet? Ik krijg reacties als: ‘Mijn 
onderneming is toch mijn pensioen?’ of ‘Het levert toch niets op!’ Ook het 
nu-geen-geld-excuus is veel gebruikt. Ook zijn er ondernemers die gewoon niet 
weten wat de mogelijkheden zijn en daarom pensioen ‘even’ laten voor wat het is. 

De meeste ondernemers zijn ook zo vrij als een vogel om niets aan pensioenopbouw te 
doen. Die groep wordt alleen maar groter. Inmiddels zijn er al zo’n 1,5 miljoen zelfstandig 
ondernemers. Als ze niet verplicht aangesloten zijn bij een bedrijfstakpensioenfonds zijn 
deze ondernemers potentiële kandidaten voor een gapend pensioengat.

VRIJHEID
Maar wat nu als ik je vertel dat een slimme pensioenopbouw je al direct bijna 52% 
rendement op kan leveren? En dat er de afgelopen jaren moderne, transparante pensi-
oenregelingen zijn die je glashelder laten zien wat je aan pensioen gaat opbouwen met 
het ingelegde geld? En je volledige vrijheid bieden wanneer en hoeveel geld je inlegt? En 
ongekend lage kosten hanteren?
Het helpt niet om hier tegenaan te blijven hikken met foute vooroordelen. Want er zijn 
ongekende mogelijkheden voor een goede pensioenopbouw. Alleen niet meer zoals we 
in de verzorgingsstaat gewend waren met een vast, gegarandeerd pensioen en een royale 
indexatie. Maar daar ben je dan ook ondernemer voor. In het ondernemerschap past onze-
kerheid en risico nemen.

OP DE KLEINTJES LETTEN
Wat gebeurt er eigenlijk met je pensioengeld? Dat is vaak ondoorzichtig bij de traditionele 
pensioenregelingen. En vooral welk deel van je ingelegde premie er achterblijft als kosten 
bij het pensioenfonds. Vergis je niet: 1 procent meer kosten die jaarlijks van je premie 
worden afgehaald hebben al een enorm effect op het eindkapitaal waarmee je pensioen-
uitkeringen worden betaald. Ook al ben je normaal gesproken niet zo kostenbewust als 
ondernemer is het bij de keuze voor een pensioenfonds juist wel goed om op de kleintjes 
te letten.

POSITIEF RENDEMENT
Moderne pensioenregelingen beleggen vaak in indexfondsen. Dat zijn eigenlijk mandjes 
met aandelen en/of obligaties. Die kunnen bestaan uit aandelen of obligaties in bedrijven 
over de hele wereld, van verschillende branches en diverse bedrijfsgroottes. Zo is je risico 
enorm gespreid en is je pensioengeld grotendeels beschermd tegen grote uitglijders op de 
beurs. Zelfs in het slechte beursjaar 2015 laten de indexfondsen over het algemeen nog een 
positief rendement zien.
Als je het als ondernemer slim aanpakt kun je een groot deel van de pensioenpremie bij 
de storting al meteen weer terugvragen bij de Belastingdienst. Dat is al direct rendement 
dus. Natuurlijk worden de pensioenuitkering in de toekomst wel belast. Maar dat vindt 
pas plaats als je met pensioen bent en vaak tegen een lager belastingtarief dan je de inleg 
destijds hebt afgetrokken.

Er zijn nog veel meer goede argumenten te noemen om nu niet langer meer te wachten 
met een goede pensioenopbouw. Laat je hierover goed informeren. Zeker geen wegge-
gooid geld!

Marijn Bremmer, MKBTR
www.mkbtr.nl
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Het is niet een plek die je zou verwachten voor een restaurant: midden in een woonwijk in 
Veenendaal bevindt zich Restaurant Vendel, dat gevestigd is in een voormalige boerderij 
uit 1885. Hoewel het pand een chique uitstraling heeft en er op hoog niveau gekookt 
wordt, voel je je er al snel thuis, zo ontdekte Vallei Business.

TOEGANKELIJK MET 
EEN EIGENTIJDSE TWIST

RESTAURANT DE VENDEL
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Restaurant Vendel is gevestigd in een oude hoeve, compleet 
met balken en ruim eetgedeelte. Toch voel je je hier nergens 
verloren, aangezien overal knusse hoekjes gecreëerd zijn. Een 
paar jaar geleden werd het restaurant overgenomen door Jan-
Egbert Bos die het toen klassieke restaurant omtoverde tot een 
meer toegankelijke en eigentijdse locatie. Zelf gebruikt hij het 
liefst het thema ‘sneakers en naaldhakken’ om de doelgroep te 
duiden.
Het is druk wanneer we arriveren, zo vlak voor de kerst. Vol 
bewondering kijken we hoe de de maître en zijn brigade alles 
onder controle hebben, ondanks de grote drukte voor de 
feestdagen. Families, maar ook zakenrelaties en stelletjes zijn 
vanavond aangeschoven. Dat iedereen zich hier welkom voelt 
is voelbaar.

UITSTAPJE
Wanneer de kaart arriveert wordt meteen duidelijk waarom de 
gasten zo gemêleerd zijn. In dit restaurant is er voor iedereen 
wel wat op de kaart te vinden. Je vindt er bijvoorbeeld toegan-
kelijke gerechten als carpaccio en kalfsschnitzel, maar voor 
mensen die een spannender uitstapje willen maken pronken 
gerechten als marbre van eend en geglaceerde kalfswang met 
zwezerik op de kaart. De keuze is enorm, zo kunnen we kiezen 
van de reguliere kaart, maar is er ook nog een aparte wildkaart. 
Bovendien zien we ook het chef’s favorites menu staan, waarop 
de signatuurgerechten van de chef prijken. Wij besluiten een 
keuze uit de diverse kaarten te maken. De marbre van eend 
met brioche, meloeskes en PX Sherry, is een uitstekende 
aftrap. Dat een vegetarisch gerecht niet onder doet voor een 
vis-of vleesgerecht blijkt uit de winterse salade met biet, peer, 
roquefort en walnoot. De zwarte brigade straalt ondertussen 
een ongekend enthousiasme uit. Met veel passie, maar zonder 

al te veel poespas wordt op een aanstekelijke manier verteld 
over de gerechten en de wijnen, die zowel van bekende huizen 
als kleinere wijnboeren afkomstig blijken te zijn. Vervolgens 
wordt er een wildbouillon geserveerd. Krachtig en smaak-
vol. Het hoofdgerecht bestaat uit geglaceerde kalfswang met 
zwezerik, aardappel en seizoensgroenten. De kalfswang is 
perfect gegaard, waardoor deze vol van smaak en botermals is. 
De zwezerik is krokant gegaard, maar smelt tegelijkertijd op de 
tong, een echte delicatesse. De mandarijn cremeux, laurier met 
krokante trekdrop en mandarijnijs is de perfecte afsluiter. 

TERRAS
Wanneer we richting onze auto lopen, passeren we het prach-
tige terras, waarmee Restaurant De Vendel een tijdje terug de 
elfde plek behaalde in de Terras Top 100 van Misset Horeca. 
Een goede reden voor ons om in het voorjaar nog een keer af te 
reizen naar deze fijne plek.
 
www.restaurantvendel.nl

DE HOF 
RENSWOUDE
Restaurant De Vendel is in 
handen van Jan Egbert Bos. 
Hij is tevens eigenaar van 
restaurant De Hof in Renswoude. 
Restaurant De Hof bestaat meer 
dan tachtig jaar. Vandaag de 
dag staat de derde generatie 
van de familie Bos aan het roer. 
Inmiddels is het restaurant 
uitgegroeid tot een modern 
familiebedrijf dat mee veranderd 
is met de tijd. Gastvrijheid, 
smaakvolle gerechten en sfeer 
staan centraal. 
www.dehof.nl
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DAT IEDEREEN ZICH HIER 
WELKOM VOELT IS VOELBAAR



‘Prikkel je zintuigen voor een memorabel event’! Het zou 
kunnen overkomen als een marketingkreet waarvan er zoveel 
zijn, maar wie zich verdiept in de Meetingmoods Filosofie die 
is ontwikkeld door Jaarbeurs, zal zien dat hier serieus over is 
nagedacht. Sterker nog, menigeen zal zich zelfs afvragen waar-
om hij of zij zélf niet op het idee gekomen is, want eigenlijk is 
het zo logisch als wat. Of je doelstelling nou kennis delen, mo-
tiveren, teambuilding, draagvlak creëren, relatiebeheer of het 
uitdragen je bedrijfsimago is, om je evenement succesvol te 
laten zijn, is het belangrijk om de juiste zintuigen te prikkelen. 
Iets zien, horen, ruiken, proeven en voelen blijkt een krachtig 
middel om de doelstellingen te verwezenlijken en een memo-
rabel event te creëren dat niet snel vergeten wordt. 
 
RELATIEBEHEER 
Is relatiebeheer de doelstelling van je bijeenkomst? Heb je een 
netwerkevenement gepland waarbij waardering en het gesprek 
met elkaar centraal moeten staan? Denk dan qua kleur vooral 
geel! Geel blijkt goed te zijn voor concentratie en mentale acti-
viteiten en laat de omgeving aanvoelen als een warme deken. 

In gele kleding zie je er energiek uit en de kleur kan warm en 
flatteus overkomen. Wil je succes, luxe en exclusiviteit uitstra-
len? Ga dan voor goudgeel. Let wel op, geel werkt namelijk 
ook eetlust verhogend. Zorg dus voor voldoende hapjes, bij 
voorkeur zachte, romige petit-fours bij de koffie.  
 
IMAGO
Imago dan. Oftewel, een evenement waarbij jij, je product 
of bedrijf centraal staat. Paars blijkt dan zeer geschikt te zijn. 
Het straalt luxe, waarheid, wijsheid en rijkdom uit en draagt 
bij aan het succes van bijvoorbeeld een productpresentatie, 
pitch, awarduitreiking of diner. Zorg wel voor passend eten. 
Uitzonderlijke hapjes, uiteraard ook paars gekleurd. Denk 
bijvoorbeeld aan truffelaardappel, vijgen, aubergine of paarse 
asperges. Apart, luxueus en nog gezond ook. Goed voor het 
imago dus! 
 
KENNIS DELEN
De kleur blauw blijkt met name handig bij bijvoorbeeld een 
wetenschappelijke conferentie of een training waarbij stevig 

Op het gebied van (zakelijke) events is bij Jaarbeurs veel mogelijk, aangezien werkelijk alles in huis is om te voorzien 
in welke behoefte dan ook. Maar Jaarbeurs zou Jaarbeurs niet zijn als er niet ook nog een paar stappen verder 

werd nagedacht over wat er nog meer kan bijdragen aan een succesvol zakelijk evenement of vergadering. Daarom 
ontwikkelde Jaarbeurs de Meetingmoods Filosofie: hoe kan het gebruik van de juiste kleuren, tonen en smaken 

bijdragen aan het behalen van de doelstellingen van jouw evenement? 

JAARBEURS MEETINGMOODS 
FILOSOFIE

MEMORABELE EVENTS CREËREN MET KLEUREN, TONEN EN SMAKEN

V A L L E I  B U S I N E S S  |  N U M M E R  6  |  J A N U A R I  2 0 1 9

84



nagedacht moet worden. Blauw voedt namelijk de intuïtie en 
wakkert de oplettendheid bij aanwezigen aan. Blauwe kleding 
komt bovendien zakelijk en professioneel over. Dat geldt 
overigens met name voor koningsblauw en marineblauw. 
Verfrissend water en licht vezelrijk eten dragen verder bij aan 
het behalen van de doelstelling.  
 
MOTIVEREN 
Een spannende kick-off of pitch? Ga dan voor rood. Die kleur 
stimuleert namelijk de hartslag en bloeddruk en zorgt voor 
focus en energie, precies wat nodig is dus. Rode kleding zorgt 
ervoor dat je krachtig en vol zelfvertrouwen overkomt. Rood 
is overigens niet overal de te kiezen kleur. Vermijd een teveel 
aan rood op je werkplek. Dit kan op langere termijn namelijk 
een onrustige uitwerking hebben en wekt ook nog eens een 
hongergevoel op.  
 
DRAAGVLAK CREËREN 
Rustgevend groen bij je meeting zorgt voor een open sfeer 
waarin iedereen gehoord wordt. Er is ruimte voor discussie 
en respect. Een goede manier om uiteindelijk alle neuzen 
dezelfde kant op te krijgen. Deze kleur is ook zeer geschikt voor 
je werkplek. Groene planten geven bijvoorbeeld een gevoel van 

welbevinden en ontspanning, zo blijkt. Mensen die computer-
taken verrichten in een ruimte met planten, zijn zo’n 12 procent 
productiever en zijn minder gespannen dan hun collega’s. 

TEAMBUILDING 
Tot slot teambuilding. Wil je een positieve en open sfeer op bij-
voorbeeld je teambuildingactiviteit? Kies dan oranje. Die kleur 
stimuleert creativiteit en energieke activiteit en staat ook nog 
eens voor warmte, kracht en saamhorigheid. Zie wat er gebeurt 
als het Nederlands Elftal speelt. Door al deze eigenschappen is 
oranje ook zeer geschikt om te gebruiken in je logo.

EXPERTS VOOR JOUW EVENEMENT
Tonen, kleuren, smaken… De Meetingmoods Filosofie draagt 
bij aan het realiseren van je doelstelling. Daarom zijn alle 
vergader- en congreszalen van Jaarbeurs volledig volgens 
de Meetingmoods Filosofie ingericht. Meer weten over het 
organiseren van een succesvol event? De experts van Jaarbeurs 
vertellen je er graag meer over.  
 
Neem contact op via events@jaarbeurs.nl. 

MUZIEK 
Dat een juiste muziekkeuze bijdraagt aan het al dan niet slagen van 
een evenement, is bij veel mensen bekend. Dat je bij een zakelijke 
bijeenkomst het beste voor barokmuziek kunt kiezen, is dat wellicht 
niet. Toch is het zo. Deze muziek heeft hetzelfde ritme als onze 
hartslag, zo'n 60 tot 64 slagen per minuut. Dit ritme zorgt ervoor 
dat we ontspannen en toch alert zijn. Ideaal voor een bijeenkomst. 
De muziek goed tot zijn recht laten komen kan bijvoorbeeld in het 
Beatrix Theater. Daar zijn alle mogelijke technische voorzieningen 
voor licht en geluid aanwezig, net als een optimale akoestiek. Zeer 
geschikt voor zakelijke bijeenkomsten.

HET JUISTE ETEN 
Goed eten kan je evenement 
versterken. Zo heeft paprika 
een stimulerend effect op de 

bloedsomloop, werken champig-
nons tegen vermoeidheid en is 
mosterd verwarmend. Serveer 

het eten alleen niet op een 
blauw bord: mensen hebben een 

natuurlijke afkeur van blauw in 
relatie tot eten.
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SAFARI IN AFRIKA?SAFARI IN AFRIKA?
Tanzania  

Kenia  
Madagaskar  

Oeganda  
Rwanda  

Zimbabwe  
Namibië

Botswana  
Zambia  

Mozambique 
Seychellen  

Mauritius  
Zuid-Afrika

Op jambo.nl en in onze brochure vindt u ruim 100 uitgekiende reizen of
bel met onze Afrika specialisten op 020-2012740 voor een reis op maat. 

De mogelijkheden zijn eindeloos, privé reizen geheel conform uw wensen!

Al sinds 1979 dé Afrika specialist
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YOUNGWISE COLUMN

FEEST BIJ 
YOUNGWISE 
HET JAAR 2019 STAAT BIJ YOUNGWISE VOLOP IN HET TEKEN VAN FEEST. 
IK HOOR JE DENKEN, DAT IS NOGAL LOGISCH ALS JE IN DEZE BUSINESS 
ZIT. MAAR WE STAAN DITMAAL ZELF IN HET MIDDELPUNT MET DRIE 
MAAL REDEN TOT FEEST.

NIEUW PAND
Onlangs zijn we verhuisd naar ons nieuwe bedrijfspand aan de Galvanistraat 30 in Ede. 
We zitten er nog maar net en er moet echt nog best wel wat gebeuren. Maar dat gaat 
helemaal goed komen en als het zover is, dan gaat de loper uit!
 
15-JARIG BESTAAN
Maar dat is niet het enige wat we vieren, we bestaan dit jaar precies 15 jaar. Toen ik 
25 was begon ik als freelancer in de ondersteuning voor marketing, communicatie en 
events. Ook werkte ik toen nog samen in het event- & horecabedrijf van mijn vader. Dit 
jaar bestaan we dus alweer 15 jaar. Wow, time flies when you are having fun!
 
VAN KLEIN TOT GROOT
Youngwise is uitgegroeid tot een volwassen reclame- & eventstudio en we zijn spar-
ringpartner voor vele grote en kleine ondernemers in deze mooie regio. Jaarlijks groei-
en we volop, we hebben een geweldig team en op onze projecten en onze opdrachtge-
vers ben ik echt mega trots.
 
DROMEN, DURVEN, DOEN
Wat is het een droom om elke dag te doen waar je zo blij van wordt en dagelijks zoveel 
mooie dingen te mogen maken. In deze regio zijn we onderscheidend, want we com-
bineren marketing met evenementen. Toen ik ooit als marketeer werkzaam was, zag 
ik dat dit een unieke combinatie is die strategisch werkt. Inmiddels heet dit live com-
municatie en heb ik deze overtuiging kunnen omzetten in gave projecten en successen 
voor de ondernemers waarmee ik samenwerk.
 
PERSOONLIJK FEESTJE
Zoals gezegd, het is feest bij Youngwise en de goede lezer heeft gezien dat ook ik dit 
jaar een feestje vier. Vanuit onze vernieuwde studio gaan we het jaar 2019 knallend 
tegemoet en zullen we de confettishooters weer volop laten knallen. Want dat is inmid-
dels een traditie bij Youngwise. Alle successen worden ingeluid met een luid rinke-
lende bel en een knallende shooter. Het leven moet je vieren en je moet het beste van 
jezelf laten zien. Dat zit in ons DNA.
 
JUBILEUM- & OPENINGSCADEAU
Eindigt jouw oprichtingsjaar op een 9 of 4, dan is het in 2019 zeker ook bij jou feest! En 
gezien de vele panden die gebouwd worden in de regio en de bedrijvigheid bij onder-
nemers, staan er veel openingen op stapel. Speciaal voor deze bedrijven hebben we 
een leuk presentje. Laat het ons weten op events@youngwise.nl en ik kom binnenkort 
bij je langs.
 
FEEST IS COMMUNICATIE
Het belangrijkste is; vier je feest op een manier die bij je past. Of het nu feestelijk is of 
enkel communicatief. Maar wat je ook doet, laat het niet ongemerkt voorbij gaan. Dit 
is een bijzonder moment om jouw organisatie in volle glorie te tonen. Om te laten zien 
wat je met hard werken hebt weten te bereiken, samen met de mensen om je heen. Of 
het nu je familie is, je vrienden, je medewerkers, de opdrachtgevers of je leveranciers 
zijn. Het is een moment van dankbaarheid en buitengewone trots. Dat is wat het is!
 
Youngwise, al 15 jaar vormgever van de beleving en regisseur van de ontmoeting.
 
Goede zaken!
Lisette de Jong
www.youngwise.nl 
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www.valleibusiness.nl

Restaurant Planken Wambuis

Gelegen op een karakteristieke en prachtige 
locatie.	Hét	adres	voor	een	gezellige	lunch,	

brunch, high-tea of smaakvol diner!

Meer info op www.plankenwambuis.nl

Verlengde Arnhemseweg 146 (N224)
6718 SM – Ede

Telefoon: 026 – 482 1251
E: info@plankenwambuis.nl

Maar ook een ideale plaats op de Veluwe voor 
een geslaagde vergaderbijeenkomst!

Dagelijks geopend vanaf 10.00 uur.
(voor een vergadering eerder mogelijk!)

Gratis	wifi	,	ruime	parkeergelegenheid	en	
uitstekende bereikbaarheid vanaf de

snelwegen A12 en A50. Bennekomseweg 24

6717 LM Ede

T  0318 750300    F  0318 750301

E  info@reehorst.nl

I   www.reehorst.nl

Geschikt voor elke gelegenheid. Met o.m. 

38 zalen en ruime, gezelllige ontvangst-

foyers. Elke bijeenkomst wordt gegaran-

deerd een beleving. Vol warmte,gezellig-

heid en altijd persoonlijk!

Hotel en Congrescentrum de ReeHorst
Hotel - Restaurant - Brasserie - Wijnbar - Vergaderen  
Trainingen - Congressen - Events - Theater

Welkom bij Partycentrum Schimmel 

Stationsweg Oost 243

3931 EP Woudenberg

T 033-2861213

F 033-2862426

E info@schimmel.nu

I www.schimmel.nu 

Ede

Arnhem

Rootwijk

Lunteren
Otterlo

Wageningen

Wolfheze

Beekbergen

Harskamp

Hoenderloo

Rozendaal

Barneveld

Voorthuizen

Wekerom

Renkum Oosterbeek

RenswoudeScherpenzeel

Leusden zuid

Leusden centrum

Veenendaal

Amerongen

Rhenen

Wijk bij 
duurstede

Zeist

Odijk
Driebergen

Woudenberg

Maarn

Leersum

Doorn
Houten

Maarsbergen

Bennekom

Restaurant L’Orage / 
Party Centrum Flora

In een ambiance van nostalgie, rust en gemoe-

delijkheid is restaurant L’ Orage de perfecte 

locatie om te genieten van een goede maaltijd. 

Lunterseweg 44

6718 WE Ede

T 0318-613876 / 653227

F 0318-653327

I www.lorage.nl

F E E ST E N  &  PA R T I J E N

VOOR INLICHTINGEN
EN RESERVERINGEN:

AMSTERDAMSEWEG 19

6712 GG EDE

TEL. 0318 61 03 13

BUITENZORG@BUITENZORG.NL

WWW.BUITENZORG.NL

F E E ST E N  &  PA R T I J E N

CAT E R I N G

R E STAU R A N T

INSPIRERENDE LOCATIE VOOR UW 
ZAKELIJKE BIJEENKOMST

Wij verwelkomen u graag op landgoed de Born,
midden in bossen van Bennekom. 

Bornweg 12b - 6701 HE Bennekom - tel. 0318-860213 
locatie@hermonde.nl - www.hermonde.nl

Op zoek naar een locatie of hotel voor 

overnachten of verblijven, vergaderen of 

tre� en, feesten of partijen in de omgeving van 

Utrecht? Dit alles kan in het schitterende, 

nieuwe vier-sterren Amrâth Hotel Maarsbergen

Woudenbergseweg 44

3953 MH  Maarsbergen

T +31 343 47 55 22

F +31 343 47 55 20 

I www.hotelmaarsbergen.nl

Amrâth Hotel 
Maarsbergen

The Hunting Lodge

Puur, eerlijk
en vooral veel genieten’

Beekhuizenseweg 1

6891 CZ Rozendaal

026 3611597 

www.thehunting.nl

Toplocaties in de regio Vallei

Unieke privé locatie maakt vergaderen inspirerend

Wittenoordseweg 3, 3927 CE Renswoude 
telefoon 0318 57 53 25 | info@kleinwittenoord.nl 

WWW.KLEINWITTENOORD.NL
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DE DIAMANTMIJN 
MAAKT BEDRIJFS-
ADVISERING 
TOEGANKELIJKER
Het inzichtelijk krijgen van de doelstellingen en de daarbij behorende 
KPI’s is van cruciaal belang voor een goede bedrijfsvoering. Zo ook dat 
periodetrends met één muisklik zichtbaar zijn en de achterliggende 
gegevens ingezien kunnen worden.  Steeds meer bedrijven en 
organisaties zien dit als een belangrijk onderdeel van hun rapportages. 
De bewustwording is groot. De betrokkenheid en de beheersbaarheid 
gaan hiermee samen op.

De Diamantmijn biedt met enkele apps iedere organisatie de mogelijkheid om 
dit nu eenvoudig en heel voordelig voor elkaar te maken.  Zonder investering in 
dure software, met enkele eenvoudige apps.

EENVOUD
De eenvoud waarmee gegevens beschikbaar komen en de manier waarop de 
resultaten inzichtelijk gemaakt worden, maken dat het bespreken van doelen en 
prestaties routine worden. Wat nu vaak nog niet het geval is.  De onderbouwing 
van de resultaten is met deze apps ook altijd beschikbaar. 
Hoe bepaal je de doelen en de kern prestatie indicatoren (KPI’s) van een proces 
of een deelproces? Ook dit ondersteunen de apps van De Diamantmijn. De apps 
maken dit snel duidelijk en zorgen gelijk voor bewustwording en het draagvlak. 
Als De Diamantmijn – een samenwerking van werkstudenten en MKB adviseurs 
weten we dat bewustwording en draagvlak een vereiste zijn voor succes.
De apps van De Diamantmijn worden ondersteunt met enkele diensten, ver-
zorgt door werkstudenten en/of MKB adviseurs.  

In een volgende column wil ik ingaan op deze diensten.  Hoe De Diamantmijn 
met haar apps uw succes kan versterken.

www.DeDiamantmijn.nl
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Dienstverlening voor een veelheid aan branches en 
opdrachtgevers van klein tot groot is bij Continue IT 
uitgegroeid tot een belangrijke tak van sport, naast het 
leveren van hard- en software (pc’s, netwerkappara-
tuur, etc.) en het aanbieden van abonnementen voor 
bijvoorbeeld een internetverbinding, beveiligings-
software en VOIP-telefonie. Continue IT Directeur Jan 
van Hoorn: “Het draait in hoofdzaak om systeem-
beheer voor bedrijven die daarvoor zelf niemand in 
huis hebben - meestal tot dertig, veertig medewerkers 
- en grotere ondernemingen waar we op bepaalde 
momenten bijspringen, bijvoorbeeld wanneer hun 
eigen IT-er besluit om een andere baan te aanvaarden 
en een opvolger nog gevonden moet worden. Dan 
zetten we ter ondersteuning tijdelijk bijvoorbeeld één 
of twee dagen in de week iemand in bij de klant.“

MAATWERK EN FLEXIBILITEIT
Of het nu gaat om een paar dagen of een paar 

maanden, om een servicedesk medewerker of een 
netwerkspecialist, Continue IT zorgt voor de juiste 
persoon op de juiste plaats. Naast onze persoonlijke 
aanpak, leveren wij snelheid en maatwerk. Continue 
IT biedt scherpe tarieven, waarbij u alleen betaalt 
voor de daadwerkelijk geleverde diensten. Ook kunt u 
rekenen op duidelijke communicatie, laagdrempelige 
contacten en een persoonlijke werkwijze van onze 
medewerkers. Zo weet u altijd waar u aan toe bent en 
dat is wel zo prettig.

GEÏNTERESSEERD?
Bekijk de informatie over onze tijdelijke dienstverle-
ning en producten op onze website  
www.continue.it. Wilt u weten wat Continue IT voor 
uw organisatie kan betekenen? Plan dan een afspraak 
in voor een vrijblijvend gesprek via de webpagina 
‘contact’ of bel 0342 - 477 855. 

Heeft u tijdelijk behoefte aan een extra IT-professional om uw eigen IT-afdeling te versterken? 
Bijvoorbeeld vanwege ziekte, vakantie of een vacature die nog niet is opgevuld? Denk dan eens 

aan het inzetten van een IT-professional van Continue IT.

TIJDELIJKE DETACHERING 
IT PROFESSIONALS

‘EEN INTERIM’ER VAN 
CONTINUE IT ZORGT 
VOOR CONTINUITEIT’
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Office Diversen

Magnolia Opleidingen
Maatwerk in trainingen

Microsoft Word, Excel,  
Outlook, PowerPoint  
beginners en gevorderden

Tel. 0318-612788 
www.magnolia-opleidingen.nl
info@magnolia-opleidingen.nl

Service Rubriek

Van Veen Advocaten

Keesomstraat 7
6717 AH Ede
0318-687878
ede@vanveen.com
www.vanveen.com

DB SCHENKER

Galvanistraat 71
6716 AE Ede
T 0318 69 68 00
F 0318 69 68 88
E multimodaal.nl@dbschenker.com
W www.dbschenker.com/nl

Locaties

Hof van Wageningen
Hotel en Congrescentrum
Lawickse Allee 9
6701 AN Wageningen
T +31-(0)317-490133
F +31-(0)317-426243
E info@hofvanwageningen.nl
W www.hofvanwageningen.nl

Residence Rhenen

Veenendaalsestraatweg 50 
3921 EC Elst/Rhenen
T 0318 542888  
F 0318 540272
E info@residencerhenen.nl

Hotel en Congrescentrum 
de ReeHorst
Bennekomseweg 24
6717 LM Ede
T  0318 750300    
F  0318 750301
E  info@reehorst.nl
I   www.reehorst.nl

The hunting Lodge

Beekhuizenseweg 1 
6891 CZ Rozendaal
T 026 361 15 97 
E reservations@thehunting.nl
I www.thehunting.nl

Ede   Veenendaal   Doetinchem

U WILT EEN FACTUUR?

VRAAG NAAR DE 
MOGELIJKHEDEN!

Kernreactorstraat 2, Veenendaal

Concept en creatie         
Webdesign     
Internetdiensten 
Vormgeving      
Fotografi e   

T: 0318 - 64 34 06   
interface@ifcommunicatie.nl   
www.ifcommunicatie.nl

JuristenFinancieel Advies Reclame

Rabobank Vallei en Rijn
Galvanistraat 2
6716AE  Ede
0318 66 06 60
0318 66 06 66
info@vr.rabobank.nl
www.rabobank.nl

Nieuwe Kanaal 9d
6709 PA Wageningen
Tel.: (0317) 41 32 81
Fax.: (0317) 41 79 59

info@schuurman-deleeuw-acc.nl
www.schuurman-deleeuw-acc.nl

Vallei Business

0318 - 55 58 76 info@demaesgastvrij.nl 
www.demaesgastvrij.nl

cateringservice
DeMaes

Van ontbijt en borrel  
tot feestelijke party!

Wij verzorgen uw gasten!

Cateringservice Facilitaire dienstverlening

Van oud naar cloud
• Werkplek online
• Telefonie online

• Offi ce 365

Netwerkbeheer - Telefonie
Verbindingen - Beveiliging

Domotica - Elektra

www.technica.nl
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SELF-STORAGE

Box Inn self-storage

Kernreactorstraat 24a 
3903 LG Veenendaal
0318-501601
info@box-inn.nl
www.box-inn.nl 

BUSINESS LOUNGE EN TERRAS MET GRATIS WIFI 
• VERGADERZALEN EN COACHRUIMTEN • 
GEMEUBILEERDE EN ONGEMEUBILEERDE 
KANTOREN • FLEXPLEKKEN EN DEELKANTOREN

KOM VRIJBLIJVEND LANGS VOOR MEER INFORMATIE.

GALVANISTRAAT 1 • 6716 AE EDE • 0318-754111 • BOUWSTEDE.NL
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NEPNIEUWS 
Volgens Wikipedia is dit desinformatie verhuld als nieuws, die verspreid 
wordt via sociale en traditionele media met als doel het maken van winst 
of het beïnvloeden van de publieke opinie. Nepnieuws is tegenwoordig 
overal er valt niet meer aan te ontkomen. 
 
De afgelopen jaren verschenen in de media regelmatig juichende verhalen over 
de toenemende populariteit van autodelen. Dit zou in stedelijke gebieden vooral 
bij millenials in zwang zijn. Voor het delen van auto’s zijn twee mogelijkheden, 
je stelt jouw eigen auto beschikbaar voor gebruik door anderen of je maakt het 
anderen gebruik van een door een organisatie beschikbaar gestelde deelauto. 
Het delen van producten die incidenteel gebruikt worden, klinkt heel logisch. 
Het bespaart je kosten, ruimte en zorgen. 

EIGEN AUTO
Het onderzoeksbureau Arthur D. Little, het oudste management consultancybu-
reau ter wereld, heeft recent een onderzoek gehouden onder 8.000 autorijders 
in 13 landen. Uit dit onderzoek bleek dat autodelen, in tegenstelling tot wat vaak 
beweerd wordt, nog weinig populair is. Uit dit onderzoek bleek bovendien dat 
ondervraagden tot 40 jaar in Duitsland voor een eigen auto kiezen. Degene die 
autodelen overwegen zijn 60-plussers en geen millenials. 
Nu zijn de lovende verhalen over autodelen en alle hippe urban autodelers 
natuurlijk geen nepnieuws. Het beïnvloedt de publieke opinie echter wel. Het 
beeld dat geschetst wordt is dat autodelen voor jonge dynamische mensen de 
mobiliteitsoplossing is. Uit het onderzoek van Arthur D. Little blijkt wat anders. 

EMOTIONELE WAARDE
Het delen van rationele gebruiksvoorwerpen zoals een kettingzaag of een beton-
mixer is heel normaal. Maar als de persoonlijke betrokkenheid en emotionele 
waarde bij het voorwerp hoger worden, bijvoorbeeld een erfstuk of jouw zelf 
betaalde auto, wordt het lastiger. Autodelen is in stedelijke gebieden en voor 
sommige gebruikers een uitstekende vervoersoplossing. In het grote deel buiten 
de Randstad waar geen parkeerproblemen zijn en het openbaar vervoersnet 
minder fijnmazig is, kan een direct beschikbare auto een primaire levensbehoef-
te zijn.
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Wilhelm van de Glind van Computer 
Training Centrum Veenendaal aan het 
woord: Wij zijn van oudsher hét 
opleidingscentrum in de regio Foodvalley 
als het gaat om Microsoft Office- en 
andere eindgebruikers trainingen. In de 
praktijk zijn we vooral bezig met het 
begeleiden en coachen van cursisten in tal 
van opleidingen en trainingen. We lopen 
met elke cursist een persoonlijk leerpad. 
Iedereen leert op zijn of haar eigen 
manier. Zo zijn er cursisten die werk 
zoeken, waarbij we hen, naast hun 
training, ook helpen met het opstellen 
en/of corrigeren van sollicitatiebrieven. 
Ook zijn er cursisten die een spiegel nodig 
hebben omdat ze onzeker zijn over hun 
persoonlijke vaardigheden en hierover 
graag feedback ontvangen.  

In 2018 hebben we met het ICT Training 
Centrum het project GROW-IT opgestart, 
dat werkzoekenden op weg helpt bij het 
vinden van een baan in de ICT-sector.  

Daarnaast zal er gewerkt worden om o.a. 
de MBO opleidingen, die sinds een aantal 
jaar bij CTC Veenendaal gegeven worden, 
te verbeteren en verder uit te breiden. 

Door deze uitbreidingen is de huidige 
naam: Computer Training Centrum 
Veenendaal niet toereikend meer. Daarom 
krijgt CTC Veenendaal vanaf maart 2019 
een nieuwe, overkoepelende naam.  

Wat deze nieuwe naam wordt houden wij 
graag nog even geheim. Wil je op de 
hoogte blijven van de veranderingen 
binnen CTC Veenendaal én kans maken 
op een laptop? Hou dan vooral onze 
(sociale) media in de maart editie van 
Vallei Business in de gaten! 

 

CTC VEENENDAAL   

Vanaf maart 2019 krijgt Computer Training Centrum Veenendaal 
een nieuwe overkoepelende naam die meer past bij alle activiteiten 
die CTC uitvoert. 



De groei van je
onderneming
gezond financieren
Om te groeien moet je soms investeren. In een nieuwe machine
bijvoorbeeld, of in een grotere voorraad. Ontdek de vier stappen om je
groei op een gezonde manier te financieren.

Kijk op Rabobank.nl/groeifinancieren


